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EGeleceğin tıbbı yapay zekâ 

ve CRISPR teknolojisinde!
Estonya, Türk zırhlısı 
YÖRÜK 4X4'ü bekliyor

SUZAN MELTEM ZEKİ 6’DA

TÜRKİYE’NİN GRİ  
LİSTEDEN ÇIKMASI  
NE ANLAMA GELİYOR?

ARZU ERDOĞRAL 7’DE

ASGARİ ÜCRETE ARA 
ZAMDA ZOR TERCİH

AHMET SANDAL 5’TE

ŞİİRDE UMUT YA 
DA ŞİİRLE UMUT

SERKAN AKKUŞ 3’TE

İMANIN ELDEN 
GİTTİĞİ YOK DA 

ASIL KALPLERDEN 
 GİTMESİN

AV.MERVE ERDEN 3’TE

DİJİTAL ÇAĞDA BOŞANMA: 
SOSYAL MEDYANIN  

EVLİLİKLERE ETKİSİ

ÜÇ ÇOCUKLU 
AİLEYE VERGİ 
İNDİRİMİ VE 
UYGUN KREDİ 
GELİYOR 5

CHP değişime kendisinden başlamalı

CHP erken seçim için 
çalışmalara başlıyor 

Hazine ve Maliye Bakanı Şimşek vergi taslağı 
çalışmasını iş dünyasına görücüye çıkaracak İran'da  

seçim ikinci 
tura kaldı

n ESKİ Ülkü Ocakları Ge
nel Başkanı Sinan 
Ateş'in öldürülmesine 
ilişkin davanın ilk du
ruşması, 1 Tem
muz'da Sincan Ceza
evi'nde yapılacak. Du
ruşmayı, CHP Genel 
Başkanı Özel, Gelecek 
Partisi Genel Başkanı 
Davutoğlu, DEVA Par
tisi Genel Başkanı Ba
bacan, İYİ Parti Genel 
Başkanı Dervişoğlu ve 
CHP eski Genel Başka
nı Kılıçdaroğlu'nun ta
kip etmesi bekleni
yor./6’DA 

n CHP Genel Başkanı Özgür Özel, 
erken seçim olasılığına dair 
yaptığı açıklamanın ardından 
partinin yönetim stratejilerini 
ve Türkiye'yi nasıl yöneteceği
ni vurgulayan bir kampanya 
sürecine başlanacağını duyur
du. Bugün Gebze'de düzenle
necek mitinglerin seçim at
mosferinde geçmesi planlanı
yor. /6’DA

Eşini öldüren ve 3  
kişiyi yaralayan uzman 
çavuş damda yakalandı

Panik halindeydim

n Adana'da Asayiş Şube Müdürlüğü Ci
nayet Büro Amirliği ekipleri, dün 
merkez Seyhan ilçesi Kocavezir Ma
hallesi Güney Kuşak Bulvarı'nda, 
tartıştığı eşi öğretmen Hatice Çe
lik'i (27) öldüren, eşinin kız karde
şiyle evli olan Murat Akdöker (30) 
ile olay yerinden geçen İsmail Hak
kı Ağca (71) ve Can Alagöz'ü (57) 
de yaraladıktan sonra polisle girdi
ği çatışmada kendisi de bacağından 
yaralanan zanlı uzman çavuş Gök
han Çelik'i (29) yakalamak için ça
lışmalarını sürdürdü. 

 
'PANİK HALİNDEYDİM' 
 
n Polis, Çelik’i Yeşilyuva Mahallesi’nde

ki boş bir evin damında saklanır
ken tespit etti ve yakalayarak gözal
tına aldı. Çelik'in emniyetteki ifade
sinde, "Anlaşamıyorduk, çocuğumu 
göremedim. O konuları konuşmak 
ve çocuğumu görmek için Adana’ya 
geldim. Araç içerisinde panik halin
deydim. Tartışma büyüdü." dediği 
öğrenildi. Uzman çavuş Gökhan Çe
lik, ifadesinin ardından nöbetçi 
mahkemeye sevk edildi.

n  BELİRLENEN  adreslere eş zamanlı baskın yapan polis, 
aralarında elebaşı H.S. ve K.A.U.’nun da bulunduğu 244 ki
şiyi gözaltına aldı. Şüphelilerin adreslerindeki aramalarda, 
2 ruhsatsız pompalı tüfek, bir miktar uyuşturucu madde, 
çok miktarda döviz ve Türk Lirası ile çok sayıda dijital ma
teryal ele geçirildi. Ayrıca suçtan elde edildiği değerlendi
rilen 553 milyon lira değerindeki 2 şirket, 87 lüks araç, 20 
konut, 5 arsa ve iş yeri hakkında tedbir kararı uygulandı. 
Öte yandan şüphelilerin, parayı aklamak için kurdukları 
bilişim, ambalaj ve kargo sektörlerinde faaliyet gösteren 2 
paravan şirket kurdukları belirtildi. Emniyetteki işlemleri 
tamamlanan şüphelilerden 71’i ifadelerinin ardından sav
cılık talimatıyla serbest bırakıldı. H.S. ile K.A.U.’nun da ara
larında bulunduğu 173 şüpheli ise adliyeye sevk edildi. 
Adliyeye sevk edilen 173 kişiden H.S. ile K.A.U.’nun da ara
larında 83’ü tutuklanırken 90 kişi adli kontrol şartıyla ser
best bırakıldı.

553 MİLYON LİRALIK MAL VARLIĞINA TEDBİR

n  İL EMNİYET  Müdürlüğü Siber Suçlarla Mücadele Şubesi 
ekipleri, gelen bir ihbar üzerine internet üzerinden yasa 
dışı bahis oynatarak haksız kazanç sağlayan şebekeyi de
şifre etti. Sibergöz46 operasyonu kapsamında yürütülen 
teknik ve fiziki takipte şüphelilerin, Kuzey Kıbrıs Türk 
Cumhuriyeti ve Karadağ’da kurulan internet sitelerinden 
yüksek oranla bahis oynattığı tespit edildi. Şebekenin ele
başlarından H.S.’nin KKTC, K.A.U.’nun ise Karadağ ayağını 
yönettiği, Türkiye’deki 6 ilde kurdukları ofislerde bahis 
oynatılan internet sitelerini koordine ettikleri belirlendi. 
Şüphelilerin banka hesaplarında 450 milyon dolarlık iş
lem hacmi olduğu, elde edilen paranın takibini önlemek 
için ise altın ve kripto paraya çevirdikleri tespit edildi. Sav
cılığın şüpheliler hakkında yakalama kararı çıkartmasının 
ardından ekipler, 24 Haziran’da Adana merkezli 30 ilde 
300 kişiye yönelik operasyon düzenledi.

30 İLDE 300 KİŞİYE YÖNELİK OPERASYON

Adana merkezli 30 ilde yasa 
dışı bahis oynatıp haksız ka
zanç elde ettiği, hesapların

da 450 milyon dolarlık işlem 
hacmi bulunduğu tespit edi

len şebekenin, aralarında 
elebaşları H.S. ve K.A.U.’nun 
da bulunduğu 173 şüpheli
sinden 83’ü tutuklanırken 

90 kişi adli kontrol şartıyla 
serbest bırakıldı.

Cumhurbaşkanı  
Erdoğan'dan temmuz ayında 
yoğun diplomasi trafiği
n EDİNİLEN bilgiye göre Cumhurbaşkanı Erdoğan, 34 

Temmuz'da Kazakistan'ın başkenti Astana'da düzen
lenecek Şanghay İşbirliği Örgütü Devlet ve Hükümet 
Başkanları Zirvesi'ne katılacak. Erdoğan, 6 Tem
muz'da ise Azerbaycan'ın Şuşa kentinde düzenlene
cek Türk Devletleri Teşkilatı Devlet Başkanları Gayri
resmi Zirvesi'ne iştirak edecek. Cumhurbaşkanı Er
doğan'ın temmuz ayındaki yoğun diplomasi trafiği
nin en önemli ayaklarından biri de ABD olacak. Erdo
ğan, 911 Temmuz tarihlerinde ABD'nin başkenti 
Washington DC'de düzenlenecek NATO Liderler Zir
vesi'ne katılacak. Erdoğan'ın temmuz ayında gerçek
leştireceği zirvelerde mevkidaşlarıyla çok sayıda ikili 
görüşme gerçekleştirmesi planlanıyor. Uluslararası 
teşkilatlar kapsamındaki işbirliğini geliştirecek adım
ların da ele alınacağı zirvelerde Cumhurbaşkanı Er
doğan'ın en önemli gündem maddelerinden biri Gaz
ze olacak.

n İRAN'DA yapılan 14. 
Dönem Cumhurbaş
kanlığı Seçimlerinde 
oylama sona erdi. 
Mesud Pezeşkiyan, 
yüzde 43,5 oy ora
nıyla yarışı önde gö
türse de yüzde 50'yi 
geçemedi. En çok 
oyu alan Pezeşkiyan 
ile Said Celil arasın
daki yarış ikinci tura 
kaldı. /7’DE

Sinan Ateş cinayeti davası 
1 Temmuz'da başlıyor

Y
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n İBB Başkanı İmamoğlu, CHP'nin 
"2024 Yurt Dışı Birlikleri İkinci 
Yüzyıl Vizyon Çalıştayı"na katıldı. 
Partisinin içine önemli mesajlar 
veren İmamoğlu, “Türkiye’de dö
nüşümü hedefleyen CHP değişi
me kendisinden başlaması gerek
tiğini hatırlamalıdır." dedi. İma
moğlu, "Parti içi rekabette birey
sel, kişisel ve partiyi yoran yük
lerden kurtulmalıyız.” ifadelerini 
kullandı. / 6’DA

Her gün  
binlerce 
kayıp

n BATILI istihbarat raporları, Rusya'nın Uk
rayna işgalindeki acımasız stratejisini 
gözler önüne seriyor. New York Times'ın 
haberine göre; Rusya, "insan dalgası" veya 
"kıyma makinesi" olarak adlandırılan tak
tikle her gün ortalama binden fazla aske
rini cephede kaybediyor.New York Ti
mes'ta yayımlanan haberde, Rusya'nın 
"insan dalgası" veya "kıyma makinesi" 
olarak bilinen stratejiyi kullanarak her 
gün binin üzerinde askerini Ukrayna'ya 
ölüme gönderdiği belirtildi. Rus yetkililer, 
cephede verdikleri büyük kayıplara rağ
men asker toplama konusunda herhangi 
bir sıkıntı yaşamadıklarını ifade 
ediyor.ABD, İngiltere ve diğer Batılı istih
barat kurumlarının hazırladığı raporlara 
göre, mayıs ayı boyunca her gün ortalama 
bin Rus askerinin Ukrayna'da hayatını 
kaybettiği veya yaralanarak cephe gerisi
ne çekildiği iddia ediliyor.İngiltere İstih
barat Servisi'ne (MI6) göre, Rusya savaşın 
başladığı Şubat 2022'den bu yana nere
deyse her gün bin 200 kayıp verdi ve top
lam ölü veya yaralı sayısı 500 bini aştı. 
ABD Savunma Bakanı Lloyd Austin ise, 
haziran ayında yaptığı bir açıklamada, 
Rus tarafının her gün bin askerini ölüme 
yolladığını ve toplam ölü ve yaralı sayısı
nın 350 bin civarında olduğunu 
belirtti.Mayıs 2024'teki ölü veya yaralı sa
yılarındaki artışın, Ukrayna'nın ikinci bü
yük kenti Harkiv'e yapılan saldırılardan 
kaynaklandığı ifade ediliyor. Rusya'nın 
Ukrayna'ya her ay 25 bin ile 30 bin arası 
asker gönderdiği ve mahkumlarla yabancı 
menşeli paralı askerleri de kullandığı be
lirtiliyor. 

CUMHURİYET TARİHİNİN EN BÜYÜĞÜ!

n HAZİNE ve Ma
liye Bakanı 
Mehmet Şim
şek, iş dünya
sına ilişkin dü
zenlemeler 
içermesi ne
deniyle 1 
Temmuz Pa
zartesi günü reel sektörün önde gelen kuru
luşlarının temsilcileriyle bir araya gelerek, 
vergide adaleti ve etkinliği sağlamayı amaçla
yan yeni vergi taslağı çalışmasını paylaşacak. 
Hazine ve Maliye Bakanlığı, vergide adalet ve 
etkinliğin sağlanması, kayıt dışılığın azaltıl
ması ve çok kazanandan çok, az kazanandan 
daha az vergi alınması gibi amaçlarla hazırla
nan taslak üzerinde çalışmalarını sürdürü
yor.Yeni vergi taslağında vatandaşı doğrudan 
ilgilendiren hükümler bulunmuyor, pakette 
daha çok üretici, sanayici ve ihracatçılara iliş
kin düzenlemeler yer alıyor. Bu nedenle tasla
ğın detaylarını reel sektörün önde gelen ku
ruluşlarıyla paylaşacak olan Şimşek, iş dünya
sının yeni düzenlemelere ilişkin görüş ve öne
rilerini alacak.  /5’TE

YASA DIŞI BAHiS 
OPERASYONUNDA 
83 TUTUKLAMA
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Sağlık Bakanlığı, güneşin zararlıetkilerinden korunma konusundavatandaşları uyarıp, bozulan çevre-sel faktörlerin de etkisiyle son yıllar-da cilt kanserlerinde artış gözlenebi-leceğini bildirdi.Bakanlık yetkililerinden alınanbilgiye göre, cilt kanserleri, "bazalhücreli karsinom (BHK)", "skuamözhücreli karsinom (SHK)" ve "mela-nom" olmak üzere başlıca üç türdegörülüyor.Cilt kanserlerinin en yaygın türle-rinden BHK ve SHK, genellikle güne-şe maruz kalan bölgelerde oluşuyor.Melanom ise cilt kanserlerinin entehlikeli türü olarak biliniyor.Bozulan çevresel faktörlerin deetkisiyle son yıllarda cilt kanserle-rinde artış gözlenebileceğini belirtenyetkililer, erken teşhisin cilt kanse-rinde hayati önem taşıdığına dikkatiçekerek, vatandaşlara ciltlerini dü-zenli kontrol etme alışkanlığı geliş-tirmeyi öneriyor.Ciltte yeni leke, mevcut çil veyabenlerde değişiklikler olduğununfark edilmesi durumunda doktorabaşvurulması uyarısı yapılıyor.Vücuttaki benlerin genellikle za-rarsız olduğunu anlatan yetkililer, bubenlerden birinin farklı görünmesiveya 25 yaşından sonra yeni bir be-nin ortaya çıkması durumunda dok-tora başvurulması önerisinde bulu-nuyor.
Cilt kanserinden 
korunmak için alınması 
gereken önlemlerBakanlık yetkilileri, cilt kanser-lerinden korunmak için alınmasıgereken önlemleri şu şekilde sırala-dı: "Güneşe maruz kalma süresiniazaltın. Güneşin yoğun olduğu11.00-15.00 saatleri arasında dışa-rıda bulunmaktan kaçının. Açık ka-lan deri bölgelerine, güneşe çıkma-dan 30 dakika önce güneş koruyucukrem sürün ve 2-3 saatte bir tekrar-layın. Sık dokunmuş giysiler, genişkenarlı şapkalar ve UV korumalıgözlükler kullanarak cildinizi koru-yun. Gölge, güneşten korunmanınen basit ve etkili yollarından biri.Bu nedenle gölgede durun."Vatandaşların bu önlemleri alıpözellikle yaz aylarında güneşten ko-runarak, cilt kanseri riskini önemliölçüde azaltacağı belirtiliyor.

Sağlık 
Bakanlığından
"cilt kanseri" 

uyarısı

Ekran başında 
geçirilen uzun 

süreler göz 
sağlığını tehdit

ediyor
güven Hastanesi Göz HastalıklarıBölümü'nden Dr. Burçin Bulur, ekranbaşında uzun süre vakit geçirmeningöz sağlığını ciddi şekilde tehdit etti-ğini bildirdi.Hastaneden yapılan açıklamadagörüşlerine yer verilen Bulur, dijitalgöz yorgunluğunun kuru gözler, bula-nık görme, baş ağrıları ve boyun ileomuz ağrıları gibi belirtilerle ortayaçıktığını belirtti.Ekrana bakarken göz kırpma sıklı-ğının azalmasının göz kuruluğuna ne-den olduğunu aktaran Bulur, yoğunekran parlaklığı ve yansımanın geçicibulanık görmeye yol açabileceğinikaydetti.Bulur, yanlış duruş ve ekrana doğ-ru olmayan açılardan bakmanın daboyun, omuz ve göz yorgunluğunuartırarak boyun ve omuz ağrılarınaneden olabileceğini vurguladı.Yakın çalışma mesafesinin gözkaslarını zorladığını ve göz kuruluğu-na neden olduğunu belirten Bulur, er-gonomik düzenlemeler ve göz egzer-sizleri gibi stratejilerle bu durumunönlenebileceğini ifade etti.Bulur, ekran parlaklığını ortam ışı-ğına uygun seviyede ayarlamanın veekran filtresi kullanarak yansımalarıazaltmanın önemine dikkati çekerek,doğru oturma pozisyonunun sağlan-masıyla da boyun ve omuz ağrılarınınönlenebileceğinin altını çizdi.

Ankara'daki beyin cerrahi 
operasyonunu Mısırlı yüzlerce 

hekim canlı yayında izledi

İngİltere TabiplerBirliği (BMA) üyesi pratis-yen hekimler, hükümetleyaşadıkları maaş artışı an-laşmazlığı nedeniyle 20ayda 11'inci kez greve gitti.Pratisyen hekimler, 2Temmuz'a kadar sürecekgrevin ilk gününde, Başba-kanlık Ofisi 10 Numara'nınbulunduğu Downing Sokağıgirişinde eylem yaptı.BMA Pratisyen Hekim-ler Komitesi'nden grev ön-cesi yapılan açıklamada,2008'den beri enflasyonoranının altında zam alanpratisyen hekimlerin saat-lik 21,58 sterlin ücret alma-ları gerekirken 15,53 sterlinaldıkları için maaş düzenlemesi talepettikleri belirtildi.Hükümetin BMA'nın taleplerini kar-şılamadığı gibi pratisyen hekimlerintemsilcileriyle de görüşmediğini kayde-den Komite, 2008 yılı şartlarına dönü-lebilmesi için yüzde 35'lik bir maaş dü-zenlemesi ile yeni personel alımı gerek-tiğini vurguladı.AA muhabirine konuşan BMA Pra-tisyen Hekimler Komitesi Eş BaşkanıRobert Laurenson, son 15 yılda enflas-yonun altında zam aldıkları için yüzde26'lık bir kayba uğradıklarını, kamuharcamalarının durdurulduğunu vedoktorlara yeni sözleşmeler sunuldu-

ğunu ifade etti.Tüm bunların ardından gelen Ko-vid-19 dönemi ve İngiltere'de başgös-teren yaşam pahalılığı krizinin doktor-ların yaşamını zorlu hale getirdiğinidile getiren Laurenson, "Çok uzun birsüre sabır gösterdik. İyi niyetle yaklaş-tık ve bekledik ancak tüm iyi niyetimizkarşılıksız kaldı." dedi.
"Doktorlar daha 
fazla maaş verilen 
ülkelere gitmek istiyor"Laurenson, çalışma şartlarının dazorlaştığını, sağlık kuruluşlarındakidinlenme odaları ve nöbetçi doktorodalarının ofislere dönüştürüldüğünü,

doktorların dinlenemediğini ifade etti.İngiltere'deki çalışma şartları vemaaşları, İngiliz doktorların ilgi gördü-ğü bazı ülkelerdekilerle kıyaslayan Lau-renson, "İngiltere'de bir sağlık ocağıdoktoru, yıllık 60 bin ila 90 bin sterlinarası maaş kazanırken Kanada'da buyıllık 250 bin sterline kadar çıkabiliyor.Avustralya'da ise pratisyen hekimler,İngiltere'dekilerin 2-3 katı maaş alıyor.Bu, tamamen uluslararası alanda sek-törün çok rekabetçi olmasıyla alakalı.Özellikle de 14 yılın ardından ufuktamaaş düzenlemesi gözükmediği içindoktorlar bu ülkelere gitmek istiyor."diye konuştu.Laurenson, ülkede 4 Temmuz'da

yapılacak genel seçimlerin ar-dından gelecek hükümetlemüzakere etmek ve maaş dü-zenlemesine giden bir süreçbaşlatmak istediklerini belir-terek, anketlerde seçimi açıkara kazanacağı görünen İşçiPartisi lideri Keir Starmer'a,"Başbakan Rishi Sunak'ın vemevcut hükümetteki SağlıkBakanlarının yaptığı hatayıyapmama" çağrısında bulun-du. Pratisyen hekim Tom Ro-urke da yaptığı açıklamadahükümetin doktorlarla müza-kere masasından kalktığınıifade ederek, "Masadan kalkanhükümete sadece 2008'dekiseviyeye dönmek için maaşdüzenlemesi istediğimiz söy-lemek amacıyla 20 ayda 11'inci kezgrevdeyiz. 2008'den beri iş yükümüzazalmadı ancak maaşımız üçte bir ora-nında düştü." şeklinde konuştu.Rourke, doktorların hakkı verilenekadar grevlerin devam edeceğini, maaşdüzenlemesinin gerçekleşeceği bir sü-reç ortaya konursa buna da saygı göste-receklerini kaydetti.Doktorların maaş kaybının yüzde26 olduğunu, 2008 seviyesine dönmekiçin ise yüzde 35'lik bir zam talebindebulunduklarını aktaran Rourke, 4 Tem-muz'dan sonra göreve başlayacak hü-kümetten bekledikleri düzenlemeleriyapması talebini dile getirdi.

İngiltere’de pratisyen hekimler 
20 ayda 11’inci kez greve gitti

Kahire'deki Ain Shams Üniversite-since 25-27 Haziran'da düzenlenenuluslararası Nöroloji Kongresi'ne Tür-kiye'den beyin ve sinir cerrahisi uz-manları da önemli katkılar sundu,güncel cerrahi yöntemleri canlı yayın-lanan ameliyatlarla uzmanlara anlattı.Bu kapsamda 3 günde 3 ameliyatgerçekleştiren Etlik Şehir HastanesiBeyin ve Sinir Cerrahisi Kliniği İdariSorumlusu Prof. Dr. Mehmet ErhanTürkoğlu öncülüğündeki ekip, sonolarak 73 yaşındaki, sürekli inmeatakları geçiren felçli kadın hastanınbeynine, kapalı yöntemle kasık bölge-sinden girerek stent taktı.Prof. Dr. Türkoğlu, AA ekibinin gö-rüntülediği, İnme Merkezinde gerçek-leştirilen operasyonda, Kahire'dekihekimlere de canlı yayında ameliyatınanlatımını yaptı.
Talep Mısır'dan geldiAmeliyatın ardından yaptığı açık-lamada, Ain Shams Üniversitesinin evsahipliğinde gerçekleştirilen kongre-ye katkı sunmaktan mutluluk duydu-ğunu vurgulayan Türkoğlu, "Mısır vekomşu ülkelerden yaklaşık 450 uzma-nın katılımıyla kurs ağırlıklı bir sem-pozyum gerçekleştirildi. Bizden de Et-lik Şehir Hastanesi İnme Merkezindehastalara gerçekleştireceğimiz tedaviyöntemlerini canlı yayında sunmamı-zı istediler. Kendilerine bu desteğisağladık, bu katılımdan da mutlulukve onur duyduk." dedi.
İnme atakları geçiren hasta
stentle tedavi edildiKongre çerçevesinde, beynindebaloncuk (anevrizma) bulunan hasta-yı damar içinden yapılan endovaskü-ler yöntemle, benzer durumdaki birbaşka hastayı da "akım yönlendiricistent" takarak tedavi ettiklerini anla-tan Türkoğlu, sözlerini şöyle sürdür-dü:"Bugün de ateroskleroz (damarsertliği) nedeniyle damar daralmalarıçok yaygın olan, inme atakları geçirenbir hastamızı, son yıllarda üretilen 'in-trakranial darlık stenti' adı verilenstentlerle tedavi ettik. Gayet başarılı

bir tedavi oldu. Kongre çerçevesindecanlı yayında meslektaşlarımızla, bu-rada gerçekleştirdiğimiz kompleks ol-gularımızı paylaşma, onlara bilgi vetecrübelerimizi aktarma fırsatı bul-duk. Ülkemizi de kongrede bu vesiley-le temsil ettiğimiz için çok mutluyuz,gururluyuz."Türkiye'de özellikle son 10 yıl içe-risinde bu tip tedavilerin birçok mer-kezde yapılabilir hale geldiğine, ulus-lararası alanda da Türk beyin cerrah-larının ağırlığının fazla olduğuna dik-kati çeken Türkoğlu, Etlik Şehir Has-

tanesi İnme Merkezinde de bu tip te-davilerin başarıyla yapıldığının altınıçizdi.Ameliyatı gerçekleştiren ekiptenBeyin ve Sinir Cerrahisi Uzmanı Dr.Çağhan Tönge de şu bilgileri paylaştı:"Beyin damarlarının içerisindekidarlıklar zamanla hastalarda inmele-re neden olabiliyor. Bu hastamız datekrarlayan inme ataklarıyla bize baş-vurdu. Yaptığımız anjiyografide, has-tamızın şah damarının beyin içerisinedevam eden uzantısında yüzde 90'ınüzerinde daralma olduğunu gördük.

Bu durum, tekrar eden inme atakları-na yol açıyordu.Bu tip durumlarda farklı tedaviyöntemleri kullanılabiliyor. Biz dehastamıza, kasıktan girerek, endovas-küler yöntem dediğimiz damarın içe-risinden ilerleyerek balonla genişlet-me ve tekrar daralmayı engellemekiçin stent uygulamasını gerçekleştir-dik. Böylelikle tekrarlayan inme atak-larının önüne geçmeyi sağladık. Has-tamızın daha önce geçirdiği inmelersebebiyle oluşan felcin de zaman içe-risinde fizik tedaviyle toparlanabile-ceğini düşünüyoruz."Kongrenin Kahire'de ilk kez dü-zenlendiğini belirten Tönge, uluslar-arası platformda canlı cerrahiyi ger-çekleştirmekten, tecrübe paylaşımın-da bulunmaktan mutluluk duyduğu-nu dile getirdi.

Ankara Etlik Şehir Hastanesi İnme Merkezinde 73 yaşındaki felçli kadın hastaya, ka-palı yöntemle kasık bölgesinden girilerek yapılan beyin cerrahi operasyonunu, Mı-sır'ın başkenti Kahire'de bulunan 450 doktor canlı yayında eş zamanlı izledi.
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kaç gündür o ka-dar saçma bir tartış-manın içine çekilme-ye çalışıldık ki. Bir ta-rafta Felsefenin gücüadına derken diğertarafta bilimin gücüadına diyerek iki farklı kulvarda Tanrı'nın varlığına ispat ve inkâr delili aran-dı. Herkes haklılık yarışında kendi dü-şüncesini mutlak kabul etti. Galip mağ-lup etiketleriyle ortalık kuru gürültümezbahanesine döndü. Şüpheler, çeliş-kiler, entrikalar ha bir de bu meseleninüzerinden prim yapan ahkam kesicilerortaya çıktı. İmanla İmansızlık arasın-da gelgitler yaşandı. Öncelikle şunu be-lirteyim, bir kişinin görüşüyle yerle birolacak iman zaten yoktur, yok da olsundeğil mi? İnsan inandığı bir değeri sa-vunamayacak kadar aciz olabilir mi?Olamaz, olmamalı da. Burada zaten birhata yapılıyor. İmanımız, inanç bilimselolmak zorunda değildir. Böyle bir kesinyargı söylenemez. Neyin ispatına çalı-şılıyor, kimi ikna edebileceksiniz. Ge-reksiz boş bir tartışmadan öteye geçe-mez hepsi bu. Ancak, inancı elbette bi-limle destekleyebilirsiniz bu mümkünmüdür elbette mümkün olabilir kezadestekleyemesen de inanmışsan inan-mışsındır. İş bitmiştir. Adı üzerindeinanç diyoruz. Yaşam boyu her inandı-ğımızı bilimsel bilgi ile ispatlayabiliyormuyuz sanki? Hayır. Her kabul ettiği-miz bilgi bilimsel bir bilgi midir? Hayır.Tutturulmuş dillerde bir bilimsel bilgisaçmalığı almış başını gidiyor. Bilim debilim, çoğu bilimsel bilginin film oldu-ğunu çok sonra anlayabiliyoruz da öyledeğil mi? Değişebiliyor hatta, çok zorda olsa değil mi? Bilimsel bilgiyi çokyüceltmeye inanç boyutunu buraya in-dirip burada ispatlar yapmaya da ge-rek yok, bilim zamanı gelince inancı is-ter istemez destekleye de biliyor. Felse-feyse, başka bir kulvar bilimsel bir bilgide değildir. Subjektiftir. Görüşü savu-nan filozof ‘un kendi düşüncesidir.Mutlak ispat edilebilen, değişemeyen,değiştirilemeyen, hak ve tek geçerli bil-gi kaynağı da değildir. Ne kadar kafayoran, düşünen taşınan, kullanılabilirfikir üreten insan varsa o kadar felsefidüşünceden de bahsedebiliriz. İlla birtabu gibiymiş gibi Felsefenin yüceltili-yor olması da çok gereksiz bir yakla-şım. Sanki mutlak bir geçerlilik taşıyor-muş gibi ortalığa çıkarılması da başkabir hatadır. Velhasıl, bu tartışmadankimse galip çıkamaz. Farklı kulvarlardayarışanlar aynı varışa ulaşamazlar. Sa-dece kafalar karışır. Kafalar karışsın mıelbette karışsın. Beynin işi düşünmek-se düşünsün çatlayana kadar, beynini-zin hakkını verin. Beyniniz iyi çalışırsakalbiniz de akleder. Sorun, sorgulayın,imanınızı, kâinatı, kendinizi, her şeyisorgulayın. Hak ve hakikat siz inkâr daetseniz etmeseniz de hal diliyle ortayaçıkar. Mesele nerde durduğunuzdur.Bir de burada şu çocukluğu bırakalımartık derim, herkes fikrini özgürce söy-lesin, bir başkasının değerlerine haka-ret etmeden. Biz herkesin fikrini söyle-yebilmesine fırsat oluşturup saygı gös-terelim. Bilgiler, fikirler yarışsın! Suçla-malar, etiketlemeler, hedef gösterme-ler, küfürler değil! Akıl, kalp, ruhlar ya-rışsın. Allah hepimize neyin ne olduğunuer ya da geç gösterecek zaten rahatolalım.Sevgi ve Muhabbetle.

SERKAN AKKUŞ

İMANIN ELDEN
GİTTİĞİ YOK DA 

ASIL KALPLERDEN
GİTMESİN 

Kafasına kale 
direği düşen çocuk

ağır yaralandı
Muş AlparslanÜniversitesi sporsalonunda oyun oy-nayan ilkokul öğ-rencisi, başına kaledireğinin devrilme-si sonucu ağır yara-landı. Edinilen bilgilere göre, spor salo-nunda oyun oynayan 9 yaşındaki AhmetM.A.'nın başına kale direği devrildi. Çocukağır yaralanırken, direğin yere sabitlen-mediği ve yüklenilmesiyle çocuğun kafayıdevrildiği iddia edildi. Çevredekilerin ha-ber vermesiyle olay yerine sevk edilensağlık ekipleri tarafından Muş Devlet Has-tanesi yoğun bakım servisine kaldırılançocuğun tedavisi sürüyor. Olayla ilgili so-ruşturma başlatıldı.

Görüşmek için çağırdıkları 
öğretmenleri darp ettiler

Dijital çağın getirdiği en büyükdeğişimlerden biri, sosyal medyanınhayatımızdaki rolüdür. Facebook, Ins-tagram, Twitter gibi platformlar, bi-reylerin iletişim biçimlerini köklü birşekilde değiştirmiştir. Ancak, sosyalmedya kullanımının evlilikler üzerin-deki etkileri ve boşanma süreçlerin-deki rolü giderek daha fazla tartışıl-maktadır.Sosyal medya, çiftlerin iletişimkurma biçimlerini değiştirmiştir. Biryandan, çiftler arasında kolay ve hızlıiletişim sağlarken, diğer yandan güvensorunlarına ve dijital aldatmalara ze-min hazırlayabilir. Eşlerin sosyal med-yada geçirdikleri zaman, paylaşılaniçerikler ve dijital etkileşimler, evlilikiçinde sorunlara yol açabilir. Örneğin,eşlerden birinin sosyal medyada fazlazaman geçirmesi, diğer eşin ihmaledildiği hissine kapılmasına nedenolabilir. Ayrıca, sosyal medyada yapı-lan paylaşımların evlilik dışı ilişkileriortaya çıkarma potansiyeli de bulun-maktadır.
Boşanma Sürecinde 
Dijital DelillerBoşanma davalarında sosyal med-ya paylaşımları ve dijital mesajlar, delilolarak kullanılmaktadır. Eşlerin sosyalmedyada yaptığı paylaşımlar, boşan-ma nedenlerini desteklemek veya ço-cuk velayeti gibi konularda mahkeme-lere sunulabilir. Mahkemeler, bu türdijital delilleri değerlendirirken, pay-laşımların doğruluğunu ve yasal ge-çerliliğini göz önünde bulundurur.• Aldatma Delilleri: Bir eşin sosyalmedya üzerinden başka biriyle ilişkiyaşadığını kanıtlayan mesajlar veya

fotoğraflar, boşanma davasında önem-li bir delil olarak kabul edilebilir. Ör-neğin, bir kadının Instagram'da başkabir erkekle samimi fotoğraflar paylaş-ması, aldatma iddiasını destekleyebi-lir. Bu durumda, erkek eş boşanma da-vası açarak bu fotoğrafları delil olaraksunabilir.• Maddi Durumun İfşası: Boşanmasürecinde mal paylaşımı ve nafaka ko-nularında, sosyal medya paylaşımlarıönemli rol oynayabilir. Örneğin, bireşin lüks bir yaşam sürdüğünü göste-ren paylaşımlar, nafaka taleplerindeetkili olabilir. Bir adamın Facebook'tapahalı tatiller ve lüks alışverişlerle il-gili paylaşımlar yapması, boşanma da-vasında nafaka miktarını artırabilir.• Kıskançlık ve Güvensizlik: Sosyalmedyada aşırı paylaşım yapan veyakarşı cinsle sıkça etkileşimde bulunaneşler arasında kıskançlık ve güvensiz-lik sorunları yaşanabilir. Bir kadın, eşi-nin sürekli olarak eski kız arkadaşıylasosyal medya üzerinden iletişimde ol-duğunu fark ettiğinde, bu durum evli-likte ciddi sorunlara yol açabilir ve bo-şanma sürecini başlatabilir.Sosyal medya, evlilik dışı ilişkileringizlenmesini zorlaştırdığı gibi, aldat-ma olarak değerlendirilebilecek dav-ranışların da artmasına yol açabilir.İşte sosyal medyada eşini aldatma sa-yılabilecek bazı durumlar:• Gizli Mesajlaşmalar: Eşlerin sos-yal medya platformları üzerinden baş-ka kişilerle gizli mesajlaşmaları, duy-gusal veya fiziksel aldatma olarak de-ğerlendirilebilir. Örneğin, bir eşin sü-rekli olarak başka bir kişiyle flört içe-rikli mesajlar gönderip alması, aldat-ma sayılabilir.

• Gizli Hesaplar: Eşlerden birininsosyal medyada farklı bir kimlikle gizlihesaplar açması ve bu hesapları kulla-narak başkalarıyla ilişki kurması, al-datma olarak kabul edilebilir.• Uygunsuz Fotoğraf ve VideolarınPaylaşılması: Bir eşin, başka biriyle sa-mimi veya müstehcen fotoğraf ve vi-deolar paylaşması, aldatma delili ola-rak kullanılabilir. Örneğin, bir eşinSnapchat üzerinden başka bir kişiyleçıplak fotoğraflar paylaşması, boşan-ma sebebi olabilir.• Eski Sevgililerle İletişim: Bir eşin,sosyal medya üzerinden eski sevgilile-riyle tekrar iletişime geçmesi ve builişkiyi gizlice sürdürmesi, aldatmaolarak değerlendirilebilir. Örneğin, birkadın, eski erkek arkadaşıyla Facebo-ok üzerinden sürekli olarak konuşu-yorsa ve bunu eşinden gizliyorsa, budurum boşanma sebebi olabilir.Yargıtay, sosyal medya paylaşımla-rının ve dijital delillerin boşanma da-valarında kullanılabileceğini ve bu de-lillerin hukuki geçerliliğini kabul et-mektedir. Yargıtay’ın kararlarında,sosyal medyada yapılan paylaşımlarınevlilik birliğini sarsacak nitelikte olupolmadığının değerlendirilmesi gerek-tiği vurgulanmaktadır.Örneğin, Yargıtay 2. Hukuk Daire-si'nin bir kararında, sosyal medya üze-rinden eski sevgilisiyle uygunsuz me-sajlaşmalar yapan bir eşin, bu davra-nışının evlilik birliğini temelinden sar-sacak nitelikte olduğuna ve boşanmasebebi sayılabileceğine hükmedilmiş-tir. Yine bir başka kararda, eşin sosyalmedya üzerinden başkalarıyla flörtiçerikli mesajlar göndermesi, güvensarsıcı bir davranış olarak değerlendi-rilmiş ve boşanma sebebi kabul edil-miştir.
Velayet Davalarında 
Sosyal Medyanın RolüBoşanma süreciyle birlikte çocukvelayeti davalarında da sosyal medyapaylaşımlarının etkisi büyüktür. Ebe-veynlerin sosyal medya hesaplarındaçocuklarına yönelik yaptıkları payla-

şımlar, mahkemelerde ebeveynlikkapasitelerini değerlendirmek içinkullanılabilir. Örneğin, ebeveynlerinçocuklarıyla kaliteli zaman geçirdiğinigösteren fotoğraflar veya paylaşımlar,velayet davalarında olumlu bir etki ya-ratabilir. Ancak, çocukların mahremi-yetine zarar verebilecek paylaşımlarveya ebeveynlerin uygunsuz davranış-larını gösteren içerikler, velayet dava-larında olumsuz sonuçlar doğurabilir.• Çocuk İle İlgili Paylaşımlar: Birebeveynin çocuğunun başarılarınıveya etkinliklerini sosyal medyadapaylaşması, çocuğuyla ilgilendiğini veonunla vakit geçirdiğini gösterebilir.Bu tür paylaşımlar, velayet davasındaolumlu bir etki yaratabilir. Örneğin,bir annenin çocuğunun okul başarısıve sportif etkinlikleri hakkında payla-şımlar yapması, çocuğuyla ne kadar il-gilendiğini gösterebilir.• Uygunsuz Davranışlar: Bir ebe-veynin sosyal medyada aşırı alkol tü-ketimi veya tehlikeli aktivitelerde bu-lunduğunu gösteren paylaşımlar, vela-yet davasında olumsuz bir etki yarata-bilir. Örneğin, bir babanın sürekli ola-rak gece kulüplerinde alkol aldığınadair fotoğraflar paylaşması, velayetdavasında onun ebeveynlik kapasite-sini olumsuz etkileyebilir.Sosyal medya, modern evliliklerüzerinde önemli etkiler yaratmakta-dır. Evlilik içi iletişimi hem olumluhem de olumsuz yönde etkileyen sos-yal medya platformları, boşanma sü-reçlerinde de önemli bir rol oynamak-tadır. Boşanma davalarında dijital de-lillerin kullanımı artarken, mahremi-yetin korunması ve kişisel verilerinhukuka uygun bir şekilde işlenmesigerekmektedir. Yargıtay'ın da belirttiğigibi, sosyal medyada yapılan payla-şımlar ve dijital deliller, boşanma da-valarında hukuki geçerliliğe sahiptirve evlilik birliğini sarsan davranışlarolarak değerlendirilebilir. Evliliklerinkorunması ve adil boşanma süreçleri-nin yürütülmesi için sosyal medyakullanımında dikkatli olunmalı ve hu-kuki danışmanlık alınmalıdır.

AV. MERVE ERDEN

Dijital Çağda Boşanma:
Sosyal Medyanın
Evliliklere Etkisi

EDinilEn bilgiye göre, Kastamo-nu'daki kampüsünü kapatma kararıalan Özel Tema Koleji yöneticileri, malihakları ile ilgili görüşme yapmak ama-cıyla öğretmenlerle Doğa Köyü Öğret-menevi'nde okulda çalışan öğretmen-ler ile bir araya geldi. Görüşme sırasın-da kolej yöneticileri ile öğretmenlerarasında tartışma çıktı. Kısa süredebüyüyen tartılma kavgaya dönüştü.Kavga sırasında 3 öğretmen darp edil-di. Yöneticiler tarafından darp edilenöğretmenler, olayın planlı ve organizebiçimde gerçekleştirildiğini, görüşme-ye avukatlarıyla katılmalarının şüphe-liler tarafından engellenmeye çalışıldı-ğını söyledi. Darp raporu alan 3 öğret-men şahıslar hakkında suç duyuru-sunda bulundu. Olayda darp edilen sı-nıf öğretmeni Ali Özçağlı, “ÇalıştığımTEMA Koleji bizlere hiç haber verme-

den Mayıs ayında bir anda kapatılaca-ğı bildirildi. Gelecek yıl için anlaşmala-rımızı yapmıştık, öğrencilerimiz kayıt-larını yaptırmıştı. Buna rağmen oku-lun kapatılacağı bizlere açıklandı. Ar-dından okulun öğretmenlerine bildirigeldi hem mesaj olarak hem de mailolarak. Tazminatlar için öğretmenlerlebir görüşme ayarlandığı yazıyordu.Önce 1 ila 10'u arasında, sonra 14'ünesarkıtıldı. Son alarak 25'inden itibarendiye ertelendi. Önce görüşmelerinTEMA Koleji binasında olacağı söylen-di, sonrasında Doğa Kültür Köyü Öğ-retmenevine alındı. Bugün benim vediğer öğretmenlerimizin görüşmelerivardı. Birlikte değil, öğretmenlerimizleayrı ayrı görüşüldü. İçeride görüşenöğretmenimiz görüşmesini bitirip çı-kıp gidiyordu. Ben görüşmek için gitti-ğimde okul sahibinin oğlu, ‘hocam

sana bir sarılayım' dedi, sonra ben an-lamadan beni itip bana vurmaya baş-ladı. Sonra beni yere düşürdüler. 3-4kişi saldırdı, beni darp etmeye başladı.Görüşmek için bekleyen öğretmenleri-miz vardı. Onlar da ‘ne yapıyorsunuz'diye ayırmak için bana yaklaşmaya ça-lıştı. Bizleri ayırmak için gelen öğret-menlerimizi de bu sırada saldırıp yeredüşürdüler. Olayı kameraya çekmekisteyen öğretmenimizi iterek engelle-meye çalıştılar. Ağıza alınmayacak kü-fürler ettiler. Sonra da bizleri oradankovdular, bizler arabaya binip gitmekisterken yine küfür etmeye devam et-tiler. Jandarmayı arayıp çağırdık. Biröğretmen ile tazminat görüşmesi yapı-lacak yerin jandarmanın baktığı biryerde bulunan öğretmenevinde yapıl-ması düşündürücü. Avukatlarımız ilegörüşmek istedik, asla kabul etmedi-

ler. Arabulucu olarak çağırdıkları kişi-ler binada yok. Sağlıklı ve hukuki açı-dan hiç etik olmayan bir görüşmeoldu. Zaten konuşmama dahi izin ver-meden bizleri darp etmeye başladılar.Hocalarımızda bizleri ayırmaya geldi-ğinde onları da darp etmeye başladı-lar. Hepimize ağıza alınmayacak küfür-ler ettiler. Jandarmayı çağırdığımızıgörünce okul sahipleri, hemen eşyala-rını alıp araçlarına binip kaçmaya ça-lıştı. Jandarma önlerini kesip, araçlarıdurdurdu. O sırada da hakaretler de-vam etti. Sonra da okul sahiplerini gö-ren olmadı. Diğer öğretmen arkadaş-larımız, velilerimiz, haberi alınca he-men Doğa Kültür Köyü Öğretmenevi-ne geldiler. Jandarma, güvenlik kaydınıizledi. Net bir şekilde olayın anlattığımgibi olduğunu kamera kayıtlarındangörebilirsiniz” dedi.

Kastamonu'da kapatılanÖzel Tema Koleji yöneti-cileri ile okulda çalışanöğretmenler arasında,arabulucu görüşmesi sı-rasında arbede çıktı.Okul yöneticileri tara-fından darp edilen 3 öğ-retmen ile bir öğretme-nin nişanlısı yaralandı.

600 milyon TL'lik vurgun: 400 kişi mağdur edildi
Diyarbakır merkezli oto galeri alımsatımıyla ilgilenen şirketle ticaret yapanyüzlerce kişi, karşılıksız çek ve senetleyaklaşık 600 milyon TL dolandırıldı. Mağ-durlar, bir an önce dolandırıcının yakalan-masını istedi. Diyarbakır’da oto galericiişiyle uğraşan Serhat U.’nun, çevre illerinde içinde bulunduğu yaklaşık 400 esnaf-tan aldığı araçları sahte çek ve senet kar-şılığında dolandırarak kaçtığı iddia edildi.Serhat U.’nun iş yerinde toplanan mağ-durlar, muhatap alacağı kimseyi bulama-

yınca çareyi çevreyolunu kapatmakta bul-du. Mağdurlar adına gazetecilere açıkla-ma yapan aynı kendisi de mağdur olan AliAkbalık, 600 milyon TL’lik bir vurgununsöz konusu olduğunu söyledi. Akbalık,“Burada 400’den fazla esnaf arkadaşımızSerhat U.’nun oluşturduğu mağduriyeti gi-dermek adına toplandı. Şu anda mağduresnafımızın sesini dile getirmeye çalışıyo-ruz. Ortalama 600 milyon TL mağduredildik. Bu insanlar mağdur. Bu durumileride sosyal sorunlar oluşturacak. İnti-

har, alacak verecek meselesinden dolayıcinayetler, hırsızlık ve yolsuzluk gibi so-runlar çıkar. Devlet büyüklerimizin ve ilidaresinde bulunan büyüklerimizin bu işebir el atmasını istiyoruz” dedi. SerhatU.’nun karşılıksız çek ve senedi esnafa ve-rerek araç aldığını daha sonrasında isebüyük vurgun yaparak ortadan kayboldu-ğunu ileri süren Akbalık, “Durumu mah-kemeye verdik. Ama evrakı tanıdık birinedevrettiği için hukuki olarak da ilerleye-miyoruz. Burada mağduriyetimiz çok bü-

yük. Esnaftan gelip çek, senet karşılığındaSerhat U. araç alıyor. Hepsinin kayıtlarıbelli. Burada adamlardan haksız bir tale-bimiz varsa bunun da araştırılmasını iste-riz. Tefecilik de varsa eğer bunlar da araş-tırılsın. Biz sadece esnafız. Toplamda 600milyon TL bir mağduriyet var ortada. Buçok ciddi bir rakam. Bu paranın sorgulan-ması gerek. Şu anda Diyarbakır’da ticaretdurma noktasına gelmiş. Bu durum ger-çekten ileriki zamanlarda sosyal sorunlardoğuracak” diye konuştu.
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İran Araştırmaları Merkezi (İRAM) Baş-kan Yardımcısı Doç. Dr. Serhan Afacan, İsra-il'in geçmişten beri kurulan müzakere masa-larını nasıl kullandığını ve son ateşkes teklifi-nin Gazze için ne anlama geldiğini AA Analiziçin kaleme aldı.***Doğrudan Filistin ile İsrail arasında imza-lanan ilk ve en önemli "barış" anlaşması nite-liğini taşıyan Oslo Süreci’ni yürüten FilistinKurtuluş Örgütü’nün (FKÖ) ana aktörlerindenve anlaşmanın imzacılarından biri olan, Filis-tin’in Ebu Mazin lakaplı mevcut Devlet Başka-nı Mahmud Abbas, sürece tanıklığını kaydageçirmek için 1994’te kaleme aldığı Oslo Yoluadlı kitabına şu sorgulamalarla başlar:"Heyetimiz, Majesteleri Kral 2. Hasan’ın Fi-listin liderliğinin hizmetine sunduğu özel uça-ğıyla 12 Eylül 1993 Pazar günü Washington’agitmek üzere Tunus’tan ayrıldı. 10,5 saat bo-yunca çoğunlukla tek başıma, 30 yıllık müca-delemizi, neredeyse yarım asrı bulan kaybı-mızı ve vatan dışına sığınışımızı gözden geçir-dim. Bu, eve dönüş uçuşu muydu yoksa vata-nın büyük bir kısmından vazgeçmeye götüre-cek bir imza gezisi miydi? Parçası olmadığımbir anlaşmayı neden imzalamaya gidiyordumki? Acaba burada bizim için bir ev, bir meskenolmayabilir miydi? Yaptıklarımız geleceğinkapısını mı açacak, yoksa yolu mu daraltacak-tı? İnsanların haklarını çiğnemiş miydik yoksaonları muhafaza mı ediyorduk?"Filistin-İsrail ilişkilerini ve 10 yıllardır sü-regelen sürecin önemli Arap figürlerinin ta-nıklıklarını inceleyen bir araştırmacı için,Araplar açısından İsrail ile çatışmanın mı yok-sa müzakere etmenin mi daha çetin bir şey ol-duğu sorusunun cevabını vermek oldukçazordur. Zira, Araplar için topraklarının ulus-lararası bir komplonun sonucu olarak işgaledilmesi de yurtlarından sökülüp atıllmalarıda asgari düzeyde haklarını geri kazanmakiçin onur kırıcı koşulların altına imza atmakdurumunda kalmaları da çok yıkıcı duygular-dır.Nitekim, Arap dünyasında 1948’de kurulu-şundan itibaren o ya da bu şekilde İsrail ilemücadele edip itibar görmeyen Arap lider ol-madığı gibi işgalcilerle müzakere edip genişhalk kesimleri nezdinde saygınlığını koruya-bilen bir isim de yok. Bu, Arapların Büyük Fe-laket’in izlerini kolektif hafızalarında tümcanlılığıyla yaşamaları kadar İsrail’in, her de-fasında “barış için toprak” ilkesiyle masayaoturan Araplarla imzaladığı anlaşmalara hiç-bir zaman saygı duymayıp işgal ve saldırganlı-ğını artırmasından kaynaklanıyor. Hal böyleolunca, kendi insanlarının haklarını muhafazaetmek için pazarlık masasına oturan Arapmüzakereciler, istisnasız her seferinde kendi-lerini onların haklarını ihlal ederken buldular.Zira Abbas’ın kitabının kapanış cümlelerindesöylediği gibi:"Anlaşmanın bu okuduğunuz maddeleri,bağımsızlığın kazıklarını çaksa da onu inşa et-

mek için yeterli değildir. Zira sonuçları belir-leyen güçler dengesidir ve tüm dünya huku-kun üstünlüğünden bahsetse ve hukuka saygıduyduğunu söylese de güç hukuktan dahaönemlidir. Dilekler ve umutlar meşru ve ge-reklidir ama gerçeklik kendini dayatır ve onudeğiştirmeye çalışmak hakkımız olsa daönemli olan gerçekliktir."Ebu Mazin’in Oslo görüşmelerindeki tar-tışmalı konumu bir yana bugün geldiği yer enhafif tabiriyle hazindir. Ancak yukarıdaki tes-pitlere katılmamak imkansız. Nitekim o tarihekadar ve o tarihten sonra İsrail ile yapılantüm müzakereler, İsrail’in elindeki gücü nasıletkin ve pervasızca kullandığının kanıtları ni-teliğindedir. İsrail’in Gazze’de devlet terörüuyguladığı 8 Ekim 2023 sonrasındaki süreçtede bizler ve tüm dünya kamuoyu, bu kanıtla-rın en menfur ve insanlık dışı olanlarına ta-nıklık ediyoruz. Dahası tüm bu cinayetlerin vesoykırımın en kanlıları, güya İsrail ile Hamasarasında ateşkes müzakereleri devam eder-ken yaşanıyor. Peki bunca kötü tecrübedensonra İsrail ile kim, neden müzakere ediyor?
İsrail’e kim "dur" diyecek?Gazze'ye hakim olan Hamas, zamanındaFKÖ’nün düştüğü hataya düşüp İsrail’in karşı-sına elindeki güçten vazgeçerek çıkmayı red-dediyor. Aksi halde Hamas, 1990’ların başın-da Mahmud Abbas’ın da içinde bulunduğu he-yete danışmanlık yapan Camille Mansour’unifadesiyle İsrail’in mahut politikalarıyla ördü-ğü “kolonyal kördüğüme” sıkışacak. Bununsonucunda İsrail, Batı Şeria’nın ardından Gaz-ze'nin de fiili kontrolünü eline alacak. Filistin-lilerin ve Filistin'in varlığını kökünden kazıya-cak olan bu kördüğümün şimdiye dek İsrailli-ler için de sürdürülebilir bir güvenlik sağla-madığı görüldü. Ancak, yalnızca İsrail Başba-kanı Binyamin Netanyahu gibi kandan besle-nen isimlerin değil Tel Aviv yönetiminin de ik-tidarda kimin olduğundan bağımsız olarak Fi-listin'e karşı yaklaşımını değiştirmeye niyetiyok. Nitekim, İsrail’in Gazze'deki temel emeliburayı da her türlü silahlı mukavemetten''arındırmak'' ve 10 yıllardır yaptığı gibi Batılıuluslararası toplumun önemli bir bölümünüarkasına alarak söylemde Filistinlilere devletvaat edip fiiliyatta onların yaşam alanlarınıdaraltma politikasını sürdürmektir. İsrail şim-diye dek bu politikasında büyük oranda başa-rılı oldu. İçinden geçtiğimiz sürecin varacağıyer, bu durumun devam edip etmeyeceğinibelirleyecek. Ne var ki gidişatın Filistinlileraçısından çok olumlu seyretmediği görülüyor.Zira güçler dengesi yine İsrail lehine işliyor.Son günlerde, Filistin devletinin tanınması yö-nünde atılan adımlar da tüm önemine rağ-men görünür gelecekte söz konusu dengeyitek başına değiştirmeye yetmeyecektir.6 Mayıs’ta Hamas’ın Katar ve Mısır’ın ateş-kes teklifini kabul ettiğini duyurması bütünbunları mevcut koşullarda tartışmamızın ananedenidir. Hamas bu kararını karşılıklı esirle-

rin salıverilmesi, Filistinlilerin evlerine geridönüşü, Gazze'nin yeniden inşası, İsrail ordu-sunun Gazze’den tamamen çekilmesi ve ablu-kanın kaldırılması gibi oldukça makul ve42'şer günlük 3 aşamadan oluşan bir plançerçevesinde hayata geçirilecek koşullarabağladı. İsrail’in bu yaklaşıma yanıtıysa yenikatliamlara girişmek ve Refah’ta sivillerin bu-lunduğu çadırlara saldırarak içinde bebekle-rin de olduğu onlarca masum insanı hunharcaöldürmek oldu. Dahası Netanyahu ateşkesteklifi üzerine, Hamas’ın "hayali şartlarını"kabul etmeyeceklerini ve uluslararası baskıyaboyun eğmeyeceklerini belirtti ve "zafer bay-rağını dalgalandıracaklarını" söyledi. Netan-yahu bu cüreti askeri gücünden, Amerika Bir-leşik Devletleri (ABD) başta gelmek üzereüçüncü ülkelerin desteğinden ve ülke içindekiradikal ve nobran destekçilerinden alıyor. Di-ğer bir ifadeyle, güç dengesi İsrail’in katliamı-na devam etmesine imkan sağlıyor. Ez cümleİsrail yakasında değişen bir şey yok.
Son ateşkes teklifi ne ifade ediyor?Son olarak ABD Başkanı Joe Biden, 31 Ma-yıs Cuma akşamı yaptığı açıklamada İsrail’intemel savaş hedefini "haklı" bulduğunu belirt-ti. Ancak Biden "Bu savaşın bitme zamanı gel-di." diye konuştu ve "Hamas artık yeni bir 7Ekim gerçekleştirecek güçte değil" diyerek İs-rail tarafından önerildiğinin özellikle altınıçizdiği 3 aşamalı yeni bir ateşkes planı paylaş-tı. Bu ateşkes göre, ilk 6 haftalık aşamadaateşkes ilan edileceği, İsrail'in kuzey bölgeleridahil Gazze’deki yerleşim yerlerinden çekile-ceği, tarafların ellerindeki rehinelerin bir bö-lümünü serbest bırakacağı ve Gazze Şeridi’negünlük 600 tır insani yardımın girmesininsağlanacağı açıklandı. Aynı süreçte, Hamas veİsrail'in ikinci aşamayı sağlamak için müzake-re edecekleri de belirtildi. Çatışmaların kalıcıolarak sonlandırılması yönünde müzakerele-rin yürütüleceği ikinci aşamada, erkek asker-ler dahil kalan tüm canlı rehinelerin serbestbırakılması öngörülüyor. Bu aşamada, şayetmüzakereler 6 haftadan uzun sürerse ateşkeshali de uzayacak. Üçüncü aşamada ise Gaz-ze’nin yeniden inşa süreci gündeme gelecekve taraflar ellerinde kalan ölü rehineleri deteslim edecek.Gazze’de çatışmanın derhal sonlanmasıgerektiği aşikar ve Hamas’ın Katar kanalıylaulaştırılan maddelere sıcak baktığı sinyalinivermesi de olumlu bir gelişme olarak önümü-ze çıkıyor. Benzer şekilde Biden'ın açık şekil-de Netanyahu’ya gönderme yaparak "belirsizbir topyekun zafer" anlayışı peşinde koşaraksüresiz bir savaşa devam etmenin İsrail’i biryere götürmeyeceğini söylemesi de önem arzediyor. Ancak Biden’in kırılgan bir ateşkes de-ğil savaşı kalıcı olarak sonlandırma peşindeolduklarını ve bunun "İsrail’in güvenliğini"sağlayacağını, Hamas’ın iktidarda olmayacağıbir Gazze ortaya çıkaracağını ve zemini "siyasi

çözüm" için uygun hale getireceğinin vurgula-ması burada dikkat edilmesi gereken nokta-dır. Yani İsrail önümüzdeki aylar ya da yıllar-da Gazze sahasında estirdiği terörü diploma-tik yollarla Batı başkentlerinde sürdürmeninyollarını arayacaktır. Dahası Hamas, "barış"masasına oturmaya zorlanacak ve özelliklebölgenin Arap devletlerinden FKÖ’nün gördü-ğüne benzer ve hatta ondan da şiddetli birbaskı görecektir.
İsrail "barış" taraftarı değilFilistin-İsrail barış görüşmelerinin önemlieşiklerinden biri olan 30 Ekim-1 Kasım1991’deki Madrid Konferansı’nda döneminİsrail Başbakanı İzak Şamir, defalarca "barış"kelimesini telaffuz ettiği konuşmasında, İsra-illi liderlerin sık sık referansta bulunduğu Ye-şaya’ya gönderme yaparak "kılıçları çekiçledövüp saban yapmaktan" bahsedip barışınmümkün olduğunu savundu. Netanyahu da2010’da yaptığı bir konuşmada bu referansıtekrarlayarak "Bu arzu her zaman halkımızınkalbinde atmıştır" dedi. Aynı Netanyahu, 3Kasım’da İsrailli işgal güçlerine yazdığı mek-tupta yine Yeşaya’ya referansta bulunarak"Biz aydınlığın çocuklarıyız onlarsa karanlığınçocukları" diye yazdı. Netanyahu daha da ilerigiderek Yahudi geleneğinde kötülüğün zirve-sini temsil eden bir gönderme yaparak "Bukötülüğü dünyadan tamamen ortadan kaldır-makta kararlıyız. Amalek’in size ne yaptığınıhatırlamalısınız, diyor Kutsal Kitabımız. Ve bizhatırlıyoruz" dedi ve saldırıların sonuna deksüreceğini ilan etti.Gerçekte ise Orta Doğu'yu kendi karanlı-ğına çekmeye çalışan İsrail, sabanları kılıcaçevirerek Gazzeli masum sivillerin üstünebomba yağdırmayı sürdürüyor. İsrail’in şid-det sarmalıyla ördüğü bu kördüğüm, şimdiyedek müzakereyle çözülemedi. Bunun mevcutkoşullarda yine aynı yönteme başvurarakbaşarılabileceği konusunda iyimser olmakiçin de ortada bir sebep yok. Nihai kertedegerçeklik yine kendisini dayatacaktır. Filis-tinliler, çok büyük bedeller ödeyerek ellerin-den geldiğince gerçekliği değiştirmek içinuğraşıyorlar. Önümüzdeki süreçte, Gazze’deve Batı Şeria’da daha fazla masum kanınınakmaması ve İsrail’in yeni katliamlara giriş-memesi için bölge devletlerinin, vicdan sahi-bi uluslararası toplumun İsrail’in sahada vemasada takındığı saldırgan tutuma “dur” de-mesi ve başka bir gerçekliği dayatması gere-kiyor. Aksi takdirde herhangi bir adla İsrailile yapılacak müzakereler, Filistinlilerin gele-ceğinin yolunu daraltmaktan başka bir ama-ca hizmet etmeyecektir.

[Yüksek lisans ve doktora çalışmaları-
nı Leiden Üniversitesi İran Çalışmaları
bölümünde tamamlayan Doç. Dr. Serhan
afacan, Marmara Üniversitesi Orta Doğu
ve İslam Ülkeleri araştırmaları Enstitüsü
öğretim üyesi ve İraM Başkan Yardımcı-
sıdır.]

İsrail’in Gazze'deki temel emeli 10 yıllardır yaptığı gibi Batılı uluslararası toplu-
mun önemli bir bölümünü arkasına alarak söylemde Filistinlilere devlet vaat

edip fiiliyatta onların yaşam alanlarını daraltma politikasını sürdürmektir.
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Son şiir kitabımın adı “Umudun Şiir 
Sesi.” 

 
“Şiirde umut ya da şiirle umut.” 
Hangisi doğru.  
 
“Şiirde umut” dediğimizde, şairin ken

disinden çok şiirin kendisi öne çıkar ve 
anlamlar akla gelir. 

 
Şiir insan için bir umut ve kurtuluş 

kapısıdır. 
Şiir insanın ruhu için bir şifadır.  
Şiir huzur verir. 
 
Bu ve buna benzer anlamlar anlaşılır. 
 
“Şiirle umut” dediğimizde ise şairin 

içindeki umut ile insanlara huzur ve 
güven sunması ve onları umuda, güvene 

ve huzura sevketmesi anlaşılır. Bu du
rumda şair öne çıkar. 

 
“Şiirde umut” derken “şiir” önceliklidir 

ve şiir baş etkendir. “Şiirle umut” derken 
“şair” öndedir ve şair baş aktördür.  

 
“Şiirde umut ve şiirle umut” ikisi de 

doğrudur. İkisi de gereklidir.  
 
Ey dostlar iyi dinleyin ve tam anlayın. 
 
Nereden bakarsanız bakın, şiir yazan 

kişi kendi iç Dünyasını yansıtır. Umutlu ve 
iyimser kişi umudunu ve içindeki güzel
liği yansıtır. Umutsuz ve karamsar kişi de 
umutsuzluğu ve içindeki çirkinliği yan
sıtır. 

 
Şiir bir yansıtmadır. Şair ruhunu dış 

aleme yansıtandır. Şair iç alemini şiir 
vasıtayla dış aleme açandır. 

 
Bu gariban şair umudun şairidir. Bu 

gariban şair içindeki umudu herkese yay
maktadır. Çünkü şuna inanıyorum. “Umut 
Allah’tandır, umutsuzluk şeytandandır.  

 
Biz elbette umudu yansıtacağız ve her 

tarafa umut  yayacağız. Aksi halde 
(maazallah) şeytanın oyuncağı oluruz. 
Maalesef şeytanın oyuncağı çok şair var 
bu Ülkede ve umutsuzluk yaymaktadır 
habire. Esasında umutsuzluk yakışmaz 
şaire. 

 
Biz hep umut yayacağız ve her köye, 

her kente, her köşeye umut yayacağız.  
 
Bu gariban şair şükür ve hamd halini 

iki şiirle yansıtmıştır. Bu iki şiirim 
umudumun yansımasıdır.  

 
İşte son iki şiirim: 
 
ELHAMDÜLİLLAH 
 
Hep doğruları söyledim hiç susmadım. 
Zalimin karşısında eğilip pusmadım. 
Göz korkutanlara da kulak asmadım. 
Her daim Hakkı haykırdım elhamdülil

lah. 
 
Hiç vazgeçmedim ülkümden, öcümden. 

Yalnız dayanak aldım kendi gücümden. 
Sonsuzluğa saldım ruhumu tümden. 
Esaret zincirini kırdım elhamdülillah. 
 
Alçak, lanetli aldatıcı o şeytandan. 
Yoluma engel koyan bilumum düşman

dan. 
İnsan görünümlü yılandan, çıyandan. 
Yolları ebeden ayırdım elhamdülillah. 
 
Allah'tır sonsuza dek umudum, tesel

lim. 
Tüm dileğimi verdi, boş kalmadı elim. 
Vardır bu Dünya'da elbet arzum, eme

lim. 
Yüce Rabbimizden yardım elhamdülil

lah. 
Az kaldı, menzile vardım elhamdülillah. 
 
Vesselam. 
 
ÇOK ŞÜKÜR 
  
Gitti, gidenler ile tüm gençliğim.  
Artık azaldı heyecanım dinçliğim. 
Gün be gün ortaya çıkınca hiçliğim.  
Çok şükür geldim artık kendime. 

 
Ne de çok nefsime, şeytana uydum. 
Ne kalp, ne de akıl sesini duydum. 
Hakka, hakikate gözümü yumdum.  
Çok şükür geldim artık kendime. 
 
Ah, ah, bu ömrüm hep ihmale geldi.  
Yandı, kavruldu, bak ne hale geldi. 
Yaş ilerledi artık kemale geldi.  
Çok şükür geldim artık kendime.  
 
Gönlüm yıkık, gönlüm viran idi.  
Dertli bülbül gibi feryat figan idi.  
Yapıp ettiklerinden hep pişman idi.  
Çok şükür geldim artık kendime. 
 
Geldim kendime, anladım İslam'ı. 
Bir tarafa attım tüm kederi, gamı. 
Baştacı bildim, Kur'an'ı, Hak Kelamı. 
Çok şükür geldim artık kendime.  
 
Kulak verin gelin, şu söze, lafa.  
Muhtacım ben tevbe ile affa.  
Böyle buluyorum huzur ile safa.  
Çok şükür geldim artık kendime.  
Çok şükür geldim artık kendime. 
 

AHMET SANDAL 
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ŞİİRDE UMUT YA DA 
ŞİİRLE UMUT

Moody's, Türkiye'nin FATF gri listesinden çıkarıl
masına ilişkin AA muhabiriyle paylaştığı notta, 
Daoud'un değerlendirmelerine yer verdi. 

Daoud, Türkiye'nin FATF gri listesinden çıkarıl
masının hükümet ve çeşitli ekonomik sektörlerin 
kara para aklama ve terörün finansmanıyla mü
cadelelerini güçlendirmede kaydettikleri önemli il
erlemenin göstergesi olduğunu belirtti. 

Daoud, "Bu gelişmenin Türkiye'nin itibarını ulus
lararası alanda artırması, yabancı yatırımları ve 
Avrupa ve ABD kurumlarıyla ilişkileri potansiyel 
olarak güçlendirmesi bekleniyor." ifadesini kullandı. 

Bu arada, Türkiye, FATF'nin 2328 Haziran'da Sin
gapur'un dönem başkanlığında yapılan Genel Kurul 
sonrası FATF gri listesinden çıkarıldı. 

Genel Kurul, stratejik kara para aklama ve terörün 
finansmanıyla mücadele (AML/CFT) konusunda 
daha önceki değerlendirmeler sırasında tespit 
edilen eksikliklerini gidererek listeden çıkarılan iki 
ülke olan Türkiye ve Jamaika'yı tebrik etti. 

FATF Genel Kurulu, Türkiye ve Jamaika'nın artık 
FATF'nin artırılmış izleme sürecine tabi olmaya
cağına karar verdi. 

Bir hafta süren FATF Genel Kurul toplantılarına 
200'ün üzerinde hükümet ve Birleşmiş Milletler, 
Dünya Bankası, Uluslararası Para Fonu, INTERPOL 
ve Egmont Mali İstihbarat Birimleri de dahil olmak 
üzere gözlemci kuruluşları temsil eden delegeler 
katıldı.

Büyükşehir belediyesinden yapılan açıkla
mada, İZSU Genel Müdürlüğünün Olağanüstü 
Genel Kurul Toplantısı'nda su ve atık su tar
ifelerindeki ücretlerde düzenleme yapıldığı, 1 
Temmuz'dan itibaren geçerli olarak tarifeye 
göre 1. kademe haricindeki kademelerde yüzde 
45 artış yapıldığı belirtildi. 

 
İZSU Genel Müdürlüğünün başta elektrik 

olmak üzere girdi maliyetlerindeki artışlar 
doğrultusunda su ve atık su tarifelerini yeniden 
düzenlediği aktarılan açıklamada şunlar 
kaydedildi: 

 
"İzmir Büyükşehir Belediye Başkanı Cemil 

Tugay'ın 180 günlük Hızlı Eylem Planı kap
samında sosyal destek uygulaması olarak 
yüzde 25 indirime gidilen 04 metreküp arası 
tüketimi kapsayan birinci kademeye zam yap
mama kararı alındı. Uygulanan indirimli tar
ifeyle birlikte artışın kurum gelirlerine yansıma 
oranı yüzde 30'da kaldı." 

 
Açıklamada görüşlerine yer verilen İzmir 

Büyükşehir Belediyesi Meclis Başkan Vekili 
Altan İnanç, meclisin ilk olarak 04 metreküp 
arası tüketimi kapsayan birinci kademeye 
yüzde 25 indirim oranına giderken bugün ise 
zam yapmama kararı aldığını, yapılan zammın
TEFE TÜFE ortalamasının neredeyse yarısı 
olduğunu belirtti.

Kripto varlık ekosistemine yönelik düzenleme 
içeren "Sermaye Piyasası Kanununda Değişiklik 
Yapılmasına Dair Kanun Teklifi", 26 Haziran'da 
TBMM Genel Kurulu'nda kabul edilerek yasalaştı. 
Böylece Türkiye'de kripto varlıklara dair ilk yasal 
çerçeve oluşturuldu. 

Kanunla söz konusu alanın düzenlenmesine yöne
lik yetki Sermaye Piyasası Kuruluna (SPK) verilirken, 
kripto para borsası olarak bilinen kuruluşların 
Türkiye'de hizmet verebilmesi için lisans almaları 
zorunluluğu getirildi. 

Binance TR Üst Yöneticisi (CEO) Mücahit Dönmez, 
"kripto varlık yasası"na ilişkin AA muhabirine yaptığı 
açıklamada, kripto varlık hizmet sağlayıcısı olarak 
yasal yükümlülükleri yerine getirmeyi ve tam uyum 
sağlamayı amaçladıklarını belirtti. 

Türkiye'de kripto varlık borsalarına yönelik yasal 
düzenlemenin bu alana önemli katkılar sağlayacağını 
ifade eden Dönmez, yasanın getireceği açıklık ve 
netliğin, tüm şirketlerin yüksek kullanıcı güvenliği 
önlemleri almasını ve kurumsal gerekliliklere uy
masını zorunlu kılacağı değerlendirmesinde bu
lundu. 

Dönmez, yasanın ekosisteme sağlayacağı faydalara 
yönelik olarak, "Kullanıcıların güveni artabilir ve 
kripto varlıkların daha geniş bir kesim tarafından 
benimsenmesi beklenebilir. Bu gelişmeler, sektörün 
büyümesini ve inovasyonu teşvik edecek, iş 
dünyasında güveni artıracak ve yeni oyuncuların sek
töre güvenli ve kontrollü bir şekilde girişine olanak 
sağlayacaktır." dedi. 

Düzenlemelerin sektörün farklı alanından alınan 
görüşler ile oluşturulduğunu belirten Dönmez, şun
ları kaydetti:

Moody's: Türkiye'nin 
gri listeden  

çıkarılması yabancı 
yatırımları artıracak 

Kripto para borsaları 
yasayı olumlu buldu İzmir'de su ve atık su 

tarifelerine zam yapıldı 

Hazine ve Maliye Bakanı Şimşek 
vergi taslağı çalışmasını iş 

dünyasına görücüye çıkaracak 

Türkiye gazetesinde 
yer alan habere göre, 
Aile ve Sosyal Hizmetler 
Bakanlığı, Çalışma ve 
Sosyal Güvenlik Bakan
lığı ile Hazine ve Maliye 
Bakanlığının çalışmaları 
dâhilinde sosyal yardım 
kriterleri netleştirilecek 
ve hiçbir kurum tarafın
dan esnetilemeyecek. 
Yardım için hane halkı 
geliri ve mülk sahipliği 
kriterleri gibi birçok 
konuda çalışmalar 
yürütülecek ve kıstaslar 
belirlenecek. Çalışma 
sonrasında asıl yardıma 

muhtaçların yardım al
masını engelleyen uygu
lamaların da önüne 
geçilecek. 

Böylece bir yıl 
boyunca yüksek gelirli 
ve dar gelirli ayrımı 
yapılmaksızın bütün 
vatandaşa 25 metreküp 
ücretsiz doğalgaz ver
ilmesi gibi uygula
maların önüne 
geçilecek. Böylece 
sosyal yardımda 
hakkaniyet gözetilecek, 
sosyal devlet anlayışı ön 
plana çıkacak. 

AK Parti kaynakları, 

“Belediyeden, sivil 
toplum kuruluşlarından 
ve ilgili bakanlıklardan 
ayrı ayrı yardım alanlar 
var. Bunların tek elden 
yapılması gerekiyor. As
gari ücreti artırarak 
refah seviyesine ancak 
belli bir oranda katkı 
sağlayabiliyorsunuz. Bu
radaki refah kaybı 
sosyal yardımlarla 
artırılacak. Vatandaş de
vleti hissedecek. Üç 
çocuktan sonra vergi in
dirimi sağlanması, bu 
ailelerin aldıkları kredil
erde faiz oranlarının 

düşük tutulması gibi 
uygulamalar hayata 
geçirilecek” değer
lendirmesini yaptı. 

 
Ucuz konut çalışması  
Öte yandan, hükümet 

dar gelirli vatandaşa 
ucuz konut için de 
düğmeye bastı. Vatan
daşın konuta erişimi ile 
ilgili yeni finansal for
müller üretilecek. Süreci 
Hazine ve Maliye 
Bakanlığı ile TOKİ 
yürütecek. Çalışmanın 
detayları önümüzdeki 
günlerde netleşecek.

Hazine ve Maliye Bakanı Mehmet 
Şimşek, iş dünyasına ilişkin düzen
lemeler içermesi nedeniyle 1 Temmuz 
Pazartesi günü reel sektörün önde 
gelen kuruluşlarının temsilcileriyle bir 
araya gelerek, vergide adaleti ve etkin
liği sağlamayı amaçlayan yeni vergi 
taslağı çalışmasını paylaşacak. 

AA muhabirinin edindiği bilgilere 
göre, Hazine ve Maliye Bakanlığı, 
vergide adalet ve etkinliğin sağlan
ması, kayıt dışılığın azaltılması ve çok 
kazanandan çok, az kazanandan daha 
az vergi alınması gibi amaçlarla hazır
lanan taslak üzerinde çalışmalarını 
sürdürüyor. 

Yeni vergi taslağında vatandaşı 
doğrudan ilgilendiren hükümler bu
lunmuyor, pakette daha çok üretici, 
sanayici ve ihracatçılara ilişkin düzen
lemeler yer alıyor. Bu nedenle taslağın 
detaylarını reel sektörün önde gelen 
kuruluşlarıyla paylaşacak olan 
Şimşek, iş dünyasının yeni düzen
lemelere ilişkin görüş ve önerilerini 
alacak. 

Pakette yer alan çok uluslu şirketlere 
asgari kurumlar vergisi, doğrudan 
vergilerin payını artırmak için yerel 

asgari kurumlar vergisi ve asgari gelir 
vergisi gibi uygulamalar konusundaki 
detaylar reel sektör temsilcilerine an
latılacak.Şimşek'in iş dünyası temsilci
leriyle buluşması pazartesi günü 
Hazine ve Maliye Bakanlığında basına 
kapalı gerçekleşecek. 

Toplantıya, TOBB, TİM, MÜSİAD, 

DEİK, ASKON, TÜRKONFED, TÜRMOB, 
TÜSİAD ve YASED gibi kuruluşların 
başkan ve yöneticileri katılacak. 

Bakanlık tarafından hazırlanan 
taslak vergi çalışması, iş dünyasının 
görüşlerinin alınmasının ardından 
hükümetin ve partinin ilgili organ
larına iletilecek. 

Türkiye'de vergilendirilmemiş alan 
bırakılmaması amacıyla yürütülen 
düzenleme çalışmalarının, Orta Vadeli 
Program'da yer alan hedefler doğrul
tusunda gelecek dönemde devam 
etmesi öngörülüyor. Bu paketlerle 
vergi sistemindeki etkinliğin artırıl
ması da amaçlanıyor.

Üç çocuklu aileye vergi indirimi ve uygun kredi geliyor 

Hazine ve Maliye Bakanı Mehmet Şimşek, 1 Temmuz Pazartesi günü reel sek
törün önde gelen kuruluşlarının temsilcileriyle bir araya gelerek, vergide adaleti 
ve etkinliği sağlamayı amaçlayan yeni vergi taslağı çalışmasını paylaşacak.
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Sinan Ateş cinayeti davası 
1 Temmuz'da başlıyor

İBB Başkanı Ekrem İmamoğlu, CH
P'nin "2024 Yurt Dışı Birlikleri İkinci 
Yüzyıl Vizyon Çalıştayı"na katıldı. Bu
rada konuşma yapan İmamoğlu, parti
sine önemli mesajlar verdi. 
“Türkiye’de dönüşümü hedefleyen 
CHP değişime kendisinden başlaması 
gerektiğini hatırlamalıdır." diyen 
İmamoğlu, "Parti içi rekabette birey
sel, kişisel ve partiyi yoran yüklerden 
kurtulmalıyız.” diye konuştu. 

Partisinin; demokrasinin, yenileş
menin, çağdaşlaşmanın en büyük 
savunucusu ve temsilcisi olduğunu 
söyleyen İmamoğlu, "CHP'nin aynı za
manda Cumhuriyetimizin kurucusu 
bir parti olması önemli bir gurur kay
nağıdır" dedi.İmamoğlu, "Parti için
deki rekabet, birbiri ile yan yana 
koşarken çelme takmak değil daha 
hızlı koşma mücadelesidir. Ayrışma 
değil bütünleşmenin amacıdır. Par
timize yakışmayan tek bir bakışa bile 

geçit vermemeliyiz." ifadelerini kul
landı.İmamoğlu'nun açıklamaları 
şöyle: 

MAHARETLERİMİZİ ORTAYA 
 KOYMALIYIZ 

Cumhuriyet Halk Partisi’nin her 
örgüt üyesi ya da parti için mücadele 
eden insanın bulunduğu pozisyonu 
gereği, yaşadığı alan gereği elbette 
gözetmesi gereken ve mutlak dikka
tini vermesi gereken hususlar var. Ben 
yurt dışı örgütlenmesi içerisinde bulu
nan siz kıymetli dostlarımızı, yurt 
dışından gelen oylar çerçevesinde el
bette değerlendirmiyorum. Yurt dışı 
örgütlerimizin böyle değer
lendirilmesi, güç ve potansiyellerine 
haksızlık etmiş olmaktır. O bakımdan 
yurt dışından gelen oylar elbette 
önemlidir ama sizler gibi değerli insan 
kaynaklarından gelecek fikirleri, bakış 
açıları partimizin geleceği için daha 
önemlidir. Sizlerin farklı toplumsal ve 

kültürel çevrelerde edindiğiniz bilgi, 
deneyimler ülkemize yansıtılma 
biçimi daha önemlidir. Tam da işte her 
alanda yerelle evrenselin sentezine 
ulaşmaya çalışan bizlerin böylesi 
güçlü bir karma yapının mutlak fay
dasına erişmeyi bilmeliyiz ve başar
malıyız. Siyasal bakımdan 
baktığınızda hem bireysel hem 
toplumsal pratiklerimiz bu yönüyle 
değerlidir ve bunu dayanışma 
içerisinde örgütlü bir modelle, iyi bir 
organizasyon bütünlüğü içerisinde 
nasıl sonuca evrileceği konusunda 
maharetlerimizi ortaya koymalıyız. 

REKABET, DAHA İYİYE  
ULAŞMANIN YOLUDUR 

Tabii bunları yapabilmek için mut
laka Cumhuriyet Halk Partisi’nin özel
likle Türkiye’nin dönüşüm 
yolculuğunda verdiğimiz mü
cadeledeki ilk görev, değişime önce 
kendimizden başlamak zorunda 

olduğumuzu hatırlamamız. Eksikler
imizi, hatalarımızı, yüzleşmek ve 
kendimize bu anlamda tabiri caizse 
çekidüzen vermek zorundayız. Parti 
içi rekabetin her koşulda kardeşçe ve 
aynı zamanda demokratik bir biçimde 
olmasını sağlamanın şart olduğunu 
düşünüyorum. Bireysel, kişisel ve 
özellikle partimizi bizleri yoran bütün 
yüklerden kurtulmakla mecbur 
olduğumuz bir dönemin içerisindeyiz. 
Rekabet, daha iyiye ulaşmanın 
yoludur. Rekabet, parti içindeki reka
bet, birbiri ile yan yana koşarken bir
birini ayağına çelme takmak değil; 
daha hızlı koşma mücadelesidir. Ayrış
manın değil, bütünleşmenin aracıdır. 
Çeşitli ülke ve şehirlerdeki CHP yurt 
dışı örgütlerinde dönem dönem parti 
içi rekabetin yıpratıcı hal alabildiğini 
görüyoruz. Ülkemizde de yurt dışın
daki örgütlerimizde de bunu yaşıy
oruz. 

BirGün gazetesinden Mustafa 
Bildircin'in haberine göre, CHP kay
nakları, CHP'nin gölge bakanları ile 
hükümet arasında gerçekleşen 
görüşmelerin ardından yapılan ve CH
P'yi "popülist söylemlerle" suçlayan 
tavrın erken seçimi kaçınılmaz 
kıldığını belirtti. Ekonomik krizin etki
lerinin giderek arttığını vurgulayan 
CHP kurmayları, "Biz 'Asgari ücretle 
geçinemiyoruz' diyoruz, onlar ise bunu 
'popülist söylemler' olarak değer
lendiriyor. Müzakere yoluyla sonuç 

alamadığımız her alanda aktif olarak 
yer alacağız" dedi.CHP yönetimi, 31 
Mart 2024 Yerel Seçimleri öncesinde 
seçmene "İktidara sarı kart gösterin, 
erken seçim istemeyeceğiz" dedik
lerini hatırlatarak, bu yönde hareket 
ettiklerini belirtti. Ancak şu anda görü
nen tablonun erken seçimin kaçınıl
maz olduğu olduğunu ifade ettiler. 
Parti yönetimi, krizin faturasının yine 
vatandaşa çıkarılacağını ve insanların 
kriz altında ezildikçe seçim talep ede
ceklerini belirtti. Sokağın erken seçim 

talebine yönelik istatistiki bir ölçüm 
olmadığını ancak tematik mitin
glerdeki atmosferin ve sokağın sesinin 
"Seçim şart" dediğini aktardı. 

"YARIN SEÇİM OLACAKMIŞ GİBİ" 
CHP İl Danışma Kurulu toplan

tılarında da ağırlıklı gündemin erken 
seçim olduğu bildirildi. CHP örgüt
lerinin, “Yarın seçim olacakmış gibi” 
çalıştığı, il danışma kurullarının da 
sokağa dönük politikalar ürettiği dile 
getirildi. CHP Genel Merkezi’nin erken 
seçim politikalarının parti tabanında 

tutarlı bulunduğu savunuldu. 
 
"CHP TÜRKİYE'Yİ NASIL  
YÖNETECEK" 
"CHP Türkiye’yi nasıl yönetecek?" 

sorusunun yanıtlanacağı kampanya 
kapsamında ekonomi, eğitim, sağlık ve 
adalet gibi temel alanlardan sorumlu 
genel başkan yardımcılarının, “CH
P’nin yol haritasını” anlatan çalışmalar 
gerçekleştireceği vurgulandı. Bu 
amaçla kampanya filmleri de hazır
lanacak.

Eski Ülkü Ocakları Genel Başkanı 
Sinan Ateş’in öldürülmesiyle ilgili 
açılan davanın ilk duruşması, 1 Tem
muz'da Sincan Cezaevi'nde başlıyor. 
Kamuoyunun büyük ilgiyle takip ettiği 
davanın ilk duruşmasında, CHP Genel 
Başkanı Özgür Özel, Gelecek Partisi 
Genel Başkanı Ahmet Davutoğlu, 
DEVA Partisi Genel Başkanı Ali Baba
can, İYİ Parti Genel Başkanı Müsavat 
Dervişoğlu ve CHP 7'inci Genel 
Başkanı Kemal Kılıçdaroğlu’nun da 
yer alması bekleniyor. 

 
DAVANIN ARKA PLANI  
VE İDDİANAME 
Ankara’nın Çukurambar semtinde 

30 Aralık 2022’de Sinan Ateş’in 
öldürülmesinin ardından başlatılan 
soruşturma süreci sonunda hazır
lanan 145 sayfalık iddianame, Ankara 
32. Ağır Ceza Mahkemesi tarafından 
kabul edildi. İddianamede, tetikçi Eray 
Özyağcı ve ona yardım eden Vedat 
Balkaya ile Suat Kurt hakkında, "tasar
layarak kasten öldürme" suçundan 
ağırlaştırılmış müebbet hapis cezası 
isteniyor. Ayrıca, "silahlı eylemi organ
ize ettiği" iddia edilen Doğukan Çep ve 
eski Ülkü Ocakları yöneticisi Tolgahan 

Demirbaş için de aynı suçtan ağır
laştırılmış müebbet hapis cezası talep 
ediliyor. 

Sanıklardan Zekeriya Asarlaya, 
Hakan Saraç, Ufuk Köktürk, Mehmet 
Yüce, Mustafa Uzunlar, Aşkın Mert Ge
lenbey, Murat Can Çolak, Osman 
Bayraktar, Caner Güney, Umut Ersoy, 
Çağlar Zorlu, Aytaç Ataç, Emre Yüksel, 
Serdar Öktem, Erdem Karadeniz, 
Alper Atay ve Mustafa Ensar Aykal ise 
"iştirak halinde işlenen suça yardım 
eden fail" olarak yargılanıyor. 

 
AYŞE ATEŞ’İN İFADESİ  
VE ELEŞTİRİLER 
Davada dikkat çeken bir diğer unsur, 

Sinan Ateş’in eşi Ayşe Ateş’in 
ifadesinin iddianameye tam olarak 
yansıtılmaması. 17 sayfalık ifadesinde 
pek çok MHP’li ve Ülkü Ocakları üyesi 
kişiyi işaret eden Ayşe Ateş’in beyan
larından sadece, “Olay tarihinde 
öldürülen Sinan Ateş'in eşi olduğunu, 
olayın bütün yönleriyle araştırılmasını 
talep ettiği, eşinin öldürülmesi olayını 
gerçekleştiren tüm şüphelilerden 
davacı ve şikayetçi olduğunu beyan et
tiği” kısmına yer verildi. Bu durum, id
dianamenin kamuoyundan sert 

eleştiriler almasına neden oldu. 
Ayşe Ateş, ifadesinde MHP ve Ülkü 

Ocakları bağlantılı pek çok ismi belirt
mişti. Özellikle MHP Milletvekili 
Ahmet Yiğit Yıldırım ve Olcay Kılavuz 
isimleri sık sık geçmesine rağmen, bu 
isimlere iddianamede yer ver
ilmemesi dikkat çekti. Ateş’in, eşinin 
öldürülmesiyle ilgili olarak Ülkü Ocak
ları Genel Başkanı Ahmet Yiğit 
Yıldırım’ın kontrolünde olan bir haber 
sitesinde hakkında yapılan “ihanet 
ateşi” gibi ithamların eşine yönelik 
tehditlerin bir parçası olduğunu be
lirtti. 

 
CİNAYET VE ŞÜPHELİLER 
Savcılık ifadesinde, Sinan Ateş’in 

Ülkü Ocakları Genel Başkanlığı'na yeni 
atama yapıldıktan sonra, yeni yönetim 
tarafından sosyal medyada “FETÖ’cü, 
ihanet ateşi” gibi ithamlarla hedef 
alındığını belirten Ayşe Ateş, eşinin 
öldürülmesiyle ilgili olarak Doğukan 
Çep ve Tolgahan Demirbaş’ın da 
azmettirici olarak rol aldığını ifade 
etti. Demirbaş’ın, Ateş’in arkadaşı 
Haluk Türk’e giderek “Sinan Ateş’in 
kalemi kırıldı, yanında durma” şek
linde tehditler savurduğunu belirtti. 

MHP GENEL BAŞKANI 
BAHÇELİ’NİN AÇIKLAMALARI 

MHP Genel Başkanı Devlet Bahçeli, 
12 Haziran’da yaptığı açıklamada, 
“MHP, 1 Temmuz’daki duruşmada 
mutlaka hazır olacak” demişti. Ancak 
duruşma yaklaşırken yaptığı bir başka 
açıklamada, “1 Temmuz 2024 
Pazartesi günü başlayacak mahut 
cinayet davasıyla partimizi ve Ülkü 
Ocaklarını ilişkilendirmek için tek 
ayak üzerinde kırk yalan söylerler. Söz 
konusu davaya sadece avukatlarımız 
katılacak, bunun dışında hiç kimse 
orada bulunmayacaktır” ifadelerini 
kullandı. 

 
CUMHURBAŞKANI ERDOĞAN’IN 

AYŞE ATEŞ İLE GÖRÜŞMESİ 
Cumhurbaşkanı Recep Tayyip Er

doğan da Ayşe Ateş'i Beştepe'de kabul 
etti. Ayşe Ateş, Erdoğan ile yaptığı 
görüşmede kızlarıyla birlikte durum
larını anlattıklarını ve Cumhur
başkanının kendilerini dikkatle 
dinlediğini belirtti. Ateş, görüşmenin 
detaylarını paylaşarak, "Kızlarım da 
uzun bir konuşma yaptılar, sohbet et
tiler kendisiyle. Dosya hakkında 
konuştuk, dertleştik" dedi.

Türkiye, Birleşmiş Milletler’in yaptırımlar listesinde 
yer alan bankacılık, emlak, kara para aklama ve 
teröre finansman sağlama konusunda yetersiz 
denetleme yaptığı gerekçesiyle Ekim 2021’de gri list
eye düşürülmüştü. Mali suçlarla mücadele için ABD’
den Çin’e kadar ülkeleri gruplandıran bir kuruluş 
olan FATF ekibi, geçtiğimiz günlerde Türk yetkililerle 
bir toplantı yapmıştı.  

Uluslararası suç izleme kuruluşu Mali Eylem Görev 
Gücü (FATF), 2023 yerel seçimlerinin ardından 
ekonomi politikalarında U dönüşü uygulayan 
Türkiye’nin ekonomik toparlanma planına destek 
olmak için gri listeden çıkardı. Bu endişelerin gider
ilmesi konusunda Türkiye’nin kaydettiği ilerleme 
görüşüldü ve 28 Haziran itibariyle Türkiye, üç yıllık 
çabanın ardından artık özel inceleme gerektiren 
ülkelerin yer aldığı listeden çıkmayı başardı.  

FATF’ye göre Türkiye bu sorunlarla mücadelede 
önemli bir ilerleme kaydetti. Hazine ve Maliye 
Bakanlığı, kara para aklama ve terörizmin finans

manıyla mücadeleyi uluslararası standartlara tam 
uyum içerisinde, kararlılıkla sürdüreceğini açıkladı. 
Bakanlık, Mali Suçları Araştırma Kurulu’nun 
(MASAK), idari ve teknik kapasitesini daha da 
güçlendireceklerini, hukuki ve idari düzenlemeleri 
aynı hassasiyetle uygulayacaklarını bildirdi. 

Bu kararla statüsü yükseltilen Türkiye’nin ulus
lararası itibarı güçlenecek, daha fazla doğrudan ya

bancı yatırımcıyı ülkeye çekecek. Bu konuda 
açıklama yapan Cumhurbaşkanı Yardımcısı Cevdet 
Yılmaz, gri listeden çıkmamızın, uluslararası yatırım
cıların Türkiye’nin finansal sistemine karşı zedelen
miş güvenini yeniden onaracağını, önümüzdeki 
süreçte ülkeye daha fazla uluslararası kaynak girişi 
olacağını söyledi. Dolayısıyla uluslararası sermaye 
akışının artmasıyla birlikte dezenflasyon süreci de 
hızlanacaktır. Bu da borçlanma maliyetleri üzerinde 
pozitif bir etki oluşturacaktır.  

O listeye ne zaman ve neden girdiğimizi, kimlerin 
buna sebep olduğunu sorgulamak, bize bir şey 
kazandırmayacak. Önemli olan gri listeden çıkmış ol
mamız. Elbette merak ediyoruz, kaç milyar dolar ak
landı, kimler ne kazandı, onlar kazanırken ülke, 
millet neler kaybetti, paraları aklananların kendileri 
aklanacak mı, terörizme finansman sağlamak bu mil
lete yakıştı mı? Her yerde arananların bu ülkede 
örgütlenmesi ve yaşaması Türkiye’ye yakıştı mı?  

Ancak şu an enerjimizi harcamamız gereken husus 

bu değil. Buna sebep olanlara hiçbir işlem yapılmadı, 
yapılmayacak da. Polat ailesi ve yasadışı yollarla 
vatandaşlık satan çetelerin çökertilmesi ve 
hapsedilmesi güzel gelişmeler ancak onlar sadece 
maşaydı. Asıl sorumluların çok daha yukardaki isim
ler olduğunu herkes biliyor. Ancak kara para aklayan
lara, teröre finansman sağlayanlara tahliye 
verilmesinin bile hesabını soramıyoruz.  

Türkiye Cumhuriyeti’nin saygınlığına, güvenilir
liğine gölge düşürenlerden hesap sorulması gerek 
ancak hiç kimse sorumluluk da kabul etmeyecek. Bu 
süreçte kaybettiklerimizi kimse yerine koymayacak. 
Süleyman Soylu’nun İçişleri Bakanlığı döneminde 
ülkeye verilen zararın da hesabını soramıyoruz. 
Ülkeyi bu hale getirenler de görevlerini ya mevcut 
koltuklarda ya da başka makamlarda yapmaya 
devam edecekler.  

Sonuç olarak Hazine ve Maliye Bakanı Mehmet 
Şimşek’in ifadesiyle listeden çıkmayı “başardık”. 
Buna odaklanmalıyız. Türkiye’nin izlediği politikalar 
gayet güvenilir. Zira Türkiye, iktidardan ibaret 
değildir. Devlet dediğimiz mekanizma siyasi partiler 
üstü bir güçtür. Konuya iktidar ve siyasetçiler 
penceresinden bakmak hata olur. İktidara değil, 
diğer partilere değil “devlet”in kendisine güvenin. 
Bizi bu cendereden çıkacak olan devlettir. İktidarlar, 
partiler, siyasetçiler, sermaye sahipleri değişir ancak 
devlet her zaman baki kalır. Güçlü bir ülkeyiz ve ne 

yaptığımızın farkındayız. Başka türlü hamleler yap
mamızın zor olduğu bir süreçten geçtik, geçmeye de 
devam ediyoruz.  

Aslında merak ettiğim asıl şey şu: gri listeden çık
mak için nelerden ödün verdik? Türkiye’nin içinde 
bulunduğu durum malum. Dış baskılar özellikle 7 
Ekim’den bu yana artarak devam ediyor. Elimizde 
büyük bir koz mu var yoksa bir şeylere karşılık mı o 
listeden çıkarıldık? Acaba bu çıkışın sebebi Great 
Reset olabilir mi? Listeden çıkmamızın kısa vadede 
halka bir yansıması olmayacak. Peki bunun olumlu 
sonuçlarından kimler faydalanacak? Ülkeden toprak 
almak isteyen yabancı yatırımcılara yeşil ışık yakmak 
olmasın?  
Şunu da belirtmemiz gerek ki ülkeye uluslararası 

sermaye yağmur gibi yağsa da hukuk, adalet, eğitim 
ve sağlık sisteminde ciddi reformlara ihtiyacımız var. 
Bu sistemlerde senkronize bir değişikliğe 
gidilmedikçe ekonominin düzelmesi bizi güçlü ülke 
yapmaya yetmeyecek. Sonuç her zaman toplumsal 
anlamda başarısızlık olacaktır. Mevcut adalet sistemi, 
adaletsizliğin ta kendisidir. Toplum böyle bir adalet 
sistemini kabul etmiyor. Düzelene kadar da gündem 
de tutmak millet olarak boynumuzun borcudur. 
Sadece servet sahipleri ve siyasetçiler için değil, bu 
vatanın her bir ferdi için gerçek adalet istiyoruz.  

İmamoğlu’ndan parti içine mesaj: CHP değişime kendisinden başlamalı 

CHP erken seçim için çalışmalara başlıyor 

Eski Ülkü Ocakları Genel Başkanı Sinan Ateş'in öldürülmesine ilişkin davanın ilk duruşması, 
1 Temmuz'da Sincan Cezaevi'nde yapılacak. Duruşmayı, CHP Genel Başkanı Özel, Gelecek 
Partisi Genel Başkanı Davutoğlu, DEVA Partisi Genel Başkanı Babacan, İYİ Parti Genel 
Başkanı Dervişoğlu ve CHP eski Genel Başkanı Kılıçdaroğlu'nun takip etmesi bekleniyor.
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Adana'da Asayiş Şube Müdürlüğü Cinayet Büro Amir
liği ekipleri, dün merkez Seyhan ilçesi Kocavezir Ma
hallesi Güney Kuşak Bulvarı'nda, tartıştığı eşi öğretmen 
Hatice Çelik'i (27) öldüren, eşinin kız kardeşiyle evli olan 
Murat Akdöker (30) ile olay yerinden geçen İsmail Hakkı 
Ağca (71) ve Can Alagöz'ü (57) de yaraladıktan sonra 
polisle girdiği çatışmada kendisi de bacağından 
yaralanan zanlı uzman çavuş Gökhan Çelik'i (29) yakala
mak için çalışmalarını sürdürdü. 

 
'PANİK HALİNDEYDİM' 
Polis, Çelik’i Yeşilyuva Mahallesi’ndeki boş bir evin 

damında saklanırken tespit etti ve yakalayarak gözaltına 
aldı. Çelik'in emniyetteki ifadesinde, "Anlaşamıyorduk, 
çocuğumu göremedim. O konuları konuşmak ve 
çocuğumu görmek için Adana’ya geldim. Araç içerisinde 
panik halindeydim. Tartışma büyüdü." dediği öğrenildi. 

Uzman çavuş Gökhan Çelik, ifadesinin ardından nö
betçi mahkemeye sevk edildi. 

 
CENAZESİ TOPRAĞA VERİLDİ 
Ağır yaralanan Murat Akdöker’in hayati tehlikesinin 

devam ettiği, seken kurşunlarla yaralanan iki kişinin du
rumunun ise iyi olduğu öğrenildi. 

Hatice Çelik’in cenazesi, Adana Adli Tıp Kurumu’nda 
yapılan otopsinin ardından ailesine teslim edilerek 
toprağa verildi.

Eşini öldüren ve 3 
kişiyi yaralayan 

uzman çavuş damda 
yakalandı: Panik 

halindeydim

SUZAN MELTEM ZEKİ

Türkiye’nin Gri Listeden  
Çıkması Ne Anlama Geliyor?
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İsrail ordusunun Gazze Şeridi'ne 7 Ekim 2023'ten bu yana düzenlediği saldırılarda 
hayatını kaybedenlerin sayısı, son 48 saatte 69 artarak 37 bin 834'e yükseldi. 

Milyonlarca çalışanın asgari ücrete ara zam 
beklentisi karşılık bulmadı. Çalışma ve Sosyal 
Güvenlik Bakanı Vedat Işıkhan “Asgari ücrete zam 
olacak mı” sorusuna, “Defalarca söyledik, zam ol
mayacak” yanıtını vererek tartışmalara kapıyı ka
pattı. 

 
ÇALIŞANIN ALIM GÜCÜ DÜŞTÜ 
 
Ekonomideki iyileşme seyri devam ederken 

alım gücünde yaşanan düşüş asgari ücretle 
çalışanı derin bir düşünceye sevk etti. Alım gücü 
düşen çalışanlar ay sonunu nasıl getireceğini 
düşünürken gıda ürünlerindeki artış pazardaki 
fiyatlar can sıkıcı konumunu koruyor. 

 
ARA FORMÜL OLUR MU? 
 
Ülkeyi refaha çıkaracak ekonomik programın 

kararlılıkla uygulanması doğru bir formül olsa da 
ara formül olarak çalışanları da üzmeyecek bir 

ara formül bulunmalı. Eylül ayında bir ara zam 
formülü kısık sesle de olsa kulislerde dolaşılırken 
orta yolu bulacak bir formül gibi duruyor. 

 
Asgari ücrete ara zam yapılması konusu, 

ekonomik koşullar, enflasyon oranları, yaşam 
maliyetleri ve işçi hakları gibi birçok faktöre bağlı 
olarak değerlendirilmeli. 

 
Gıda, kira, ulaşım gibi temel yaşam maliyet

lerindeki artışlar, asgari ücretle geçinenlerin hay
atını zorlaştırabilir. Ara zam, bu maliyet artışlarını 
dengelemeye yardımcı olabilir. 

 
ARA ZAMMIN EKSİ YÖNLERİ 

 
Yapılacak zammın bir de eksi yönü bulunuyor. 

Asgari ücret artışı, işletmelerin maliyetlerini 
artırabilir. Bu durum, özellikle küçük işletmeler 
için zorluklar yaratabilir. 

 
Ücret artışları, bazı işletmelerin istihdamı azalt

masına veya işçi çıkarmasına neden olabilir. Bu 
durum, işsizliğin artması sonucunu doğurabilir. 
İşletmeler, artan maliyetlerini tüketicilere yan

sıtabilir, bu da mal ve hizmet fiyatlarının art
masına neden olabilir. 
İki taraflı zorlu bir denklem gibi görünen ara 

zam süreci bakalım nasıl son bulacak. Bekleyip 
birlikte görelim…

Asgari ücrete 
ara zamda 
zor tercih

ARZU ERDOĞRAL

İsrail'in 267 gündür saldırılarını sürdürdüğü Gazze'de can kaybı 37 bin 834'e çıktı 

Fas'ta Gazze ile 
dayanışma  
gösterileri 
düzenlendi 

Trump: Sorun 
Biden'ın yaşı 

değil, yetersizliği 

Pezeşkiyan ile Said Celil yüzde 50'yi geçemedi: İran'da seçim ikinci tura kaldı 

Gazze'deki Filistin Sağlık 
Bakanlığından yapılan 
yazılı açıklamada, İsrail'in 
Gazze Şeridi'ne 267 gündür 
sürdürdüğü saldırılara il
işkin bilgi verildi. 
İsrail'in Gazze'nin çeşitli 

bölgelerindeki 
saldırılarında ölen ve 
yaralananlar oldu 
İsrail ordusunun son 48 

saatte Gazze'nin çeşitli böl
gelerinde 7 "katliam" 
gerçekleştirdiği, söz konusu 
saldırılarda 69 Filistinlinin 
daha hayatını kaybettiği, 
429 kişinin yaralandığı be
lirtildi. 
İsrail'in 7 Ekim 2023'ten 

bu yana Gazze Şeridi'ne 
düzenlediği saldırılarda 
ölenlerin sayısının 37 bin 
834'e, yaralananların 
sayısının da 86 bin 858'e 
yükseldiği kaydedildi. 

Açıklamada ayrıca hâlâ 
enkaz altında ve yol ke
narlarında cesetlerin bu
lunduğu ancak İsrail'in 
engellemeleri nedeniyle 
sağlık ekipleri ile sivil 
savunma görevlilerinin ce
nazelere ulaşamadığı yine
lendi. 
İsrail, Şucaiyye Mahalle

si'ne havadan ve karadan 
saldırılarını sürdürdü 
İsrail ordusunun, 4 

gündür havadan ve 
karadan saldırılarını 
sürdürdüğü Gazze kentinin 
doğusundaki EşŞucaiyye 
Mahallesi'nde onlarca evi 
hedef aldığı, yaralıların 
abluka nedeniyle has
tanelere ulaşamadığı belir
tildi. 

Yerel kaynaklardan alı
nan bilgiye göre İsrail or
dusu, Şucaiyye Mahallesi'ne 
havadan ve karadan yoğun 
saldırılarına 4'üncü 
gününde devam etti. 
Saldırılarda çok sayıda ev, 
yollar ve altyapı hedef 
alındı. 

Gazze'deki Sivil Savunma 
İdaresi'nden yapılan yazılı 
açıklamada, Şucaiyye'de 
abluka altındaki pek çok 
ailenin yardım istediği be
lirtildi. 

Yaralıların evlerde 
ablukada olduğu, has
tanelere ulaşamadığı ak
tarılan açıklamada, 
Uluslararası Kızılhaç 
Komitesi'nden (ICRC) 
abluka altındaki aileleri 
kurtarmak ve yaralılara 
ulaşmak için acil harekete 
geçmesi talep edildi. 
İsrail ordusu 26 Hazi

ran'da Şucaiyye Mahalle
si'ne yoğun hava saldırıları 
düzenlemiş, İsrail devlet 
televizyonu KAN, 27 Hazi
ran'da ordunun, yoğun 
topçu ve hava saldırılarıyla 
eş zamanlı olarak mahall
eye karadan girmeye 
başladığını duyurmuştu. 

 
Filistin Dışişleri Bakan

lığı, İsrail'in Filistin'deki 

Hristiyan varlığını hedef 
aldığını açıkladı 

Filistin Dışişleri Bakan
lığı, İsrail'in Filistin'de özel
likle işgal altındaki Doğu 
Kudüs'teki Hristiyan var
lığını hedef aldığını 
duyurdu. 

Filistin Dışişleri Bakan
lığından yapılan açıkla
mada, Hristiyanların hedef 
alınması "İsrail'in Filistin 
halkına yönelik zulmünün 
ve soykırımın bir parçası" 
olarak değerlendirildi. 

Dışişleri Bakanlığının 
açıklamasında İsrail'in 
amacının "kutsal topraklar
daki gerçek Filistinli Hıris
tiyan varlığını yok etmek, 
siyasi çatışmayı ve yasa dışı 
işgalin varlığını dini bir 
çatışmaya dönüştürmek" 
olduğu kaydedildi. 

Açıklamada İsrail yöneti
minin Doğu Kudüs'te ve 
çeşitli şehirlerdeki 
kiliselere ve çeşitli mülkler
ine vergi mecburiyeti ge
tiren yasal düzenlemeleri 
için "yasa dışı tedbirler" 
ifadesi kullanıldı. 
İsrail'in Doğu Kudüs 

şehri üzerinde egemen
liğinin olmadığına işaret 
edilen açıklamada şehird
eki egemenliğin yalnızca 
Filistin halkına ve yöne
timine ait olduğu vurgu
landı. 

 
"Bu adım, kiliselerin 

faaliyetlerinin 
sürdürülebilirliğini 
tehdit etmektedir" 

ABD merkezli Orta
doğu'da Barış için Kiliseler 
(CMEP) isimli platformun
dan yapılan açıklamada, 
"İsrailli belediyelerin, 
kiliselerin mülkleri üz
erinden vergi toplamak için 
yeni bir girişiminin olduğu 
dönemde, kutsal topraklar
daki kiliselerle dayanışma 
içinde olunduğu" belirtildi. 

Açıklamada, "Bu adım, 
kiliselerin faaliyetlerinin 
sürdürülebilirliğini tehdit 
etmektedir." ifadesi kul
lanıldı. 
İsrail'in vergi toplama 

girişiminin, "bölgede gün 
geçtikçe küçülen Hristiyan 
topluluğa verebileceği 
zarara" dikkati çekilen açık
lamada, "Kutsal toprak
larda dini özgürlük ve 
uyumu güvence altına alan 

mevcut durum korun
malıdır." ifadesine yer ver
ildi. 

Açıklamada, İsrailli 
belediyelerin 23 Haziran'da 
Nasıra, Yafa ve Kudüs 
kiliselerine emlak vergi
lerini ödememesi ne
deniyle yasal işlem 
başlatacağı bildiriminde 
bulunduğu kaydedildi. 

Kilise başkanları ve pa
triklerin, İsrail Başbakanı 
Binyamin Netanyahu'ya 
"Söz konusu yasal işlemleri 
Hristiyan varlığına bir 
saldırı olarak kınadıkları" 
bir mektup yazdıkları ve 
söz konusu uygulamaların 
sonlandırılması, kiliseler ile 
İsrail'in anlaştığı düzen
lemelerin yeniden uygulan
ması" çağrısında 
bulundukları aktarıldı. 

Açıklamada, "Bu uygula
malar, kiliselerin tarihi ve 
hukuki haklarına zarar ver
mekte ve kiliseler ile İsrail 
arasında daha önce yapılan 
anlaşmalarla çelişmektedir. 
Aynı zamanda Kudüs'te ve 
kutsal topraklarda var olan 
ve birçok kez teyit edilen 
kutsal statükoyu da ihlal et
mektedir." ifadesine yer 
verildi. 
İsrailli belediyelerin iste

diği vergilerin toplanması 
durumunda, "kiliseler, Hris
tiyan toplum ve sunulan 
sosyal hizmetlerin onarıla
maz bir şekilde zarar göre
ceğine" dikkati çekildi. 

Açıklamada, Şubat 
2018'de Kudüs'teki 
Kıyamet Kilisesi, Kudüs 
Belediyesinin kiliseleri 
vergiye bağlama planına 
tepki amacıyla kapatıldığı 
hatırlatıldı. 

Kilisenin protesto 
amacıyla kapatılmasının 
dünya çapında Hristiyan
ların dikkatini çektiği ve 
Kudüs Belediyesinin kilisel
erden vergi toplama uygu
lamasından vazgeçmesi 
için baskı yapılmasına 
sebep olduğu kaydedildi. 

Açıklamada, baskıların 
ardından "Netanyahu'nun 
kiliselere karşı tüm yasal 
işlemleri iptal ettiği" ifade 
edildi.

İran'da cumhurbaşkanlığı 
seçimlerinde oy verme 
süresi sona erdi. Oylamanın 
ardından Mesud 
Pezeşkiyan, yüzde 43,5 ile 
yarışı ilk sırada götürürken 
onu yüzde 37,7 ile Said 
Celili takip ediyor. 
İran İçişleri Bakanlığı 

Seçim Merkezi Sözcüsü 
Muhsin İslami, gece yarısı 
sandıkların açılmasından 
bu yana 19 milyon 69 bin 
713 oyun sayıldığını açık

ladı.Oy dağılımına 
bakıldığında Pezeşkiyan, 8 
milyon 302 bin 577 oy 
alarak yüzde 43,5 ile yarışı 
önde götürüyor. 
Şu ana kadar sayılan oy

ların 7 milyon 189 bin 
756'sını alan Celili onu 
yüzde 37,7 ile Pezeşkiyan'ı 
takip ediyor. 

Sayılan 19 milyon oyun 2 
milyon 676 bin 512'sini 
alan Muhammed Bakır 
Kalibaf yüzde 14 ile üçüncü, 

Mustafa Purmuhammedi 
yüzde 0.8 ile dördüncü 
sırada yer alıyor. 

Adayların ilk turda 
seçilebilmesi için yüzde 
50+1 oy alması gerekiyor. 
İlk turda yüzde 50+1'in 

üzerine çıkan aday olma
ması halinde en fazla oyu 
alan 2 aday ikinci tura kala
cak ve 5 Temmuz'da yapıla
cak ikinci turda kazanan 
isim ülkenin 9. Cumhur
başkanı olacak.

Fas'taki sivil toplum ku
ruluşu Ümmet Sorunlarını 
Destekleme Kuruluşu'n
dan yapılan açıklamada, 
dün, ülkenin birçok 
şehrinde Filistin ile 
dayanışma amacıyla gös
terilerin düzenlendiği be
lirtildi.Gösterilerde, 
İsrail'in Gazze'deki 
sivillere yönelik soykırımı, 
katliamları, aç bırakma ve 
göçe zorlama gibi ihlal
lerinin kınandığı ve red
dedildiği 
vurgulandı.Açıklamada, 
ülkenin 46 şehrinde 106 
gösterisi düzenlendiği 
kaydedildi.Art arda 38 
haftadır Gazze ile 
dayanışma gösterilerinin 
sürdürüldüğü aktarılan 
açıklamada, göstericilerin 
Fas hükümetine, İsrail ile 
normalleşmeden 
vazgeçme çağrısı yaptığı 
ifade edildi. 

Açıklamada, İsrail'in 
Gazze'ye yönelik 
saldırıları durana ve Fil
istin halkı adil ve meşru 
haklarını elde edene 
kadar gösterilerin 
sürdürüleceği belirtildi. 
İsrail'in 7 Ekim'den bu 

yana Gazze Şeridi'ne 
düzenlediği saldırılarda 
en az 15 bin 694’ü çocuk, 
10 bin 279'u kadın olmak 
üzere 37 bin 834 Filistinli 
öldü, 86 bin 858 kişi yara
landı.Enkaz altında halen 
binlerce ölü olduğu 
bildirilirken, halkın 
sığındığı hastane ve eğitim 
kurumları hedef alınarak 
sivil altyapı da tahrip 
ediliyor.

Trump, Virginia'da 
düzenlediği seçim kampa
nyasında konuştu. 

27 Haziran'da düzenle
nen canlı yayın tartış
masında "ülkeyi yok 
etmeye çalışan adama" 
karşı büyük başarı elde et
tiğini savunan Trump, 
Biden'ın "ne yaptığını 
bilmediğini" söyledi.Trump, 
Biden'a dünyada hiç kims
enin saygı duymadığını be
lirterek, "Sorun Biden'ın 
yaşı değil, yetersizliği." 
değerlendirmesinde bu
lundu.Seçimin "güçlü ile 
zayıf, yeterli ile yetersiz ve 
barış ile savaş" arasında 
olduğunu ifade eden 
Trump, dünyanın hiç ol
madığı kadar 3. Dünya 
Savaşı'na yaklaştığını 
savundu. 
İlk canlı yayın tartış

ması eleştirilere yol açtı 
ABD'de, 5 Kasım'da 

yapılacak başkanlık seçim
leri için yarışan Demokrat 
Partili Biden ile 
Cumhuriyetçi rakibi Trump, 
ilk canlı yayın tartış
masında kozlarını pay
laşmıştı.Trump, program 
boyunca rakibine karşı net 
üstünlük sağlayamasa da 
Biden ikinci adaylığında 
yaşı konusunda duyulan 
kaygıları giderecek bir per
formans sergileyememiş, 
program sonrası yoğun 
eleştiriye maruz kalmıştı.

MUHTELİF TİPTE BÜYÜK ARAÇ VE İŞ MAKİNELERİNDE  
BULUNAN MAZOT POMPALARI VE YAKIT DONANIM  

PARÇALARININ TEMİNİ VE BAKIM ONARIM HİZMETİ ALIMI 
İSTANBUL ULAŞIM HİZMETLERİ VE ARAÇ KİRALAMA  

SANAYİ VE TİCARET ANONİM ŞİRKETİ 
MUHTELİF TİPTE BÜYÜK ARAÇ VE İŞ MAKİNELERİNDE BULUNAN MAZOT POMPALARI 

VE YAKIT DONANIM PARÇALARININ TEMİNİ VE BAKIM ONARIM HİZMETİ ALIMI hizmet 
alımı 4734 sayılı Kamu İhale Kanununun 19 uncu maddesine göre açık ihale usulü ile ihale 
edilecek olup, teklifler sadece elektronik ortamda EKAP üzerinden alınacaktır.  İhaleye ilişkin 
ayrıntılı bilgiler aşağıda yer almaktadır: 
İKN:2024/839395 
1-İdarenin 
a) Adı:İSTANBUL ULAŞIM HİZMETLERİ VE ARAÇ KİRALAMA SANAYİ VE TİCARET 

ANONİM ŞİRKETİ 
b) Adresi:Yeşilköy Mah. Atatürk Cad. İDTM Blokları A3 Blok No:10/2 34662 Yeşilköy/ 

BAKIRKÖY/İSTANBUL 
c) Telefon ve faks numarası:2122403400 - 2122195322 
ç) İhale dokümanının görülebileceği ve e-imza kullanılarak indirilebileceği internet say-

fası:https://ekap.kik.gov.tr/EKAP/ 
2-İhale konusu hizmet alımın 
a) Adı:MUHTELİF TİPTE BÜYÜK ARAÇ VE İŞ MAKİNELERİNDE BULUNAN MAZOT POM-

PALARI VE YAKIT DONANIM PARÇALARININ TEMİNİ VE BAKIM ONARIM HİZMETİ ALIMI 
b) Niteliği, türü ve miktarı:Muhtelif Tipte Büyük Araç Ve İş Makinelerinde Bulunan Mazot 

Pompaları Ve Yakıt Donanım Parçalarının Temini Ve Bakım Onarım Hizmeti Alımı 
Ayrıntılı bilgiye EKAP’ta yer alan ihale dokümanı içinde bulunan idari şartnameden ulaşılabilir. 
c) Yapılacağı/teslim edileceği yer:İSTANBUL GENELİ 
ç) Süresi/teslim tarihi:İşe başlama tarihinden itibaren 5(Beş) aydır 
d) İşe başlama tarihi:Sözleşmenin imzalandığı tarihten itibaren 5 gün içinde işe başlanacak-

tır. 
3-İhalenin 
a) İhale (son teklif verme) tarih ve saati:25.07.2024 - 11:00 
b) İhale komisyonunun toplantı yeri (e-tekliflerin açılacağı adres):Yeşilköy Mah. Atatürk 

Cad. İDTM Blokları A3 Blok No:10/2 Bakırköy/İSTANBUL İSTANBUL ULAŞIM HİZMETLERİ 
VE ARAÇ KİRALAMA SAN. VE TİC. A.Ş. Genel Müdürlüğü Toplantı Salonu 
4. İhaleye katılabilme şartları ve istenilen belgeler ile yeterlik değerlendirmesinde uygu-

lanacak kriterler: 
4.1. İsteklilerin ihaleye katılabilmeleri için aşağıda sayılan belgeler ve yeterlik kriterleri ile fiyat 

dışı unsurlara ilişkin bilgileri e-teklifleri kapsamında beyan etmeleri gerekmektedir. 
4.1.2. Teklif vermeye yetkili olduğunu gösteren bilgiler; 
4.1.2.1. Tüzel kişilerde; isteklilerin yönetimindeki görevliler ile ilgisine göre, ortaklar ve ortaklık 

oranlarına (halka arz edilen hisseler hariç)/üyelerine/kurucularına ilişkin bilgiler idarece EKAP’tan 
alınır. 
4.1.3. Şekli ve içeriği İdari Şartnamede belirlenen teklif mektubu. 
4.1.4. Şekli ve içeriği İdari Şartnamede belirlenen geçici teminat bilgileri. 
4.1.5 İhale konusu alımın tamamı veya bir kısmı alt yüklenicilere yaptırılamaz. 
4.1.6 Tüzel kişi tarafından iş deneyimini göstermek üzere sunulan belgenin, tüzel kişiliğin 

yarısından fazla hissesine sahip ortağına ait olması halinde, Türkiye Odalar ve Borsalar Birliği 
veya yeminli mali müşavir ya da serbest muhasebeci mali müşavir veya noter tarafından ilk 
ilan tarihinden sonra düzenlenen ve düzenlendiği tarihten geriye doğru son bir yıldır kesintisiz 
olarak bu şartın korunduğunu gösteren belgeye ilişkin bilgiler, 
4.2. Ekonomik ve mali yeterliğe ilişkin belgeler ve bu belgelerin taşıması gereken kriterler: 
İdare tarafından ekonomik ve mali yeterliğe ilişkin kriter belirtilmemiştir. 
4.3. Mesleki ve teknik yeterliğe ilişkin belgeler ve bu belgelerin taşıması gereken kriterler: 
4.3.1. İş deneyimini gösteren belgelere ilişkin bilgiler: 
Son beş yıl içinde bedel içeren bir sözleşme kapsamında kabul işlemleri tamamlanan ve teklif 

edilen bedelin % 25 oranından az olmamak üzere, ihale konusu iş veya benzer işlere ilişkin iş 
deneyimini gösteren belgeler veya teknolojik ürün deneyim belgesi. 
4.3.2. İsteklinin teklifi kapsamında sunması gerektiği İdari Şartnamenin 7nci maddesi dışındaki 

maddeleri ile teknik şartnamede belirtilen aşağıdaki belgeler: 
Özel sektörde gerçekleştirilen işlerde; İş deneyimi göstermek üzere sunulan işe ait sözleşme 

damga vergisinin ihale ilan tarihi itibarıyla ödendiğine ilişkin Belge/Belgeler 
4.4. Bu ihalede benzer iş olarak kabul edilecek işler: 
4.4.1. 
Kamuda ve/veya Özel Sektörde yapılan her türlü kara taşıtı yedek parça satışı yapmış olmak, 

her türlü kara taşıtı bakım ve onarım hizmetleri yapmış olmak benzer iş olarak ayrı ayrı veya 
birlikte kabul edilecektir. 
5. Ekonomik açıdan en avantajlı teklif sadece fiyat esasına göre belirlenecektir. 
6. İhaleye sadece yerli istekliler katılabilecektir. 
7. İhale dokümanı EKAP üzerinden bedelsiz olarak görülebilir. Ancak, ihaleye teklif verecek 

olanların, e-imza kullanarak EKAP üzerinden ihale dokümanını indirmeleri zorunludur. 
8. Teklifler, EKAP üzerinden elektronik ortamda hazırlandıktan sonra, e-imza ile imzalanarak, 

teklife ilişkin e-anahtar ile birlikte ihale tarih ve saatine kadar EKAP üzerinden gönderilecektir. 
9. İstekliler tekliflerini, her bir iş kaleminin miktarı ile bu iş kalemleri için teklif edilen birim fiyatların 

çarpımı sonucu bulunan toplam bedel üzerinden teklif birim fiyat şeklinde verilecektir. İhale 
sonucunda, üzerine ihale yapılan istekli ile birim fiyat sözleşme imzalanacaktır. 
10. Bu ihalede, işin tamamı için teklif verilecektir. 
11. İstekliler teklif ettikleri bedelin %3’ünden az olmamak üzere kendi belirleyecekleri tutarda 

geçici teminat vereceklerdir. 
12. Bu ihalede elektronik eksiltme yapılmayacaktır. 
13. Verilen tekliflerin geçerlilik süresi, ihale tarihinden itibaren 60 (Altmış) takvim günüdür. 
14.Konsorsiyum olarak ihaleye teklif verilemez. 
15. Diğer hususlar: 
İhalede Uygulanacak Sınır Değer Katsayısı (R) : Diğer Hizmetler/0,71 
Aşırı düşük teklif değerlendirme yöntemi : Teklifi sınır değerin altında kalan isteklilerden 

Kanunun 38 inci maddesine göre açıklama istenecekt

Resmi ilanlar www.ilan.gov.tr’de                     BASIN:2053826
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Van'da Liselere Geçiş Sistemi (LGS)kapsamındaki merkezi sınavda tüm soru-ları doğru yanıtlayıp 500 tam puan alanMuhammed Emir Görmez, yazılım mühen-disi olmayı hedefliyor.Tuşba ilçesindeki Zeve Ortaokulu'ndanmezun olan 14 yaşındaki Görmez, LGSkapsamındaki merkezi sınavda tüm soru-ları doğru yanıtlayarak 500 puan alan öğ-rencilerden oldu.Sonuçların açıklanmasıyla büyük se-vinç yaşayan Görmez, AA muhabirine, Ga-latasaray Lisesi'nde okumak istediğini söy-ledi.Akademisyen anne ve babasından bü-yük destek aldığını belirten Görmez, sına-va hazırlık sürecinde her gün çözdüğüsoru sayısını artırdığını dile getirdi.Sınava çok iyi hazırlandığını anlatanGörmez, "Sene başında günlük 150 soru ilebaşladım. Boş zamanlarımda ders çalışma-ya devam ettim, gün geçtikte soru sayısınıartırarak 350'ye çıkardım." dedi.Gün içinde çalışma saatlerinin değişti-ğini ifade eden Görmez, şöyle konuştu:"Okula gittiğim günler yorgun olduğumiçin çok çalışamıyordum. Okula gittiğimgünler 150, tatil günlerimde ise 350 soruçözüyordum. Okuldan geldiğim zaman 4saat, hafta sonları ise sabah 08.00'den ak-şam 18.00'e kadar çalışıyordum. Anne vebabam bu süreçte bana çok büyük yardım-da bulundu. Bana saygı gösterdi. Misafirkonusunda hassas davrandılar, yeri geldiyemeğimi odama getirdiler. Ben de yemekyerken bir yandan ders çalışmaya devamettim. Ailemle beraber İstanbul ve Anka-ra'daki okulları gezdik. Galatasaray Lise-si'nde okumak istiyorum. Hayalim yazılımmühendisi olmak."
"Uzun yıllar planlı ve düzenli
çalışmanın sonucu"Van Yüzüncü Yıl Üniversitesi (YYÜ)Sağlık Bilimleri Fakültesi Öğretim ÜyesiGül Görmez ise oğlunun başarısının uzunyıllar planlı ve düzenli çalışmanın sonucuolduğunu söyledi. Çocuğunun eğitiminidevlet okulunda aldığını ve devlet okulun-da da devam edeceğini belirten Görmez,şunları kaydetti: "Oğlum Zeve İlkokulu'ndaeğitime başladı ve Zeve Ortaokulu'ndanmezun oldu. Okulumuzun eğitim durumuve olanakları oldukça iyi. Okulumuzdakiöğretmenlere ve müdürümüz Dinçer Bir-gül'e teşekkür ederim. Evde ailece kitapokuduk. Oğlum bizi hep böyle gördü vederslerine daha çok önem verdi. Annele-re tavsiyem, çocuklarının yanında bolbol kitap okusunlar ve sohbet etsinler.Çocukların okulda gün boyu neler yaptı-ğıyla ilgili bilgi alsınlar." Van YYÜ Edebi-yat Fakültesi İngiliz Dili ve Edebiyatı Bö-lümü Öğretim Üyesi Aydın Görmez iseoğlu ile gurur duyduğunu ifade etti.

Tam puan alan 
Muhammed Emir'in

hedefi yazılım 
mühendisliği

KütaHYa'da, Liselere Geçiş Sistemi(LGS) kapsamındaki merkezi sınavda tampuan alan Enes Malik Önsay, başarısınıplanlı çalışmaya ve sosyal medyadan uzakdurmaya borçlu olduğunu bildirdi.Şehit Selim Cansız Anadolu İmam Ha-tip Lisesi bünyesinde ortaokul eğitimi ve-ren Fen ve Sosyal Bilimler Proje Okulu'nubitiren Önsay, LGS kapsamındaki merkezisınavda tüm soruları doğru yanıtlayarak500 puan almayı başaran 352 öğrencidenbiri oldu.Önsay, gazetecilere, LGS sınavında ba-şarılı olmaktan büyük mutluluk duyduğu-nu söyledi.Başarısında öğretmenleri ve ailesi-nin büyük payının bulunduğunu belirtenÖnsay, "Sınava planlı çalıştım ve bu sa-yede de başarıya ulaştım. Aslında soru-lar zordu ancak dikkatimi tamamen so-rulara verdim. Sınavda başarılı olmamınbana göre en büyük faktörü sosyal med-ya ve internetten, oyunlardan uzak dur-mamdı." diye konuştu.Önsay, sınava hazırlık sürecinde bes-lenmesine ve uyku düzenine de çok dikkatettiğini vurguladı.

Enes başarısını
planlı çalışmaya

borçlu

Spor salonuna girmesi yasaklanan
teyzelerden pitonun yuttuğu kadına

kadar hazirandaki tuhaf olaylar
HaYatta herkes en az bir keretuhaf bir olayla karşılaşabiliyor vebunun parçası bazı kişiler, basının"bir numaralı malzemesi" olarakkullanılabiliyor.Bu kapsamda AA muhabiri,dünya genelinde haziranda kayıt-lara geçen ilginç olayları derledi.Endonezya'nın Güney Sulawesibölgesinde biber satmak amacıylayola çıkan 45 yaşındaki kadınıneve dönmemesi üzerine yakınlarıve köy sakinleri, arama çalışmala-rına başladı.Köylüler, çevredeki ormanlıkalanda kadının eşyasının yakının-da yaklaşık 5 metre uzunluğundapiton buldu.Bir kısmı şişkin olan pitonunkadını yutmuş olabileceğindenşüphelenen köylüler, yılanı öldür-dü.Yarılan pitonun içinden kadınıncansız bedeni çıkarıldı.

Şiddetli hapşıran adamın
kalın bağırsağı dışarı çıktıABD'de kısa süre önce karnın-dan ameliyat geçiren, yemek yerkengüçlü şekilde hapşıran, ardından ök-süren adamın kalın bağırsağı dışarıçıktı.Florida'da yaşanan bu tuhaf olay,restoranda eşiyle yemek yiyen 63 ya-şındaki kişinin başına geldi.Kısa süre önce karnından ameliyatgeçiren adam, güçlü hapşırığı ve takipeden öksüklerinin ardından ağrı ve ıs-laklık hissetti.Gömleğini kaldıran adam, ameli-yat yarasının bulunduğu yerden kalınbağırsağının dışarı çıktığını fark etti.Olay yerine gelen sağlık görevlile-ri, adamın bağırsağının büyük bir kıs-mının dışarıda olduğunu belirledi.Ekiplerce hastaneye kaldıran adamın

bağırsağı, cerrahlar tarafından yerineyerleştirildi.Güney Kore'de spor salonu sahibi,zarara uğradığı gerekçesiyle yaşlı tey-zelerin işletmeye girmelerini yasakla-dı. Başkent Seul yakınlardaki Inche-on'da bulunan spor salonunun sahibi,bazı yaşlı kadın müşterilerin soyun-ma odasında 1-2 saat kaldıklarını,havlu ya da saç kurutma makineleriniçaldıklarını öne sürdü.Yaşlı teyzelerin, diğer müşterilerinbedenlerini "yargıladıklarını", bu ne-denle bazı genç kadın müşterilerininsalonu bıraktığını belirten spor salo-nu sahibi, zarara uğradığını savundu.Spor salonunun dışına "Teyzeler

giremez" ve "Sadece kültürlü ve zarifkadınlar girebilir" yazılı tabela asıldı.Danimarka, Güney Koreli erişte(noodle) markasının bazı ürünlerini,içeriğindeki acı biber oranının olduk-ça yüksek olduğu gerekçesiyle raflar-dan kaldırdı.Danimarka Veteriner ve Gıda İda-resi, acı biber bileşeni kapsaisinin, tekpakette dahi akut zehirlenmeye yolaçabilecek seviyede yüksek olduğunuaçıkladı.Tüketicilere ellerindeki ürünleriçöpe atmaları veya satın aldıkları ma-ğazaya iade etmeleri uyarısında bulu-nuldu.Sosyal medyada konuya ilişkin yo-rumlarda Danimarka halkının baha-

ratlı yiyecekleri sevmediği, bu neden-le acılı ürünleri zehirli olarak tanımla-dığı iddia edildi.Yeni Zelanda'da bir kadın, mahalliidare mahkemesine başvurarak 6 yılıaşkın süredir birlikte olduğu erkekarkadaşının, kendisini konsere katıl-mak için havaalanına götürmesi veevdeki iki köpeğine bakması amacıylayaptıkları sözlü anlaşmayı ihlal ettiği-ni belirtti.Mahkeme, köpeklerini başka yerebıraktığını, kendisini de havaalanınagötürmediğini öne süren kadının, er-kek arkadaşı hakkında yaptığı başvu-ruyu sözlü anlaşmanın herhangi birbağlayıcılığının bulunmadığı gerekçe-siyle reddetti.

Endonezya'da yaklaşık 5 metre uzunluğundaki pitonun 45 yaşındaki kadını yut-masından Güney Kore'deki spor salonu sahibinin yaşlı teyzelerin işletmeye giri-şini yasaklamasına kadar haziranda birçok tuhaf olay basına yansıdı.

Türkiye'den yola çıkan 
kadın doktor, Afrikalı 

çocuklara şifa dağıtıyor

Deniz kaplumbağaları 
Mersin sahillerine 

yumurta bırakmaya başladı
YEşil deniz kaplumbağaları ve caret-ta carettalar, Mersin'in bazı kumsallarınayumurta bırakmaya başladı.Türkiye'de deniz kaplumbağalarınınönemli yuvalama alanları arasında yeralan Mersin kumsalları, yumurtlama dö-nemindeki yeşil deniz kaplumbağaları vecaretta carettaları ağırlıyor. Anaç kap-lumbağalar, kumsalda kazdıkları alanayumurtalarını bıraktıktan sonra tekrardenize dönüyor.Mersin Üniversitesi (MEÜ) DenizKaplumbağaları Uygulama ve AraştırmaMerkezi Müdürü Prof. Dr. Serap Ergene,gazetecilere, Mersin'in deniz kaplumba-ğaları için önemli bir bölge olduğunusöyledi. Kazanlı, Davultepe, Alata, Göksuve Anamur'daki kumsalların kaplumbağapopülasyonuna önemli katkı sunduğunu,bu alanlarda deniz kaplumbağalarınınyumurtlamaya başladığını anlatan Erge-ne, şöyle konuştu:"Bu sene, sezonun ilk başları biraz se-rin gitmişti fakat sonradan çok hızlı bir

şekilde ısındı ve özellikle deniz kaplum-bağaları açısından önemli bir hızlanmada gerçekleşmiş oldu. Kumsallarımızdaşu anda oldukça iyi bir sayıda yuva ya-pımları gerçekleşiyor. Üreme alanı olma-yan kumsallarda da yumurtlama faaliye-tini gerçekleştirdiklerini biliyoruz. Denizkaplumbağalarında Akdeniz popülasyo-nunun büyük bir kısmını Mersin kumsal-ları oluşturuyor. Mersin, deniz kaplum-bağalarının geleceği açısından da önemarz ediyor." Ergene, hayvanların yuvala-ma yapmasından bir süre sonra yavrula-rın yumurtalarından çıkarak denize ka-vuştuğunu dile getirdi.Temmuz sonu ve ağustosun ilk haf-tasında yavruların denizle buluştuğunuvurgulayan Ergene, "Bu sene yuva sayı-sının yüksek olacağını düşünüyoruz.Başlangıç yavaş gitti ama sonradan sa-yılarının arttığını gözlüyoruz. Döneminsonunda yuva sayılarıyla ilgili daha netbilgi verme şansımız olacak." ifadelerinikullandı.

Erzurum'da görev yapan iki ço-cuk annesi Çocuk Sağlığı ve HastalıklarıUzmanı Zeynep Abuşoğlu, kendisi için"tutku" olarak tanımladığı Afrika'nınçeşitli bölgelerinde çocukları sağlıkları-na kavuşturabilmek için emek veriyor.Çocuk Sağlığı ve Hastalıkları Uzma-nı olarak 22 yıldır görev yapan 45 ya-şındaki Abuşoğlu, ayrıca Atatürk Üni-versitesi Araştırma Hastanesi ÇocukKardiyoloji Kliniği'nde asistan olarakeğitimine de devam ediyor.Meslek hayatı boyunca Türkiye'debirçok farklı ilde çalışan Zeynep Abu-şoğlu, sık sık Afrika'nın farklı bölgeleri-ne giderek doktorluk yapıyor.Abuşoğlu, 10 ve 14 yaşında kızla-rından uzak kalsa da, onlardan aldığımanevi destekle bölgedeki çeşitli ülke-leri gezerek, çocukları sağlıklarına ka-vuşturturmak için mesleğini icra edi-yor.Zeynep Abuşoğlu, bu kapsamda gö-nüllü olarak gittiği Çad'da 2 hafta sü-reyle çocuklara sağlık hizmeti verdi."Buradaki çocukların masumiyeti,mutluluğu ve saf sevgisi beni çok etki-ledi"

Çocuk Sağlığı ve Hastalıkları Uzma-nı Zeynep Abuşoğlu, AA muhabirineyaptığı açıklamada, Afrika macerasınınSomali'yle başladığını dile getirdi.Doktor olmadan önce de Afrika'yakarşı ilgisi ve sevgisi olduğunu belirtenAbuşoğlu, "İlk Afrika görevimi 2019 yı-lında Somali'de gerçekleştirdim. SağlıkBakanlığı'na bağlı Mogadişu SomaliTürkiye Recep Tayyip Erdoğan Eğitimve Araştırma Hastanesi'nde 4 ay kadarçalıştım." dedi.Abuşoğlu, Afrika'nın kendisi için birtutku olduğunu kaydederek, "Afrika be-nim için mutluluk demek. Buradaki ço-cukların masumiyeti, mutluluğu ve safsevgisi beni çok etkiledi. Hayata bakışaçımı değiştirdi. Ayrıca mesleki moti-vasyonumu ciddi anlamda artıdı. İn-sanlara yardımcı olabilmek, kalplerinebiraz da olsa dokunabilmek, sağlıkları-na katkıda bulunabilmek ciddi anlam-da beni motive ediyor." diye konuştu.Sudan'a da iki sene önce gittiğinianlatan Abuşoğlu, burada, Sağlık Ba-kanlığı'na bağlı Nyala Sudan TürkiyeEğitim ve Araştırma Hastanesi'nde 6 aykadar görev yaptığını ifade etti.
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anadolu insanının yazıyla tanıştı-ğı Kayseri-Sivas kara yolunun 20'nci ki-lometresindeki Kültepe'de 1948 yılın-dan bu yana sürdürülen arkeolojik ka-zılar, Ankara Üniversitesi Dil ve Tarih-Coğrafya Fakültesi Arkeoloji BölümüÖğretim Üyesi Prof. Dr. Fikri Kulakoğlubaşkanlığında devam ediyor.Kulakoğlu, AA muhabirine, çok ge-niş alana sahip ören yerinde zengin bir

ekiple, farklı üniversitelerden ve ülke-lerden gelen heyetle araştırmalar yap-tıklarını söyledi.Ören yerinin farklı alanlarında biliminsanlarının çeşitli sorulara cevaplar ara-dığını belirten Kulakoğlu, bu yıl kazı heye-tinde Akad İmparatorluğu'nun sonunailişkin araştırma yapan Yale Üniversite-si'nden Prof. Dr. Harvey Weiss'in de yer

aldığını bildirdi.Harvey Weiss'in, Akad'ların yıkılışını"mega kuraklığa" bağladığını aktaran veKültepe'de de bu kuraklığın izlerini araş-tıracaklarını dile getiren Kulakoğlu, "We-iss, bu bölgede özellikle Akdeniz'in doğu-sunda Anadolu'nun güneyinde, Torosdağlarının güneyinden Irak'a kadar gidenbir bölümde meydana gelen ciddi bir ku-raklığın bu imparatorluğun yıkılmasınave büyük göçlere neden olduğunu söylü-yor. Bu yıl, 4 bin 200 yıl öncesinde Anado-lu'nun, Toroslar'ın güneyinde olan bu ku-raklığın, kuzeyinde de olup olmadığınıaraştıracağız. Bu çok önemli bir soru. Bi-zim yaptığımız çalışmalarda da Külte-pe'deki Erken Tunç Çağı dönemine ait bü-yük anıtsal yapıların yıkılışı tam bu döne-me denk geliyor." diye konuştu.Akad İmparatorluğu'nun, Mısır'danAfganistan'a, İran'dan Ege'ye kadar gidenbölgedeki en büyük krallık olduğuna dik-kati çeken Kulakoğlu, "Bütün bu bölgelerehükmetmiş bir imparatorluk yıkılıyor. Or-tada bir savaş izi yok, herhangi bir yıkımizi de görmüyoruz. İklim değişiklikleribaşlıyor, Akdeniz'den gelen bulutlarınyönlerini değiştirmesi, suyun azalması,insanların şehirleri terk etmek zorundakalması, dağlara çekilmesi gibi olgular so-nucunda o büyük imparatorluk yıkılıyor.

Bu bir döngüdür, belirli dönemlerde bizeski çağ dünyasında bunu takip edebiliyo-ruz." ifadesini kullandı.Kulakoğlu, Weiss'in çalıştığı bölgedekiyapıların yok olmasıyla Akad'ların tarihsayfasından çekilmesinin aynı zamanadenk geldiğine değinerek, "Sadece o ar-keolojik kazılarla değil, Suriye'den Anado-lu'ya kadar olan bölgede yapılan palecoğ-rafya araştırmalarında tespit edilen so-nuçlar Harvey Weiss'in söylediği her şeyidoğruluyor. Biz arkeoloji literatüründeAkad'ların yıkılışını iklim değişikliğinebağlıyoruz. Akadlar'ın nasıl güneyde yıkıl-ması söz konusu ise kuzeyde yani Torosdağlarının kuzeyinde de böyle bir durumneden söz konusu olmasın, kuraklık varsabunu tespit etmek istiyoruz." dedi.Kültepe'de 2023'teki kazılarda zeytinçekirdekleri bulduklarını hatırlatan Kula-koğlu, bunun 4 bin 200 yıl önce bölgedezeytin yetiştirilebilecek ılıman bir ikliminvarlığını gösterdiğini ve iklim koşullarınınzamanla değiştiğini dile getirdi. Prof. Dr.Kulakoğlu, bu yıl ayrıca Erken Tunç Çağıdenilen günümüzden 5 bin yıl öncesindekiAnadolu'daki hayat tarzını öğrenmek içinde kazılar yapılacağını, ayrıca İtalya'dan ge-lecek bir ekibin de Anadolu'da yazının ilkkullanıldığı Kültepe'de hüküm süren Asur-lular üzerine çalışacağını kaydetti.
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saMsun Üniversitesi Mimarlık Bölü-mü Dekan Yardımcısı Halil İbrahim Dü-zenli, "Yaklaşık yüzyıldır çok da iyi olma-yan bir alışkanlık geliştirdik. Dahası bu-nun endüstrisini ürettik ve teknolojisinikuşandık. Bu, betonarme dediğimiz olgu-dur." dedi.Türk mimarlığının serüvenini, mi-marlığın pratik yansımalarını ve mimarisorunlara ilişkin çözüm önerilerini AAmuhabirine anlatan Doç. Dr. Düzenli, me-kanın sabit değil dinamik bir süreç oldu-ğunu idrak ederek, mekanı tıkayan değil,kendini mekana açan bir mimarlığa ihti-yaç olduğunu dile getirdi.Türk mimarlığı kavramsallaştırması-nı dikkate alarak bir sınır belirlemenin,mimarlık tarihi bağlamında kolay olma-dığını, bununla birlikte her medeniyetiifade eden bir mimarlıktan bahsetmeninmümkün olduğunu belirten Düzenli,Türklerin ortaya koyduğu eserlerle mi-marlık tarihin bağlamında önemli bir yerişgal ettiğini söyledi.Düzenli, söz konusu kavramın sınırla-rının zamansal ve mekansal olarak nasıltayin edileceğinin önemli bir tartışma ol-duğuna dikkati çekerek, "Büyük bir bir-leştirici olarak 'Büyük Selçukluların, mi-marlık tarihi bağlamında Mezopotam-ya'dan Maveraünnehir ve Anadolu içleri-ne kadar olan serüveni, buradaki dahaeski medeniyetlerle kurduğu ilişki vekendi var ettiği eserler ne orandaTürk’tür ya da ne kadar yeni bir terkip-tir?' meselesi oldukça netameli bir konu-dur. Bunlar, her bir mimari eser üzerin-den konuşulabilecek ve zengin muhteva-lara sahip olgulardır." diye konuştu.Modern Türk mimarlığındaki deği-şimleri anlamak için, öncelikle Avru-pa'daki kırılmalara bakılması gerektiğinivurgulayan Düzenli, şunları kaydetti:"Modern Avrupa, steril bir yer olma-dığı gibi, modern Türk mimarisi de sterildeğildir. Örneğin modern Türk mimarisi-nin Anadolu'ya bakan yüzüyle Hindis-tan'daki durum arasında hayli fark vardır.Konumuzu biraz daha sınırlandırıp, "Bü-yük bir medeniyet ve coğrafi açıdan fazla-sıyla büyük bir devlet olarak Osmanlı’yave onun devamı olan Anadolu'da varlığıdevam eden Türklerin modernliği nedir?’sorusuna vereceğimiz cevap, bütün dün-yada yaşanan durumun burada da yaşan-dığı şeklinde olacaktır. 19. yüzyıl Avru-pa'sında Rönesans, Eski Yunan ya da Ro-ma'ya geri dönüşler olmuş ve neoklasik,neogotik gibi tabirlerin kullanmasına pa-ralel olarak gelişen bir sürece biz de şahitolmaktayız. Birtakım cereyanların devre-ye girdiği, geçmişte temas ettiğimiz coğ-rafyalarla ilişkimizin kesildiği, Avrupa'yladaha fazla etkileşimin olduğu 'yeni içingeriye dönüşler çağı'ndan bahsetmekmümkündür."Düzenli, mimar Kemalettin'den VedatTek'e kadar uzanan ekibin bir bayrakdevraldığını aktararak, "Modern işlevler-le karşılık gelen bir durum ve biçim dün-yasının eskiye bakarak yeni bir şeyler vü-cuda getirdiği bir akım vardır karşımızda.Bu, modernliğin bizdeki en önemli kısmı-dır. Kabaca '1. Milli Mimari' ya da 'Os-manlı canlandırmacılığı' olarak adlandırı-lan bu devir, bizim büyük bir mimari ba-kiyenin üzerinde oturduğumuzu, anıtsalve kamusal yapılarımızda bir dil oluştur-mamız gerektiğini savunur. Bu dil,CHP’nin bir kongre kitapçığında, 'Usulbeynelminel, üslup Türk’ ifadesinde dilegelir. Gerçekten de usul, dünyada ne olu-yorsa onunla birlikte şekillenirken, üslupOsmanlılaştırmaya ya da Türkleştirmeyeçalışılmaktadır. Bu, diğer alanlarda olanşeyin mimarlıkta karşılığını bulduğu birdurumdur. Denebilir ki birinci ve esas kı-rılma burada ortaya çıkan durumdur. Bu-rada mimarlık tarihi kitaplarındaki anla-tılardan bildiğimiz, Cumhuriyet rejiminineskiyi hatırlatıcısı birtakım kodlardankurtulmak istediği ve anıtsal yapıtlarüzerinden işleyen bir süreç söz konusu."ifadelerini kullandı.Sedat Hakkı Eldem'in öncülüğünde1930 ve 1940'larda, eskiyi canlandırma-ya çalışan "2. Milli Mimari" dönemininsöz konusu olduğuna işaret eden Düzenli,"Bunlara ilave olarak 1960 sonrasında veuluslararası alanda gerçekleşen bir kırıl-madan da bahsetmek mümkündür. Artıkekonomik modellerin başka bir evreyegirdiği, üslup çağının bittiği, nevi şahsınamünhasır bir sürü üslubun ortaya çıktığıve bugüne kadar ulaşan büyük bir kar-maşık yapı vardır karşımızda." dedi.

Doç. Dr. Halil İbrahim
Düzenli: Mimarlık 

bir sanat işidir

Anadolu'nun enbüyük ören yerle-rinden KültepeKaniş/Karum Hö-yüğü'nde bu yılyapılacak kazılar-da, Akad İmpara-torluğu'nun sonu-nu getirdiği belir-tilen kuraklığınAnadolu'nun ku-zeyine etkisi araş-tırılacak.

Akad İmparatorluğu'nun 
sonunu getirdiği belirtilen 

kuraklık Kültepe'de araştırılacak

Müzisyen Yücel Arzen 
Hacıoğulları, A Milli 

Futbol Takımı için 
şarkı yaptı

Müzisyen ve Ak Parti İstanbulMilletvekili Yücel Arzen Hacıoğulları,Almanya'nın ev sahipliğinde düzenle-nen 2024 Avrupa Futbol Şampiyona-sı'nda (EURO 2024) Türkiye'yi temsileden A Milli Futbol Takımı için şarkıyaptı.Arzen'in söz ve müziğine imza attığı"Biz Bitti Demeden Bitmez" adlı eser 3zOrganization'ın Youtube hesabında ya-yınlandı.Şarkıya ilişkin, AA muhabirine açık-lamada bulunan Arzen, A Milli FutbolTakımı için yazdığı şarkının prodüksi-yonunu 3Z Organization'ın yaptığını ak-tararak, "Ne yani bir turnuva ya da birkupayla kendimi sınayacak, onun sını-rıyla mı sınırlı kalacaktım. Ben ezeldenberidir hür yaşadım, hür yaşarım. Hürolmak bir çabanın eseri ve fakat benimkarakterimdir." ifadelerini kullandı.Şarkının bu istekle ortaya çıktığınaişaret eden Arzen, "Türkiye, Türki-ye'den ibaret değildir. Türkiye, bağım-sızlık ve özgürlük isteyen dünya maz-lumlarının arzusudur. O yüzden Türkbeklenendir. Bizi bir arzu kılan, bu bek-leyiştir." değerlendirmesinde bulundu.Yücel Arzen, Milli Takım maçlarınınÖzbekistan,  Kırgızistan, Afrika Kıtası,Arap Yarımadası, Bosna, Pakistan, En-donezya gibi dünyanın dört bir yanındaekranlardan izlendiğine işaret ederek,"Çok coşkulu bir şarkı oldu. Umarımçok sevilir." ifadelerine yer verdi.

TRT tarafından buyıl 6'ncısı düzenlenen,senaryo geliştirme veortak yapım platformu"12 Punto 2024", 7-14Temmuz'da yapılacak.TRT'den yapılanaçıklamaya göre, etkin-likte Oscar ödüllü yönet-men ve yapımcılarladünya sinema endüstri-sinin önemli kuruluşla-rının yöneticileri yeralacak.Beşiktaş'taki FeriyeSineması'nda gerçekle-şecek masterclasslar,paneller ve sunumlarherkese açık ve ücretsiz olacak.Etkinliğe Fransa, İtalya, Katar, Ro-manya, Filistin, Karadağ, Yunanistan, İs-panya, Hollanda, İngiltere, Kamboçya, Es-tonya, Hollanda, Gürcistan, Polonya, Slo-venya, Bulgaristan, Kosova, Ukrayna,ABD, Bosna Hersek, Sırbistan, Almanya,Belçika, Makedonya, Suriye, İran ve Mı-sır'dan, 40'ın üzerinde sinema profesyo-neli katılacak.
Filistin filmleriyle Filistinli 
sinemacılara yer verilecekFilistin'deki soykırıma karşı farkında-lığı artırmak, empati geliştirmek ve fikirpaylaşımına zemin hazırlamak amacıylaaçık hava film gösterimlerinde bu yıl Fi-

listin filmlerine ve Filistinli sinemacılarayer verilecek.Filistinli yönetmenler film gösterim-lerinin ardından izleyicilerin sorularınıyanıtlayacak."Filistin Sineması Özel Bölümü" kap-samında yönetmen Maha Haj'ın "AkdenizAteşi" (Mediterranean Fever), yönetmenKamal Aljafari'nin "Bir Fedai Filmi" (A Fi-dai Film), yönetmen Annemarie Jacir'in"Düğün Davetiyesi" (Wacib) ve yönet-men Mai Masri’nin "3000 Gece" (3000Nights) filmleri, açık hava gösterimlerin-de izleyicinin beğenisine sunulacak.Finale kalan 12 eserden, 3 projeye"TRT Ortak Yapım Ödülü", 3 projeye"TRT Ön Alım Ödülü" ve 6 projeye de"TRT Proje Geliştirme Ödülü" verilecek.

Ödül gecesi 14 Temmuz'da düzenle-necek ve TRT 2'den canlı yayınlanacak."12 Punto" kapsamında "TRT Kısa FilmYapım Ödülü" kazanan projelerin sahip-leri de Türk sinemasının önde gelen yö-netmen ve senaristleriyle senaryolarınıgeliştirecekler.TRT 2'de 7-14 Temmuz'da her akşam19.00'da "12 Punto Özel" yayını izleyiciy-le buluşacak.Programda finalistler ile röportajlar,etkinlikle ilgili gelişmeler, sinema eleştir-menleriyle programlar, Türk sinemasınınödüllü yönetmen ve yapımcılarıyla söyle-şiler ve masterclasslar yer alacak.Etkinliğe ilişkin detaylı bilgi"www.trt12punto.com" adresinden du-yurulacak.

"12 Punto 2024" 7-14 
Temmuz'da gerçekleşecek
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İstanbul Büyükşehir Belediyesi (İBB), 
Liselere Geçiş Sistemi (LGS) tercih 
sürecinde, öğrencilere ve velilere destek 
olmak amacıyla ücretsiz danışmanlık 
hizmeti verecek. 1 Temmuz itibarıyla 
Bakırköy ve Kadıköy meydanlarında ku
rulacak tercih çadırlarında öğrencilere 
tercihleri konusunda rehberlik edilecek. 

 
Uzman eğitmenlerce verilecek danış

manlık kapsamında; tercih işlemleri, 
başarı puanlarına göre okullar, yerel yer
leştirme, mesleki eğitim merkezleri ile 
açık öğretim kurumları hakkında bil

gilendirme, tercih işlemlerinin nereden 
yapılabileceği ve nakil tercih süreçleri 
gibi konularda bilgilendirmeler yapıla
cak.  

 
İBB’nin 2022 yılında Bakırköy ve 

Kadıköy’de olmak üzere 2 meydanda 
başlattığı LGS tercih danışmanlık 
hizmetinden bugüne kadar binin üz
erinde öğrenci yararlandı. LGS tercih 
danışmanlığı hizmeti, bu yıl 1 Temmuz’
dan itibaren 1 hafta süreyle yine 
Bakırköy ve Kadıköy meydanlarında ola
cak. 

İBB, LGS tercih sürecinde öğrencilere rehberlik ve danışmanlık hizmeti sunuyor. Öğrenciler 1 Temmuz’dan 
itibaren Bakırköy ve Kadıköy Meydan’da bulunan tercih çadırlarından ücretsiz danışmanlık alabilecek. 

Haziranda 3 mahallede 
7 bin ton asfalt serimi

İMAMOĞLU: PARTİ İÇİ  
REKABET AYRIŞMANIN DEĞİL, 
BÜTÜNLEŞMENİN ARACIDIR

ENSTİTÜ İSTANBUL İSMEK FESTİVALİ BAŞLADI 

İBB’DEN LGS TERCİH DÖNEMİNDE 
ÜCRETSİZ DANIŞMANLIK 

Eyüpsultan 
Belediyesi 
tarafından 
başlatılan as
faltlama çalış
malarıyla 
cadde ve 
sokaklar ye
nilenmeye devam ediyor. Ekipler haziran 
ayı içerisinde 3 farklı mahallede 13 bin 700 
metrekarelik alanda 7 bin 172 ton asfalt 
serimi gerçekleştirdi.  

Eyüpsultan Belediyesi ekipleri her gün 
farklı bir mahallede, farklı bir noktada as
faltlama çalışması yapıyor. Eyüpsultan’ın 
cadde ve sokakları belediye ekiplerinin 
gerçekleştirdiği özverili çalışmalarla asfalt
lanarak yenileniyor. 

 
ÇALIŞMALAR İBB İLE  

KOORDİNELİ İLERLİYOR 
Ekipler ilçedeki bazı cadde ve sokaklarda 

İBB ekipleriyle koordineli olarak bakım ve 
onarım çalışmaları gerçekleştiriyor. Ekipler 
son olarak Topçular Mahallesi Muhtar Celil 
Kulaksız Sokağı’nda asfaltlama çalışması 
yaptı. 

 
13 BİN 700 METREKARELİK  
ALANDA 7 BİN 172 TON ASFALT 
Bu kapsamda haziran ayı içerisinde 3 

farklı mahallede 13 bin 700 metrekarelik 
alanda 7 bin 172 ton asfalt serimi gerçek
leştirildi. 29 mahallede toplam 800 noktada 
asfalt yama tamiratı, 300 noktada 2 bin me
trekare kilit taşı tamiratı yapıldı.

Cumhuriyet Halk Partisi (CHP), 30 Hazi
ran ve 12 Temmuz günlerini kapsayan 
“Yurt Dışı Örgütlenme İkinci Yüzyıl Vizy
onu Çalıştayı” düzenledi. İstanbul Planlama 
Ajansı’nın (İPA) Florya’daki yerleşkesinde 
düzenlenen ve 21 farklı ülkeden gelen tem
silcilerin yer aldığı çalıştay; CHP Genel 
Başkanı Özgür Özel, CHP İstanbul İl 
Başkanı Özgür Çelik ile Türkiye Belediyeler 
Birliği (TBB) ve İstanbul Büyükşehir 
Belediye (İBB) Başkanı Ekrem İmamoğlu’
nun katılımlarıyla gerçekleştirldi. Çalış
tayın açılış konuşmalarını, sırasıyla; CHP 
Yurt Dışı Örgütlenmeden Sorumlu Parti 
Meclis Üyesi Mehmet Tüm, Bakırköy 
Belediye Başkanı Ayşegül Ovalıoğlu, TBB 
ve İBB Başkanı İmamoğlu, CHP Örgütlen
meden Sorumlu Genel Başkan Yardımcısı 
Ensar Aytekin ve CHP Genel Başkanı Özel 
yaptı. 

 
“ÇOK ZOR BİR İŞ YAPILIYOR” 
Çalıştayın düzenlenmesinde emeği 

geçen herkese teşekkür eden Özel, özetle 
şunları söyledi: 

“Çok zor bir iş yapılıyor, çok emek yoğun 
bir iş yapılıyor. Yurt içinde örgütlenme ça
baları dahi mesafelerle yolculukları, 
yorgunluklarıyla zor bir işken, bunu ulus
lararası düzeyde yapmak, 21 farklı ülkede, 
56 farklı birlikle bu işin peşinden koşmak, 
gerçekten büyük özveridir. Bu anlamda 
öncelikle bu emekleri, bu gayretlere 
teşekkür ederek başlamak isterim. Biraz 
önce de vurgulandı. CHP, 47 yıl sonra bir
inci parti oldu. Bu, hepimiz için çok büyük 
bir gurur, çok büyük bir onur kaynağı. 
Bunu heyecanını yaşıyoruz. Her toplan
tımızda bunun heyecanını paylaşıyoruz. 
Tabii bir yandan da bunun bir yerel seçimi 
olduğu ve genel seçim boyutu olduğunda, 
yurt dışı oyların da devreye gireceği hep 
hatırlatılıyor. Burada bizim açımızdan yurt 
dışında, iktidar partisinin yarısı kadar oy 
aldığımız bir son seçim pratiğimiz var ve 
şöyle bir gerçeklikle karşı karşıyayız. Cam 
tavanı yurt içinde olduğu gibi, yurt dışında 
da kırmak gibi bir sorumluluğumuz var.” 

 
“74 SEÇİM ÇEVRESİNİN  
40’INDA BİRİNCİ PARTİYİZ” 
“Yurt dışı seçmenlerde oy kullanma 

oranının yüzde 50’lerde kalıyor olması 
hem de en üst düzey motivasyonunun 
yaşandığı yüzüncü yıldaki seçimde dahi 
yüzde 50 oranında kalması ve yapılan 
bütün analizlerde, sandığa gitmeyen seç
menin aslında Türkiye'deki iktidara yakın 
bakmayan, onun uygulamalarından mem
nun olmayan, sandık başına gittiği takdirde 
iktidardan yana oy kullanmayacak seçmen 
olduğuyla ilgili ortaklaşılan tespitler, 
aslında önümüzde ne büyük bir görev, ne 
büyük bir fırsat olduğunu da ortaya koyuy
orlar. Biz ulaşamadıklarımıza ulaşmak, 
ikna edemediklerimizi ikna etmek ve on
ları sandığa çağırma noktasında ne kadar 
başarılı olursak, işte aradaki fark o kadar 
hızla kapanacak ve bu sefer biz, belki bir 
sonraki seçimden sonra hem yurt içinde 
hem yurt dışında birinci parti olabilmiş ol
manın mutluluğunu birlikte paylaşacağız. 
Aslında rakamlara baktığımızda, hangi 
ülkelerde oy kullanıldı, biz bu ülkelerden 
kaçında birinci partiyiz diye bakarsanız; 74 
seçim çevresinde yurt dışında oy kullanıldı, 
biz, bunlardan 40’ında birinci partiyiz. Ve 
katılım oranının düşük olduğu her yerde 
ikinci, üçüncü partiyiz. O yüzden esas yap
mamız gerekenin ne olduğu ortada.”

İstanbul Büyükşehir 
Belediyesi (İBB) iştiraki Spor İs
tanbul’un 915 yaş arası çocuk
ların hem eğlenmesi hem de 
doğayı tanıması için organize et
tiği “Doğa Kampı” başlıyor. 1 
Temmuz23 Ağustos tarihleri 
arasında açık olacak kampa 
çocuklar hem günübirlik hem de 
konaklamalı olarak katılabile
cek.  

 
İBB Spor İstanbul’un, yorucu 

bir eğitimöğretim dönemini 
geride bırakan çocuklar için or
ganize ettiği “4. Doğa Kampı”, 1 
Temmuz’da başlıyor. 23 Ağus
tos’a kadar toplam 8 hafta süre
cek olan kamp, bu yıl 
Beykoz’daki Mad Garden 
Polonez’de kurulacak. 

 
11 BİN ÇOCUK DOĞA  
İLE BULUŞACAK 
 
2021 yılından beri düzenle

nen İBB Spor İstanbul Doğa 
Kampı 3 yılda toplam 18 bin 853 
çocukla buluştu. Bu sene ise 8 
haftanın sonunda 11 bin 
çocuğun ağırlanması hede
fleniyor. Günübirlik kampa 915 
yaş arası, konaklamalı kampa ise 
1215 yaş arası çocuklar katıla
bilecek. Günübirlik kampta her 
gün 215, konaklamalı kamp
taysa 150 çocuk ağırlanabilecek.  

Günübirlik kampa katılan 
çocuklara bisiklet sürüş, okçu
luk, oryantiring, doğada yaşam, 
tırmanma, AKOM eğitimleri ve 

drama atölyesi eğitimleri verile
cek.  

Konaklamalı kamptaysa genel 
kampçılık bilgileri, çadır kurma, 
düğüm ve ateş yakma teknikleri, 
kamp malzemelerini tanıma, 
navigasyon eğitimi, iz takibi, 
yıldız okuma, periferik bakış, 
doğada kayıp vaka çalışması, ilk 
yardım ile ekoloji farkındalık 
eğitimleri verilecek. Bu eğitim
lerin yanı sıra barınak, doğada 
su bulma ve arıtma atölyeleri 
yapılacak.  

 
İBB Spor İstanbul, Doğa 

Kampı ile çocukların hareket ed
erek eğlenmesini sağlamanın 
dışında, erken yaşta sorumluluk 
duygusu, takım ruhu, sevgi, 
saygı, paylaşma, yardımlaşma, 
çevreye karşı duyarlı olma ve 
kötü alışkanlıklardan uzak 
durma bilincini geliştirmeyi 
amaçlıyor. Kampta pedagoglar 
da çocuklara hizmet verecek. 

 
KAMPA 12 NOKTADAN 
 OTOBÜS KALKACAK 
 
Hafta sonları kapalı olacak 

kampta günübirlik katılımlar 
için 75, konaklamalı katılımlar 
içinse 125 TL ücret alınacak. 
Katılım ücreti çocuklara ver
ilmek üzere yaptırılan tişört, 
buff, bez torba ve sertifika için 
temsili olarak alınıyor. 

Çocuklar, isterlerse velilerinin 
olanaklarıyla dilerlerse de İBB 
Spor İstanbul’un tahsis ettiği ve 

12 ayrı noktadan hareket edecek 
otobüslerle kamp alanına ulaşa
bilecek. 

 
Doğa Kampı ile ilgili tüm de

taylara 
https://spor.istanbul/doga
kampi/ adresinden er
işilebilirken, kayıt işlemleri de 
https://event.spor.istanbul/ 
adresinden yaptırılabilecek. 

 
Günübirlik Kamp Transfer 

Noktaları 
 
Avrupa Yakası 

 
İBB Hidayet Türkoğlu Spor 

Kompleksi 
İBB Fatih Spor Kompleksi 
İBB Metin Oktay Spor Tesisi 
Anadolu Yakası 
 
İBB Haldun Alagaş Spor Kom

pleksi 
İBB Kartal Hasan Doğan Spor 

Kompleksi 
İBB Pendik Kurtköy Spor 

Kompleksi 
  
 
Konaklamalı Kamp Transfer 

Noktaları 
 
Avrupa Yakası 
 
İBB Avcılar Spor Kompleksi 
İBB Beyoğlu Yüzme Havuzu 
İBB Esenler Spor Kompleksi 
Anadolu Yakası 
 
İBB Ümraniye Çakmak Yüzme 

Havuzu 
İBB Kartal Hasan Doğan Spor 

Kompleksi 
İBB Pendik Sahil Spor Tesisi 

Enstitü İstanbul İSMEK’in yıl sonu festi
vali başladı. “Karşılaşmalar” temasıyla 
gerçekleşecek festival kapsamında İstan
bul’un her iki yakasında sergiler, konser
ler, söyleşiler ve daha pek çok etkinlik 
sanatseverlerle buluşacak. Ziyaretçiler, 
festival etkinliklerine İstanbul Senin uygu
laması üzerinden oluşturacakları 
biletlerle ücretsiz katılabilecek.   

 
Enstitü İstanbul İSMEK, her yıl düzen

lediği geleneksel yıl sonu sergisini bu yıl 
festivale dönüştürüyor. Katılımcıların 
eğitim dönemi boyunca edindikleri becer
ilerin ortaya koyulduğu genel sergi, bu yıl 
şehrin farklı birçok noktasında İstanbul
lularla buluşacak. “Karşılaşmalar” 
temasıyla gerçekleşecek festivalde İstan
bulluları sergilerin yanı sıra; konserler, 
söyleşiler ve daha pek çok etkinlikler bek
liyor.  

 
MÜZE GAZHANE’DE  
DEFİLE VE SERGİ  
 
25 Haziranda başlayan  “Enstitü İstan

bul İSMEK Festivali”, 19 Temmuza kadar 
devam edecek. Festival boyunca her gün 
yeni bir etkinlik İstanbullularla buluşacak. 
Enstitü İstanbul İSMEK Popüler Müzik 
Topluluğu’nun, Esenler’deki Prof. Dr. 
Adem Baştürk Kültür Merkezi’nde sahn
eye taşıyacağı “İz Bırakan Şarkılar” adlı 
konser, 27 Haziran Perşembe günü 20.00
21.30 saatleri arasında gerçekleşecek. En
stitü İstanbul İSMEK’te dans ve vurmalı 
çalgılar eğitimi alan katılımcıların 
sergileyeceği, “Türk Halk Dansları ve 
Ritim Gösterisi” ise 28 Haziran Cuma 
günü yine 20.0021.30 saatleri arasında, 
İBB Cem Karaca Kültür Merkezi’nde 
seyircilerle buluşacak.  

 
Katılımcı performanslarının İstanbullu

larla buluşacağı Enstitü İstanbul İSMEK 
Festivali, Müze Gazhane’de 29 Haziran’da 
düzenlenecek bir defile ve 30 Haziran’da 
ise İBB Cem Karaca Kültür Merkezi’nde 
Türk İşaret Dili programının tiyatro gös
terimi ile devam edecek. 

 
MODA VE LEZZET KOSTÜMLERDE 

BULUŞUYOR  
 
Festival etkinlikleri kapsamında, 

katılımcı eserlerinin yer aldığı yüzey 
sanatları ve hacim sanatlarına ait eserler
den oluşan birçok sergi de İstanbulluların 
beğenisine sunulacak. Enstitü İstanbul 
İSMEK Silahtarağa Sergi ve Etkinlik Sa
lonu, Ayvansaray Sanat ve Tasarım Ga
lerisi, Bağlarbaşı Kültür Merkezi, 
festivalin diğer “karşılaşma” noktaları 
arasında yer alıyor.  

Festivalin temasına uygun karşılaşma 
yerlerinden biri de Enstitü İstanbul 
İSMEK Fırıncılık ve Pastacılık Okulu ola
cak. 4 Temmuz 2024 tarihinde açılışı 
gerçekleşecek “Moda ve Lezzetin Buluş
ması: Kostümlerden Pastalara” adlı 
sergide, Çolpan İlhan Moda Okulu katılım
cılarının tasarladığı birbirinden güzel 
kostümler ve bu kostümlerden ilhamla 
hazırlanan leziz pastalar ziyaretçilerin 
beğenisine sunulacak. Sergi, 19 Temmuz 
Cuma gününe kadar ziyarete açık olacak.  

 
GİRİŞ BİLETLERİ İSTANBUL  
SENİN’DE  
 
19 Temmuz’a kadar devam edecek 

etkinliklere katılmak isteyenler, İstanbul 
Senin uygulaması üzerinden giriş bilet
lerini temin edebilecek. İstanbullular, fes
tivalin tüm etkinliklerine ücretsiz 
katılabilecek. 

HAYDİ ÇOCUKLAR ŞİMDİ DOĞA KAMPI ZAMANI! 
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TürkiyE Sigorta Basketbol Süper Ligiekiplerinden Pınar Karşıyaka, Muhsin Ya-şar ve Daron Russell'ı transfer etti.Pınar Karşıyaka'nın sosyal medya he-sabından yapılan açıklamada, "Muhsin Ya-şar, Pınar Karşıyaka'mızda. Muhsin Yaşar,daha önce TOFAŞ, Gaziantep Basketbol veson olarak Darüşşafaka'da forma giymişti."denildi.Daron Russell transferini de duyuranPınar Karşıyaka, Maryland Üniversitesi çı-kışlı olan ABD'li oyuncunun daha önce KKMornar (Karadağ), Galatasaray ve son ola-rak Manisa Büyükşehir Belediyespor'daforma giydiğini anımsattı.

Pınar karşıyaka, 
muhsin Yaşar ve daron
russell'ı transfer etti

TrEndyol Süper Lig'in yeni ekiple-rinden Göztepe, orta saha oyuncusu Tur-gay Gemicibaşı ile yollarını ayırdı.Göztepe Kulübünün sosyal medya he-sabından yapılan açıklamada, "Kulübümüzve Turgay Gemicibaşı arasında yapılan gö-rüşmeler neticesinde oyuncunun sözleş-mesi karşılıklı anlaşılarak feshedilmiştir.Turgay'a devam eden kariyerinde başarı-lar diliyoruz." denildi. Oyuncuyla şubatayında 1,5 yıllık sözleşme imzalanmıştı.

Göztepe, orta saha
oyuncusu turgay 

Gemicibaşı ile 
yollarını ayırdı

TrEndyol 1. Lig ekiplerinden ASTOREnerji Şanlıurfaspor, Vanspor FK formasıgiyen orta saha oyuncusu Muhammed Gö-nülaçar ile 1+1 yıllık sözleşme imzaladı.Sarı-yeşilli kulüpten yapılan açıkla-mada, "Kulübümüz, en son Vanspor FKforması giyen orta saha oyuncusu Mu-hammed Gönülaçar ile sözleşme imzala-dı." ifadesi kullanıldı. Şanlıurfaspor Ku-lübü Başkanı Mehmet Giray Küçük,transferin her iki tarafa da hayırlı olmasıtemennisinde bulundu.

şanlıurfaspor, 
muhammed 
Gönülaçar'ı 
transfer etti

EXpo Kisecik Yerleşkesi'nde gerçek-leştirilen kongrede, mevcut başkan Ni-hat Tazeaslan yeniden aday olmadı.Levent Mıstıkoğlu ve Mehmet Şaş-maz'ın yarıştığı seçimde divan başkanlı-ğına Sinan Akgöl, divan üyeliklerine Ni-hat Mazmanoğlu, Sadullah Ergin, ErmanSolağan ve Şekip Önal seçildi.Kongrede mevcut yönetim kurulu-nun mali ve idari yönden ibrasının ar-dından başkan adayları konuşmalarınıyaptı.Oy kullanma işleminin başlamasıylabirlikte adaylardan Mehmet Şaşmaz, çe-kildiğini açıklayarak, Levent Mıstıkoğ-lu'nu tebrik etti.Tek liste olarak devam edilen seçim-de açık oylamaya gidildi.Açık oylama sonucunda başkanlığaLevent Mıstıkoğlu getirildi.Levent Mıstıkoğlu'nun başkanlığındayeni yönetim kurulunda şu isimler yeraldı:Ahmet Atıç, Asaf Asfuroğlu, Atay Yıl-dız, Ender Yardımcı, Hüseyin Doğru, İbra-him Alkan, Malik Akyürek, Mehmet Bula-nık, Mehmet Kılıçlar, Mehmet Reşat Akpı-nar, Mustafa Baştuğ, Osman Dönmez, Os-man Oğuz Çolak, Gazi Osman Ovalı, SabitKaradeniz, Selahattin Eskiocak, Tahir Se-dat Zelluh, Tuğbay Volkan Öztürk. Baş-kanlık seçiminin ardından kulübe önemlikatkıları olan iş insanı Recep Atakaş, oybirliğiyle onursal başkanlığa getirildi.Başkanlığa seçilen Mıstıkoğlu, basın men-suplarına yaptığı açıklamada, kulübüdaha ileriye taşımak için durmadan çalı-şacaklarını söyledi. Hataylıların endişeduymaması gerektiğini kaydeden Mıstı-koğlu, "Hataylılarımız müsterih olsun. Ku-lübümüz olduğu yerde kalacak ve hattadaha iyi yerlere yükselecek. Emin olun kibundan sonraki yönetim, hiçbir şekildekapalı kapılar ardında iş yapmayacak, herşey şeffaf olacak. Her şey basının, halkın,taraftarın ve üyelerin gözü önünde ola-cak." ifadelerini kullandı.

Hatayspor'da 
kulüp başkanlığına
levent mıstıkoğlu

getirildi

TrabzonSpor Teknik DirektörüAbdullah Avcı, oyuncuların ve teknik he-yetin enerjisinin son derece yüksek oldu-ğunu belirterek, "Eksiklerimiz tamamlan-dığında Trabzonspor taraftarının istediği,keyif aldığı, alkışladığı bir takım olacağızinşallah" dedi.Mehmet Ali Yılmaz Tesisleri'ndeki an-trenman öncesinde gazetecilerin sorula-rını yanıtlayan Avcı, 24 Haziran'da çalış-malara başlatıklarını, amaçlarının adap-tasyon ve mevcut oyuncuların genel du-rumunu görebilmek olduğunu söyledi.Avcı, 1 Temmuz'dan itibaren Macaris-tan'daki kampa sağlıklı bir şekilde başla-mak istediklerini ve antrenmanların tem-posunun son derece iyi olduğunu vurgu-ladı.Yeni transferlerin fiziksel durumları-nın da iyi olduğuna işaret eden Avcı, "Ar-tık bugünün oyuncusu, verdiğim progra-mı yaz tatilinde de uygulayarak hareketediyor. Onun için şu an itibarıyla iyi gözü-küyor. Katılımlarla beraber daha iyi olaca-ğımızın mesajları var. 25 Temmuz'da baş-layacak Avrupa Kupası maceramıza en iyişekilde, o güne kadar hazır olmak istiyo-ruz." diye konuştu.Avcı, geçen sezondan itibaren bu se-zonun hazırlığını yapmaya başladıklarınadikkati çekerek, şu değerlendirmede bu-lundu:"Bazı bölgelerde hamle yapamamamı-za rağmen, elimizdeki mevcuttan en iyisi-ni yapmaya çalıştık. Bugün itibarıyla gel-diğimiz noktada, sene başından bugünbaktığımda ortalama 55 maç programıgözüküyor önümüzde. Avrupa kupaları,ligle beraber Türkiye Kupası. Milli takımagiden oyuncular, kadro kalitesi, rekabetinzenginliğinin daha üst seviyede olmasıgerekiyor. Trabzonspor'un zaten geneti-ğinde olan bir düşüncedir bu, oyun felse-fesidir. Bunu zaman zaman da özelliklebaşarılı olduğumuz dönemlerde de uygu-lamış bir takımdır. Bunun şiddetini, hızınıbiraz daha arttırmaya çalışıyoruz. Dahaçok yardımcı koşulların olduğu, bu-gün topa değmeyen oyuncunundaha değerli olduğu, bir kişinin de-ğil artık iki, üç kişinin açacağı alan-ların daha fazla olduğu ki bunu Av-rupa Şampiyonası'nda çok net gö-

rebiliyoruz. Yukarıya doğru şu an itibarıy-la gidiyor. Antrenmanda hem oyuncununhem teknik heyetin enerjisi son dereceyüksek. Umarım Macaristan kampı dabuna doğru cevaplar verecek. Eksikleri-miz tamamlandığında Trabzonspor taraf-tarının istediği, arzuladığı, keyif aldığı, al-kışladığı bir takım olacağız inşallah."
"Turnuvalarda inişler çıkışlar
muhakkak olacak"Abdullah Avcı, A Milli Takım'ın 2024Avrupa Futbol Şampiyonası'nda gruptançıkarak son 16 turuna kalmasına ilişkinsoruya ise "Ben de o koltukta oturmuş bi-risi olarak, istikrarlı bir turnuva takımıolabilmek çok önemliydi. Aslında baktı-ğımda bugün son üç turnuva AvrupaŞampiyonası'na giden bir milli takımımızvar. Buna bir kere olumlu bakmamız ge-rekiyor. Çok olumlu bakmamız lazım. Tur-nuvalarda inişler çıkışlar muhakkak ola-cak. Bireysel performanslarda da olacak-tır ama bugün ikinci bir hedef olan grup-tan çıkmayı da milli takımımız gerçekleş-tirmiş vaziyette. Buna bir kere saygı gös-termemiz gerekiyor." yanıtını verdi.A Milli Takım'ın bireysel zenginliğiolan oyunculardan oluştuğunu belirtenAvcı, "Milli takımımızın oynayarak dahaçok gelişeceğini dü-şünüyorum. Sonderece başarılıbuluyorum.Umarım Avus-turya maçı dahem ülke adınahem milli takı-mımız adına,oyuncularımızadına sağlıklı birgeçiş olur. Bizilerledikçebizim

duygumuz, coşkumuz, enerjimiz o turnu-vaları daha iyi oynuyor ve buna da bizimdestek olmamız gerektiğini düşünüyo-rum." dedi.
Yabancı oyuncu konusuTeknik ekibe yeni katılım olmayacağı-nı belirten Avcı, Egemen Korkmaz veMustafa Sarp'ın ayrılmasının ardındanÖnder Karaveli ve Caner Erol'un görevebaşladığını ifade etti.Avcı, transferde spontane gelişmeleryaşanabildiğini, o nedenle sayı vermek is-temediğini vurgulayarak, amaçlarının hermevkide birbirine yakın rekabeti olanoyuncuları transfer etmek olduğunu dilegetirdi.Yabancı futbolcu kontenjanıyla ilgilidüşüncesi de sorulan Avcı, şunları kaydet-ti: "Senelerdir bu biliyorsunuz bütün ku-lüplerin genelinde olan bir şey. TürkiyeFutbol Federasyonunun bu konuyla ilgilihassasiyetle bir karar alacağını düşünü-yorum. Çünkü kulüpleri incelediğinde herkulübün mukavelesi devam eden oyuncu-ları var. Belki o zaman dilimini yayarak bukısıtlamaları da yapabilirler diye düşünü-yorum. Bu transfer dönemlerinde oyun-cunun isteği, kulübün isteği, karşılıklıveya taleplerde bunlar bir şekilde çözülü-yor. Bizim baktığımızda çok sayısal olarakşu anda belki birkaç tane fazla duruyorgibi olur ama bunların hep bir çözümüolduğunu düşünüyorum, talipleri deolacak, konuşulanlar da var. Trab-zonspor bir şekilde bunun çözümü-nü bulacaktır."Avcı, Trabzonspor taraftarınınpozitif anlamda verdiği desteğin ta-kımı her zaman yukarıya çektiğini,bu sezon başından itibaren yenihedeflere koşmak için yinetaraftara ihtiyaç duya-caklarını belirtti.

663. tarihi kırkpınar 
Yağlı Güreşleri'nde 852

pehlivan güreşecek
Tarihi Kırkpınar Yağlı Güreşle-ri'nde lig usulüne geçilmesiyle pehlivansayısı önceki yıllara göre üçte bir oranın-da daha az olacak.Türkiye Geleneksel Güreşler Fede-rasyonundan alınan bilgiye göre 663. Ta-rihi Kırkpınar Yağlı Güreşleri'ne 852pehlivan katılacak.Bu sayı geçen yıl 2 bin 141, önceki yıl2 bin 475, 2021'de ise 2 bin 160'tı. Herpehlivanın rüyasını süsleyen "Kırkpı-nar'a katılım" arzusu bir anlamda "herzembilini kapanın" gelebildiği şeklindeadlandırılan bu durum bu yıl itibarıyladeğişiyor.Federasyonun aldığı yeni formatlakatılımcı sayısı sınırlandırıldı. Seyir zev-kini artıracağı beklentisinin yüksek ol-duğu yeni usulde 14 boyda 852 pehlivangüreş tutacak.Tarihi Kırkpınar'ın 663'üncü rande-vusu 4-7 Temmuz'da Sarayiçi Er Meyda-nı'nda gerçekleştirilecek.

Ön elemeler 4 Temmuz'daTarihi Kırkpınar Yağlı Güreşleri'nekatılımda lig usulüyle belirleme sistemi-ne geçilmesi dolayısıyla bu yıl ön elemeiçin 28 başpehlivan, normal güreş takvi-minden önce er meydanında mücadeleverecek.Türkiye Geleneksel Güreşler Fede-rasyonu, Kırkpınar'da format değişikliği-ne giderek 7 etaptan oluşan lig usulünügeçen yıl başlatmıştı.Buna göre lig puan cetvelinde ilk32'ye adını yazdıran başpehlivanlarKırkpınar'a direkt katılırken, aynı boydagüreş tutacak 8 pehlivanın ise ön elemeusulüyle belirlenmesi kabul edilmişti.Kural gereği 4 Temmuz'da 28 baş-pehlivan 663. Tarihi Kırkpınar Yağlı Gü-reşleri'ne katılmak için Sarayiçi Er Mey-danı'nda ter dökecek.Başpehlivan güreşlerinin başlayacağı6 Temmuz Cumartesi gününden iki günönce başpehlivanlar bu yılın Kırkpı-nar'ında ilk randevuya çıkacak.Federasyon talimatnamesinin müsa-baka eşleşme usul ve esaslarına göre, ilk32'ye giren pehlivanlardan ilk sekiz bi-rinci, ikinci sekiz ikinci ve üçüncü sekizüçüncü ve dördüncü sekiz de dördüncütorbayı oluşturacak.Dördüncü torbayı oluşturan pehli-vanlar ile ön elemeden gelecek sekizpehlivan ilk tur güreşi yapacak.Bu turun galipleri ikinci turda dadördüncü torbaya girecek.

Salih ve Kenan, ay-yıldızlı takımınBarsinghausen'de gerçekleştirdiğikampta basın mensuplarının soruları-nı yanıtladı.Turnuvanın şu ana kadar kendileriiçin güzel geçtiğini belirten Salih, "Zorbir gruptu, bizim için ilk maçın en zorolacağını düşünüyorduk, galibiyetlebaşladık, çok mutluyuz. İkinci maçtaPortekiz'e karşı zor olacağını biliyor-duk, hayal kırıklığı yaşadık. Son maç fi-nal maçı gibiydi. onu da çok şükür yen-dik. 16 yıl sonra gruptan çıkmamız çokgüzeldi. Çok mutluyuz. Turnuva bizimiçin şimdi başlıyor." ifadelerini kullan-dı. Avusturya ile oynayacakları son 16turu karşılaşmasını değerlendiren Sa-lih, şöyle konuştu:"Leipzig'de bizi çok iyi bir takımbekliyor, çok zor maç olacak. Onlarakarşı son maçta maalesef kötü bir so-nuç aldık. Onu unutmadık. Avusturyagerçekten takım olarak fiziksel oynu-yor, oturmuş bir takım. Ona göre analiz

yapmalı ve son maçımıza göre iyi vekötü yanlarımızı analiz etmeliyiz. Onagöre maça odaklanmamız gerek. Planı-mızı kurmalıyız, kendimize güvenirsekinşallah o maçı da alırız. Takıma çokgüveniyorum, kazanacak ve turu geçe-cek kalite bizde var. İçimde bir yaravar, 6-1 iz bıraktı. O yüzden şimdikimaçla ilgili içimde duygu var, herkesecevap vermek istiyorum, bu düşüncey-le maça girmemiz gerek. TakımımızAvusturya maçına final gibi bakıyor. İlkmaç hazırlık maçıydı, antrenörümüzde birkaç şeyi denedi. Açıkçası, herkesmental olarak şu an daha iyi seviyede.Kazanmak istiyoruz."Milli futbolcu, cezaları nedeniyleHakan Çalhanoğlu ve Samet Akaydın'ınoynayamayacağının hatırlatılması üze-rine, "Hakan Çalhanoğlu kaptanımız,maalesef ikinci sarı kartı gördü oyna-yamayacak. Bizim için Samet ve kap-tan Hakan çok önemli isimler. Hakançok tecrübeli, sahada kendini gösteri-yor, topu istiyor, takıma rahatlık veri-yor. Onun yokluğu bizim için zor ola-

cak ama inşallah onun yerine kim oy-narsa elinden geleni yapacaktır." şek-linde konuştu.Salih Özcan, "Turnuva ağacında bi-raz daha şanslı tarafta gözüküyoruz.Aranızda 'yolumuz açık' diye konuş-malar geçiyor mu?" sorusuna, "Maçtanmaça bakıyorum, Avusturya'nın iyi ta-kımı var, çok iyi takım öncelikle onlarıyenmemiz gerek, devamı gelir. Kimekarşı oynarsak onu konuşuyoruz. Şim-di Avusturya'ya karşı odaklanmamızgerek." yanıtını verdi.Salih, Borrussia Dortmund'da 2 yıldaha sözleşmesi bulunduğunu ve Al-manya'da mutlu olduğunu sözlerineekledi.Milli futbolcu Kenan Yıldız ise millitakımın 16 yıl sonra Avrupa Şampiyo-nası'nda gruptan çıktığı için mutlu ol-duğunu belirterek, "İlk maç çok önem-liydi, kazanabildik. İkinci maçımız daönemliydi. Elimizden geleni yapmamı-za rağmen istediğimiz sonucu alama-dık. Üçüncü maçtaki galibiyetle bera-ber gruptan çıktık, umarım bu şekilde

devam ederiz." dedi.Avusturya maçını da değerlendi-ren Kenan, "Çok iyi bir takıma karşıoynayacağız hazırlık maçında da gör-dük. Grup aşamasında da kendilerinigösterdiler. Kendimi değil, takımı dü-şünüyorum, takıma en iyi şekilde na-sıl yardımcı olacaksa o şekilde oyna-mak istiyorum. KonsantrasyonumuzAvusturya'ya maçında. Bu maçı kaza-nıp ondan sonra kim olursa ona ba-kacağız. Avusturya'ya karşı hazırlıkmaçında kaybettik fakat hazırlık maçıfarklı duygular barındıran bir maçtı.Tabii ki tüm maçları kazanmak istiyo-ruz ama taktiksel denemeler olabili-yor. Şu anki hazırlığımız çok farklı."ifadelerini kullandı.Kenan, Portekiz maçında ilk 11'deolmadığının hatırlatılması üzerine,"Bu tarz şeylerle alakalı çok fazla dü-şünmüyorum. Ben ve Arda yoktukama hocamızın kararıydı. Hocamızınkararı en iyisidir çünkü bizi en yakın-dan o tanıyor. O doğrusunu bilir." şek-linde konuştu.

Salih ve kenan'ın tek 
düşüncesi avusturya

‘Eksiklerimiz tamamlandığında
taraftarın alkışladığı 

bir takım olacağız’

2024 Avrupa FutbolŞampiyonası'nda(EURO 2024) son 16turuna yükselen AMilli Takımı'nın millioyuncuları Kenan Yıl-dız ve Salih Özcan,Avusturya maçınaodaklandıklarını veturu geçeceklerineinandıklarını söyledi.

Abdullah
Avcı
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OPPO yapay zekalı telefon 
teknolojilerine öncülük 

etmeye devam ediyor

30 HAZİRAN  2024 PAZAR

Dünyanın önde gelen akıllı telefon markası 
OPPO, küresel bir etkinlik olan CVPR 2024’te 
(Conference on Computer Vision and Pattern 
Recognition) çok sayıda yenilikçi yapay zekâ tele
fon özelliğini sergiledi. Firma, yapay zekâ 
destekli telefonları daha da geliştirmek ve 
yaygınlaştırmak için çalışmalarını yoğun biçimde 
sürdürüyor. Yapay zekâ özellikleriyle birlikte 
sergilenen amiral gemisi ürünü Find X7 Ultra, 
OPPO'nun bugüne kadarki en gelişmiş AI tele
fonu olarak ortaya çıkıyor. Şu anda piyasada bu
lunan en gelişmiş hesaplamalı fotoğrafçılık 
sistemi olan OPPO HyperTone Görüntü Mo
toruna sahip olan OPPO Find X7 Ultra'nın mini
mum hesaplama alanıyla olağanüstü fotoğraflar 
üretmesini ve her çekimi bir başyapıta 
dönüştürmesini sağlıyor. 

 
Yapay zekâ özelliklerine sahip 50 milyon 

OPPO telefon geliyor 
2024 yılı başında OPPO Yapay Zekâ Merkezi'ni 

kuran şirket, stratejik olarak kaynaklarını yapay 
zekâ yeteneklerini geliştirmeye yönlendirdi. Bu 
girişim, OPPO'nun çeşitli yapay zekâ alanların
daki araştırmalarını entegre edip güçlendirirken 
aynı zamanda en üst düzey yapay zekâ telefon 
deneyimini sunmayı da hedefliyor. Haziran 2024 
başında OPPO, AI telefonlarını herkes için er
işilebilir hale getirme stratejisini resmi olarak 
duyurdu ve yıl sonuna kadar yaklaşık 50 milyon 
OPPO akıllı telefonunun AI özellikleriyle donatıl
masını hedeflediğini açıkladı.CVPR'ye her yıl 
katıldıklarına ve özellikle 2024’te önemli 
başarılar elde ettiklerine dikkat çeken OPPO 
Yurtdışı Pazarlama, Satış ve Satış Sonrası 
Hizmetler Başkanı Billy Zhang şunları söyledi: 
"Yapay zekâ bizim için her zaman önemli bir 
yatırım alanı oldu. Yapay zekalı telefonların 
önemli bir teknoloji trendi olması, kullanıcı 
deneyimini bir kez daha yenilikçi hale getirmem
ize olanak tanıyor. CVPR'ye katılımımız aynı za
manda OPPO'nun AI telefon alanındaki güçlü 
taahhüdünü ve kararlılığını vurguluyor ve AI ile 
ilgili alanlardaki en son ilerlemelerimiz hakkında 
küresel ortaklarımızla fikir alışverişinde bulun
mak için mükemmel bir platform sağlıyor.” 

 
OPPO telefon sektöründeki yapay zekâ 

teknolojisine öncülük ediyor 
Bu yıl, OPPO Araştırma Enstitüsü ve ArGe 

ekipleri, CVPR'de sunmak için 11 makale seçti. 
Bu makaleler görüntü restorasyonu, dijital insan 
oluşturma, video segmentasyonu, dinamik 
hareket yakalama, dinamik sahne görüntü sen
tezi, çoklu görüş 3D nesne algılama ve 3D oluş
turma gibi önemli araştırma alanlarını kapsıyor. 
Tüm bu özellikler AI telefonlarda en yenilikçi 
özelliklerin bazılarını vurguluyor. OPPO, 
sürülebilir 3D sanal insan yaratma yöntemi Ul
trAvatar’ı da konferans esnasında tanıttı. UltrA
vatar, dağınık renk çıkarma modeli ve özgünlük 
güdümlü doku yayma modeli kullanarak tek bir 
görüntüden veya bir metin satırından sürülebilir 
3D sanal insanlar üretebiliyor. Gerçek insan özel
liklerinden ayırt edilemeyen bu sanal insanlar, 
bir kişinin yüzündeki ten rengi ve dokusunun 
her santimini yakalayan ve sanal etkileşimlerin 
gerçekçiliğini önemli ölçüde artıran bir düzeye 
ulaşabiliyor. Bir diğer önemli katkı olan UniVS, 
video segmentasyonu için endüstrinin ilk 
evrensel büyük modelini sunmaktadır. Bu model, 
belirli bir kategorideki tüm nesnelerin segmenta
syonuna izin vererek ve hedeflenen segmenta
syon için metinsel açıklamalara yanıt vererek 
çeşitli gerçek dünya video segmentasyon 
ihtiyaçlarını benzersiz bir şekilde karşılıyor. Kon
feransta seçilen bu makaleler yalnızca yapay 
zekadaki en son gelişmeleri anlatmak ile 
kalmıyor, aynı zamanda OPPO'yu mobil 
endüstriyi yapay zekâ odaklı çağa iten bir lider 
olarak konumlandırıyor.

Karis ve beraberindeki heyeti, Nurol Makina tesis
lerinde Cumhurbaşkanlığı Savunma Sanayii Başkan 
Yardımcısı Mustafa Murat Şeker, Nurol Holding Yöne
tim Kurulu Başkan Yardımcısı Oğuz Çarmıklı, Nurol 
Holding Yönetim Kurulu Üyesi Gürol Çarmıklı, Nurol 
Makina Genel Müdürü Engin Aykol karşıladı. Zi
yarette, Estonya'nın Ankara Büyükelçisi Vaino Reinart 
ve Türkiye'nin Tallinn Büyükelçisi Başak Türkoğlu da 
yer aldı.Tesisleri gezen Karis, başta Estonya için 
üretilen YÖRÜK 4X4 (Uluslararası pazarda NMS 4X4 
olarak biliniyor) başta olmak üzere araçları inceledi, 
bilgi aldı.Karis, burada yaptığı konuşmada, dünya 
çapında kaliteli ürünler, sürdürülebilirlik ve hızlı tesli
mat süreleri dolayısıyla savunma güçlerinin 
ihtiyaçlarını karşılamak için Nurol Makinayı tercih et
tiklerini söyledi.Hızlı teslimat süresinin özellikle 
önemli olduğunu vurgulayan Karis, bölgelerindeki 

jeopolitik ve güvenlik durumunun onlarca yıldır 
olduğundan daha gergin seviyeye çıktığını ifade etti. 

Yakın gelecekte güvenlik zorluklarının artmasının 
beklendiğine değinen Karis, şöyle konuştu: 

"Elbette ürününüz savaşta test edilmiştir. 
Türkiye'nin modern savaşta geniş deneyimi var ve bu 
doğrudan zırhlı araçlarınızın ve askeri ekipman
larınızın gelişimine yansıtılmıştır. Ayrıca Ukrayna'
daki savaş, müttefik savunma sanayisi kapasitesinin 
artırılması gerektiğini göstermiştir ve Türkiye, yeni
likçi ve yetenekli savunma sanayisi ile burada kesin
likle bir öncü ve rol modeldir. Ama biz aynı zamanda 
Türk savunma sanayisinin üretimini de değerli buluy
oruz. Çünkü Türkiye, NATO'nun önemli bir mütte
fikidir. Askeri açıdan güçlü ve yetenekli bir müttefik. 
Hem Estonya hem de Türkiye, NATO'nun ön 
saflarında yer alıyor. İttifakın ana tehditleriyle doğru

dan yüzleşmenin ne anlama geldiğini ikimiz de biliy
oruz. Bu nedenle, araçlarınızın Estonya savunma güç
lerine hem kendi ülkemizi savunurken hem de ittifakı 
genel olarak savunurken iyi hizmet edeceğinden emi
nim." 

 
20'den fazla ülke 1700'den fazla araç 
Engin Aykol da ziyaret dolayısıyla çok gururlu 

olduklarını söyledi. 
Nurol Makinanın, dünyanın önde gelen 4X4 silahlı 

araç üreticilerinden biri olduğunu dile getiren Aykol, 
tüm çalışmaları ve dikkatlerini bu araçları mükem
melleştirmek için yoğunlaştırdıklarını vurguladı. 

Yüksek mobilite ve koruma seviyesine sahip 
araçlarla başta NATO ülkeleri olmak üzere farklı 
coğrafyalardaki ihtiyaçları karşıladıklarını anlatan 
Aykol, üstün performans ve maliyet etkin 1700'den 

fazla araçla 20'den fazla ülkede hizmet verdiklerini 
bildirdi.Aykol, rekabetçi ve uluslararası arenada hiç 
tereddüt etmeden tercih edilen araçlarla son olarak 
Estonya'da güvenlik güçlerine destek verecek olmak
tan mutluluk duyduklarını kaydetti.Konuşmaların 
ardından heyete, YÖRÜK 4X4 ile test parkurunda gös
terim yapıldı. Estonya Cumhurbaşkanı Alar Karis de 
test sırasında bir süre YÖRÜK 4X4'e binerek aracı 
deneyimledi. 

Doç. Dr. Kaan Yılancıoğlu: “Yapay zekâ 
destekli CRISPR teknolojisi, gelecekte 
nadir genetik hastalıkların tedavisinde 
yeni yollar açabilir ve yaşlanma ile ilgili 
hastalıkları genetik düzenlemeler 
yoluyla önleyebilir.” 

 
Üsküdar Üniversitesi Bağımlılık ve 

Adli Bilimler Enstitüsü Biyogüvenlik An
abilim Dalı Başkanı Doç. Dr. Kaan 
Yılancıoğlu, yapay zekânın CRISPR (bir 
gen düzenleme yöntemi) teknolojisiyle 
nasıl entegre edildiği konusunda bilgi 
verdi. 

 
Yapay zekâ ve CRISPR teknolojisi il

işkisi 
 
“Yapay zekâ (YZ) ve CRISPR teknolo

jisi, biyoteknoloji ve genetik mühendis
liği alanlarında devrim yaratan iki 

önemli yeniliktir.” diyen Doç. Dr. Kaan 
Yılancıoğlu, yapay zekanın CRISPR 
teknolojisinin etkinliğini artırmak için 
hedef genlerin belirlenmesi, genlerin 
hedeflenmesi için kullanılan kılavuz 
RNA (gRNA) tasarımı, veri analizi ve yo
rumlama gibi süreçlerde önemli bir rol 
oynadığını söyledi. 

 
Yapay zekâ tabanlı araçlar, isten

meyen yan etkileri minimize ediyor… 
 
Yapay zekâ algoritmalarının, büyük 

biyolojik verileri analiz ederek hastalık
larla ilişkili genleri ve mutasyonları 
tanımlayabildiğini, böylece CRISPR'ın 
daha spesifik hedeflere yön
lendirilmesini sağladığını ifade eden 
Doç. Dr. Kaan Yılancıoğlu, “Ayrıca, yapay 
zekâ tabanlı araçlar, istenmeyen yan etk
ileri minimize ederek daha hassas 
kılavuz gRNA'lar tasarlayabilir ve 
CRISPR ile yapılan gen düzenleme 
deneylerinin sonuçlarını hızlı ve doğru 
bir şekilde analiz edebilir.” dedi. 

 
CRISPR deneylerinin planlan

masında da kullanılıyor… 
 
Yapay zekânın CRISPR deneylerinin 

planlanmasında ve optimizasyonunda 
da kullanıldığına dikkat çeken Doç. Dr. 
Kaan Yılancıoğlu, “Makine öğrenimi al
goritmaları, önceki deneylerden 
öğrenerek en etkili deney protokollerini 
ve koşullarını önerir, bu da deneysel 
sürecin hızlanmasını ve maliyetlerin 
düşmesini sağlar. Bireylerin genetik pro
fillerine dayalı kişiselleştirilmiş tedaviler 
geliştirmede de yapay zekanın önemli 
bir katkısı vardır. Örneğin, DeepCRISPR 
gibi yapay zekâtabanlı araçlar, CRISPR 
kılavuz RNA'larının etkinliğini ve özgül
lüğünü tahmin etmek için derin 
öğrenme tekniklerini kullanır. Bu ente
grasyon, genetik araştırmaların hızlan
masına, maliyetlerin düşmesine ve 
tedavi olanaklarının genişlemesine katkı 
sağlar.” diye konuştu. 

 
Yapay zekâ tabanlı araçların 

CRISPR sistemlerinin geliştirilmesine 
etkileri... 

 
Yapay zekâ tabanlı araçların, CRISPR 

sistemlerinin geliştirilmesinde önemli 
yenilikler ve iyileştirmeler sağlayabile
ceğini kaydeden Doç. Dr. Kaan 
Yılancıoğlu, “Yapay zekâ algoritmaları, 
CRISPR sistemlerinin hedef genleri daha 
hassas bir şekilde tanımlamasına ve 
hedeflemesine yardımcı olarak genlerin 
yanlış hedeflemesinin azaltılmasını ve 
istenmeyen mutasyonların önlenmesini 
sağlar. En etkili kılavuz RNA (gRNA) 
sekanslarını tasarlayarak CRISPR etkin
liğini artırabilir ve potansiyel yanlış 
hedef etkilerini minimize edebilir. 
Ayrıca, yapay zekâ büyük ve karmaşık 
veri setlerini hızlı ve etkili bir şekilde 
analiz ederek düzenlemelerin başarı 
oranını tahmin edebilir ve sonuçları yo
rumlayabilir. Bu, araştırmacıların deney
leri optimize etmelerine ve daha iyi 
sonuçlar elde etmelerine yardımcı olur.” 
ifadelerini kullandı. 

 
Daha etkili CRISPR enzimlerini 

tanımlayabiliyor 
 
“Yapay zekâ, yeni CRISPR sistem

lerinin keşfinde kullanılabilir, mevcut 
genetik veri tabanlarını tarayarak daha 
etkili CRISPR enzimlerini tanımlayabilir.” 
diyen Doç. Dr. Kaan Yılancıoğlu, “Birden 
fazla geni aynı anda hedef alarak kombi
nasyonel gen düzenleme stratejileri 
geliştirebilir ve deneysel tasarım ile op
timizasyon süreçlerini iyileştirebilir. 
Kişiselleştirilmiş gen tedavileri 
geliştirmede CRISPR teknolojisine 
yardımcı olurken, otomatikleştirilmiş 
sistemler sayesinde yüksek verimli gen 
düzenleme süreçleri sağlar.” diye 
konuştu. 

 
Genetik hastalıkların tedavisinde 

kullanılabiliyor 
 
“Yapay zekâ destekli CRISPR teknolo

jisi, tıp alanında çeşitli hastalıkların te
davisinde büyük potansiyele sahiptir. 
Yapay zekânın CRISPR teknolojisi ile en
tegrasyonu, gen düzenleme süreçlerinin 
daha hassas ve etkili olmasını sağlar.” 
diyen Yılancıoğlu, hangi hastalıkların te
davisinde kullanılabileceğini de şöyle 
anlattı: 

 
“Bu teknolojinin uygulama alanları 

arasında genetik hastalıkların tedavisi 
(orak hücre anemisi, kistik fibroz, 
Duchenne musküler distrofisi), kanser 
tedavisi (Thücre modifikasyonu ve 
onkolitik virüsler), enfeksiyon hastalık
ları (HIV ve hepatit B gibi viral enfeksiy
onlar), nörolojik hastalıklar (Huntington 
hastalığı ve ALS) ve kalpdamar hastalık
ları (hiperkolesterolemi ve ateroskleroz) 
bulunmaktadır. Örneğin, CRISPR beta
talasemi, retinitis pigmentosa ve spinal 
müsküler atrofi (SMA) gibi hastalıkların 
tedavisinde kullanılabilir. 

 
Nadir genetik hastalıkların te

davisinde yeni yollar açabilir! 
 
Yapay zekâ destekli CRISPR teknolo

jisinin, hassasiyet ve spesifiklik, hız ve 
verimlilik, kişiselleştirilmiş tıp gibi avan
tajlar sağlayabileceğinin de altını çizen 
Yılancıoğlu, “Yapay zekâ algoritmaları, 
büyük veri setlerini analiz ederek en 
etkili gen düzenleme stratejilerini önerir 
ve kişiselleştirilmiş tedaviler geliştirir. 
Gelecekte, nadir genetik hastalıkların te
davisinde yeni yollar açabilir ve 
yaşlanma ile ilgili hastalıkları genetik 

düzenlemeler yoluyla önleyebilir ve 
CRISPR teknolojisinin birleşimi, tıp 
alanında geniş bir yelpazede hastalık
ların tedavisinde devrim yaratabilir ve 
daha hassas, etkili tedavi yöntemlerinin 
ortaya çıkmasını sağlayabilir.” şeklinde 
konuştu. 

 
Genetik araştırma süreçlerini de 

hızlandırıyor… 
 
Yapay zekâ ve CRISPR teknolojisinin 

birlikte kullanımının, genetik araştır
maların geleceğini derinden şekillendi
recek birçok yenilik ve ilerleme 
potansiyeli sunduğunu da vurgulayan 
Yılancıoğlu, “Yapay zekâ destekli 
CRISPR, gen düzenleme işlemlerinin 
hassasiyetini artırır, yanlış hedefleme 
gibi sorunları azaltır ve en uygun kılavuz 
RNA'ları tasarlayarak CRISPR'ın etkin
liğini artırır. Yapay zekâ, büyük genomik 
veri setlerini analiz ederek hastalıklarla 
ilişkili genetik varyantları tanımlamada 
ve yeni genetik hedeflerin keşfinde 
önemli bir rol oynar. Bu, genetik 
hastalıkların tedavisinde yeni yaklaşım
lar geliştirilmesine olanak tanır. Ayrıca, 
yapay zekâ ve CRISPR teknolojileri, 
bireylerin genetik profillerine dayalı 
kişiselleştirilmiş tedavi stratejileri 
geliştirir, genetik araştırma süreçlerini 
hızlandırır ve verimliliği artırır.” 
ifadelerini kullandı. 

 
Genetik biliminde daha önce hayal 

bile edilemeyen keşiflere de 
yardımcı… 

 
Doç. Dr. Kaan Yılancıoğlu, yapay 

zekânın, genetik düzenlemelerin etki
lerini simüle etmek ve modellemek, 
genetik düzenlemelerin olası risklerini 
ve etik sorunlarını değerlendirmek için 
de kullanılabileceğini belirterek, söz
lerini şu şekilde tamamladı: 

 
“Bu, genetik araştırmaların daha 

güvenli ve etik standartlara uygun bir 
şekilde yapılmasını sağlar. Yapay zekâ ve 
CRISPR'ın birlikte kullanımı, kompleks 
hastalıkların genetik temellerini daha iyi 
anlamaya ve genetik biliminde daha 
önce hayal bile edilemeyen keşifler ve 
tedavi yöntemleri geliştirilmesine 
yardımcı olabilir. Bu teknolojiler, genetik 
hastalıkların tedavisinde devrim 
niteliğinde yenil

Yapay zekâ, hayatının her alana girdiği gibi biyoteknolojik ve genetik mühendisliği alanına da girdi. Yapay 
zekâ ve CRISPR teknolojisinin entegrasyonunu biyoteknolojik devrim olarak nitelendiren Biyogüvenlik 
Anabilim Dalı Başkanı Doç. Dr. Kaan Yılancıoğlu, “Yapay zekâ, yeni CRISPR sistemlerinin keşfinde kul

lanılabilir, mevcut genetik veri tabanlarını tarayarak daha etkili CRISPR enzimlerini tanımlayabilir.” dedi. 

Estonya, Türk zırhlısı YÖRÜK 4X4'ü bekliyor 

Geleceğin tıbbı yapay zekâ 
ve CRISPR teknolojisinde! 

Bilim insanları 
farelerdeki 

duyma yetisini 
normalüstüne 

çıkardı 
Yürütülen araştırmada, işitme 

sorunu olmayan farelerin kulak 
içindeki işitsel kısım olan kokleada 
bulunan spiral ganglion nöronları 
ile duyusal reseptörleri arasındaki 
sinaps yoğunluğunda değişimler 
yapılarak, farelerin işitme yetisin
deki farklılıklar incelendi. 

Sağlıklı, genç ve işitme problemi 
olmayan fareler üzerinde yapılan 
çalışmada, genleri ile oynanan 
farelerin 815 hafta aralığında 
işitme duyuları test edilirken, 16'ncı 
haftada koklea dokularındaki neu
rotrophin 3 proteini ve sinaps 
yoğunluğu ölçüldü. 

Bu yoğunluğun duyusal reseptör 
hücrelerindeki neurotrophin 3 pro
teinin aktifliğinin artırılması veya 
azaltılması sonucu elde edilen 
araştırmada, sinaps yoğunluğunun 
artırıldığı farelerin işitme duyu
larının geliştiği keşfedildi. 

Araştırmada, benzer bir çalış
manın daha önce işitme kaybı 
yaşayan farelerde denendiği ancak 
sağlıklı farelerde de başarı göster
diği belirtildi.Genetiği oynanmamış 
fareler ile sinaps yoğunluğu art
tırılmış deneklerin işitme duyuları 
karşılaştırılan araştırmanın sonu
cunda, sinaps yoğunluğu artırılan 
farelerin diğerlerinden çok daha iyi 
işittiği ve işitsel uyarıcılara daha iyi 
tepki verdikleri ortaya kondu. 

Çalışmada, duyusal reseptör
lerdeki sinaps yoğunluğunun işitme 
yeteneği ile direkt bağlantısı olduğu 
sonucuna varılmasının ardından, bu 
bulgunun insanların işitme yetisini 
geliştirmede kullanılabileceği de 
kaydedildi. 

Araştırma, "PLOS Biology" der
gisinde yayınlandı.
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